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W dniu 16 czerwca 2023 r. w sali Urzędu Gminy Będzino odbyła się LXXIX Sesja VIII kadencji Rady 
Gminy Będzino. Sesja została zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (tj. Dz. U. z 2023 r. poz. 40, 572). Radni obradowali zgodnie z 
zaproponowanym przez Przewodniczącego Rady Gminy zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 
internetowej gminy.  

 
 
Informacje na temat przeprowadzonych głosowań są dostępne online na portalu 
http://www.rada.bedzino.pl  
 

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:10 – 00:00:46 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy Będzino Pan Andrzej Nożykowski, który stwierdził, 
że na sesji z 15, obecnych jest 12 radnych, co stanowiło o prawomocności podejmowanych 
uchwał, jak również powitał wszystkich obecnych na obradach. 
 

Obecni na rozpoczęciu obrad:  

• Joanna Banaszczak 
• Eugenia Imbiorowska 
• Andrzej Jóźwiak 
• Andrzej Krawiec 
• Andrzej Nożykowski 
• Krystyna Najdzion 
• Sławomir Bryliński 
• Diana Kret 
• Adam Gołębiewski 
• Tomasz Baczyński 
• Piotr Kołpacki 
• Lucyna Parol 

Nieobecni: 

• Grzegorz Sztulc 
• Barbara Grudzień 
• Mariusz Gosławski 

 
 

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem:  
video: https://www.youtube.com/watch?v=1HI0bPvxl6E  
oraz w Biurze Rady Gminy Będzino 

http://www.rada.bedzino.pl/
https://www.youtube.com/watch?v=1HI0bPvxl6E%20
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Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:47 – 00:02:16 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu:  

a) Protokół nr LXXV z dnia 5 kwietnia 2023 r.  
b) Protokół nr LXXVI z dnia 28 kwietnia 2023 r.  
c) Protokół nr LXXVII z dnia 25 maja 2023 r.  
d) Protokół nr LXXVIII z dnia 26 maja 2023 r.  

4. Wolna trybuna.  
5. Podjęcie uchwał:  

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 
rok;  

b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki 
Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością;  

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze 
środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 
objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej;  

d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Będzino dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym 
Dobiesławiec;  

6. Ład, porządek i bezpieczeństwo, ochrona PPOŻ.  
7. Stan przygotowań inwestycji gminnych.  
8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z 

ostatniej sesji.  
9. Wolne wnioski i zapytania.  
10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.  
11. Zamknięcie obrad.  

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu:  

a) Protokół nr LXXV z dnia 5 kwietnia 2023 r.  
b) Protokół nr LXXVI z dnia 28 kwietnia 2023 r.  
c) Protokół nr LXXVII z dnia 25 maja 2023 r.  
d) Protokół nr LXXVIII z dnia 26 maja 2023 r.  

4. Wolna trybuna.  
5. Ład, porządek i bezpieczeństwo, ochrona PPOŻ.  
6. Podjęcie uchwał:  

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 
rok;  
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b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki
Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną
odpowiedzialnością;

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze
środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie
objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej;

d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy Będzino dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym
Dobiesławiec;

7. Stan przygotowań inwestycji gminnych.
8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z

ostatniej sesji.
9. Wolne wnioski i zapytania.
10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.
11. Zamknięcie obrad.

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad: 

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Adam Gołębiewski, 
Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Barbara Grudzień, Mariusz Gosławski, Grzegorz Sztulc 

Porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Przyjęcie protokołu. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:02:17 – 00:04:59

a) Protokół nr LXXV/2023 z dnia 5 kwietnia 2023 r.

Nie zgłoszono uwag do protokołu.

Głosowanie: Protokół nr LXXV/2023 z dnia 5 kwietnia 2023 r.: 

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Adam Gołębiewski, 
Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Barbara Grudzień, Mariusz Gosławski, Grzegorz Sztulc 

Protokół został przyjęty. 
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b) Protokół nr LXXVI/2023 z dnia 28 kwietnia 2023 r.

Nie zgłoszono uwag do protokołu.

Głosowanie: Protokół nr LXXVI/2023 z dnia 28 kwietnia 2023 r.:

ZA: 12 radnych
Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,
Andrzej Nożykowski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Adam Gołębiewski,
Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol
PRZECIW: 0 radnych
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych
NIEOBECNYCH: 3 radnych
Barbara Grudzień, Mariusz Gosławski, Grzegorz Sztulc

Protokół został przyjęty.

c) Protokół nr LXXVII/2023 z dnia 25 maja 2023 r.

Nie zgłoszono uwag do protokołu.

Głosowanie: Protokół nr LXXVII/2023 z dnia 25 maja 2023 r.:

ZA: 12 radnych
Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,
Andrzej Nożykowski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Adam Gołębiewski,
Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol
PRZECIW: 0 radnych
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych
NIEOBECNYCH: 3 radnych
Barbara Grudzień, Mariusz Gosławski, Grzegorz Sztulc

Protokół został przyjęty.

d) Protokół nr LXXVIII/2023 z dnia 26 maja 2023 r.

Nie zgłoszono uwag do protokołu.

Głosowanie: Protokół nr LXXVIII/2023 z dnia 26 maja 2023 r.:

ZA: 12 radnych
Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,
Andrzej Nożykowski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Adam Gołębiewski,
Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol
PRZECIW: 0 radnych
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych
NIEOBECNYCH: 3 radnych
Barbara Grudzień, Mariusz Gosławski, Grzegorz Sztulc

Protokół został przyjęty.
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Pkt. 4. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:05:00 – 00:16:13 

Do udziału w wolnej trybunie zgłosił się Pan Leszek Matusik w sprawie mieszkańca gminy Będzino 
Pana Nikodema Albrychta, przybliżając jego problemy zdrowotno-bytowe. Mówiąc o staraniach 
jakie poczynił, aby poprawić warunki życia Pana Nikodema. Opisał sytuacje jak starał się o pomoc 
z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Będzinie oraz o spotkaniu z Panią Wójt. W trakcie 
wypowiedzi głos zabrała Pani Wójt opisując kroki jakie poczynił ośrodek oraz zasady przyjmowania 
do DPS. Pan Leszek Matusik po zakończeniu swojej wypowiedzi zostawił na sali obrad Pana 
Nikodema Albrychta. Treść wypowiedzi w transkrypcji. 

W trakcie wolnej trybuny do obrad dołączył Pan Grzegorz Sztulc, na Sali obecnych jest 
13 radnych.

10 minut przerwy. 

Pkt. 5. Ład porządek i bezpieczeństwo, ochrona PPOŻ. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:26:32 – 00:46:35 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:56:14 – 01:59:13

Udział w sesji z ramienia Państwowej Straży Pożarnej wziął mł. Kap. Bartosz Zawiałow Naczelnik 
Wydziału Operacyjnego PSP w Koszalinie. Przedstawił on w skrócie działania PSP oraz OSP mające 
na celu poprawę bezpieczeństwa w powiecie oraz Gminie Będzino. Omówił zadania i problemy z 
jakimi mierzy się ochrona przeciwpożarowa, na czym polegały działania ratowniczo-gaśnicze. Treść 
wypowiedzi w transkrypcji. Głos w punkcie zabrali radni: Adam Gołębiewski, Andrzej Jóźwiak, 
Tomasz Baczyński, Sławomir Bryliński, Andrzej Nożykowski. Przewodniczący podziękował za 
obecność oraz za pracę na rzecz społeczności jaką wykonuje PSP oraz druhowie OSP z terenu 
Gminy Będzino.  

Pkt. 6. Podjęcie uchwał: 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:46:36 – 01:56:10

a) Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023
rok;

Projekt uchwały przedstawiła Pani Skarbnik Anetta Tomala-Gajec, był on szczegółowo omawiany 
podczas wspólnego posiedzenia Komisji, które odbyło się przed sesją. Po przedstawieniu projektu 
głos zabrali radni Adam Gołębiewski, Tomasz Baczyński. Wiceprzewodniczący Komisji Budżetowo 
– Finansowej pan Sławomir Bryliński, przedstawił pozytywną opinię dla projektu uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie.

Głosowanie Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 rok:

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Adam Gołębiewski, 
Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol, Grzegorz Sztulc 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
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NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Barbara Grudzień, Mariusz Gosławski, 

Uchwała została podjęta. 

b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki
Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną
odpowiedzialnością;

Prezentację związaną z projektem uchwały przedstawił Pan Robert Madejski przedstawiciel 
Krajowego Zasobu Nieruchomości. Prezentacja dotyczyła możliwości budowy mieszkań dla 
mieszkańców Gminy Będzino, poprzez uczestnictwo Gminy w Spółce Społecznej Inicjatywy 
mieszkaniowej KZN Bałtyk Sp. z o. o. Treść wypowiedzi w transkrypcji.  
Projekt uchwały przedstawił Pan Andrzej Krawiec, Tomasz Baczyński, Sławomir Bryliński, był on 
szczegółowo omawiany podczas wspólnego posiedzenia Komisji, na którym Radnym została 
przedstawiona prezentacja oraz udzielone odpowiedzi związane z przedsięwzięciem. Głos zabrali 
radni Andrzej Krawiec. Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

Głosowanie b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna 
Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną odpowiedzialnością: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Adam Gołębiewski, 
Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol, Grzegorz Sztulc 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Barbara Grudzień, Mariusz Gosławski,  

Uchwała została podjęta. 

c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków
Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów
w tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej;

Projekt uchwały przedstawił Pan Andrzej Jóźwiak Wiceprzewodniczący Rady Gminy. Uchwała ma 
bezpośredni związek z podjętą uchwałą dotyczącą utworzenia spółki KZN Bałtyk sp. z o. o. 
W związku z brakiem pytań, Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 
Po podjęciu uchwały Pani Wójt podziękowała za podjęcie uchwały, mówiła o szansie dla 
mieszkańców gminy jaką da inwestycja w mieszkalnictwo.  

Głosowanie: Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 
Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej 
Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Adam Gołębiewski, 
Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol, Grzegorz Sztulc 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
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NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Barbara Grudzień, Mariusz Gosławski, 

Uchwała została podjęta. 

10 minut przerwy. 

d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino dla
obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec;

Uchwałę przedstawił Pan Bartosz Kopera, inspektor ds. planowania przestrzennego. Głos zabrali 
radni: Tomasz Baczyński, Andrzej Nożykowski, Andrzej Krawiec, Sławomir Bryliński oraz Pani Wójt 
Sylwia Halama. Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie. 

Głosowanie: Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino dla obszaru 
położonego w obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec: 

ZA: 13 radnych 
Joanna Banaszczak, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Eugenia Imbiorowska,  
Andrzej Nożykowski, Krystyna Najdzion, Sławomir Bryliński, Diana Kret, Adam Gołębiewski, 
Tomasz Baczyński, Piotr Kołpacki, Lucyna Parol, Grzegorz Sztulc 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 2 radnych 
Barbara Grudzień, Mariusz Gosławski,  

Uchwała została podjęta. 

Pkt. 7. Stan przygotowań inwestycji gminnych.

~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:56:15 – 02:16:38 

Sprawozdania przedstawiła Pani Wójt Sylwia Halama. Mówiła o inwestycjach zakończonych, 
rozpoczętych i planowanych. Poinformowała o przyznanych dofinansowaniach jak i złożonych 
wnioskach. Treść wypowiedzi znajduje się w transkrypcji. Głos zabrali radni: Piotr Kołpacki, 
Lucyna Parol. 

Pkt. 8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi 
na zapytania z ostatniej sesji.

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:16:39 – 02:21:33 

Informacja została przedstawiona osobiście przez Panią Sylwię Halamę, Wójta Gminy Będzino. 
Przedstawiając podjęte zarządzenia oraz omówiła skrótowo spotkania jakie odbyła od czasu 
ostatniej sesji. Treść wypowiedzi w transkrypcji. Głos zabrali radni Tomasz Baczyński, Eugenia 
Imbiorowska, Przewodniczący zakończył ten punkt. 
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Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:21:34 – 02:40:40 

Do udziału w Wolnych wnioskach zaproszony został Pan Jakub Stanula, Zastępca Kierownika 
Gminnego Zakładu Komunalnego. Pan Radny Adam Gołębiewski poprosił o poprawę stanu 
pobocza na drodze Śmiechów – Gąski oraz wykoszenia przed festynem rodzinnym w 
Borkowicach. Pani Krystyna Najdzion w sprawie wykoszenia przy boisku w Strachominie, Pan 
Piotr Kołpacki droga Dworek – Skrzeszewo, Pani Eugenia Imbiorowska – przystanek i droga w 
Stoisławiu, Pan Sławomir Bryliński – przystanek w Dobrzycy. Joanna Banaszczak wykoszenie przy 
rzeczce w Dobrem. Andrzej Jóźwiak droga w Będzinku. Pani radna Lucyna Parol oraz Andrzej 
Nożykowski ustosunkowali się do wystąpienia Pana Leszka Matusika z wolnej trybuny. Treść 
wypowiedzi w transkrypcji.  

Pkt. 10. Ustalenie tematów i terminów kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:40:41 – 02:42:12 

Przewodniczący poinformował, iż na kolejnej sesji zgodnie z planem zostanie omówiony Raport o 
stanie gminy za 2022 rok, sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok oraz udzielenie 
absolutorium dla Wójta Gminy Będzino oraz oferta wakacyjna GOKU i placówek oświatowych. 

Pkt. 11. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:42:13 – 02:42:19 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Będzino 

Andrzej Nożykowski 

Przygotowała: Magdalena Kustra 

Data przyjęcia protokołu: 

30.06.2023 r.



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dzień dobry, otwieram obrady 79 sesji Rady Gminy Będzino. Witam przede wszystkim wszystkich radnych 

pozostałych tutaj panów tutaj przywitam w odpowiednich punktach. 

Jednocześnie stwierdzam, że dzisiejsza sesja jest prawomocna wiadomym, jeżeli będzie 2 radnych, natomiast 

jeszcze pan Grzegorz się spóźni, bo obowiązki służbowego tam proszę dotrzymały, ale ma być na sesji, także 

na tę chwilę jest 12 radnych. Stwierdzam, że sesja jest prawomocna i proszę państwa, jeżeli chodzi o 

porządek obrad i wnioski miałbym taki wniosek, w związku z tym, że jest tutaj rzecznik państwowej straży 

pan kap. Bartosz Zawiałow. A zgodnie z porządkiem, to nie wiem, czy za 1,5 godziny by nie miał 

wystąpienia i żeby nie czekał to byśmy przesunęli ten punkt Ład porządek i bezpieczeństwo, po wolnej 

trybunie przed uchwałami. Jeśli się zjawi w tym czasie przedstawiciel policji, to też od razu w tym punkcie 

byśmy to omówili, a jeżeli nie no to ewentualnie jak się zjawili przedstawiciel policji, to po uchwałach 

byśmy już weszli, czy tak czy państwo wyrażają zgodę na tak proszę to. Ja bym proponował właśnie taką 

zmianę w tym porządku i kolejności w związku z tym proszę o przegłosowanie w porządku obrad. 

Dziękuję, głosowało 12 radnych, 12 radnych jest za przyjęciem porządku obrad. Stwierdzam, że porządek 

obrad został przyjęty. Pkt 3 przyjęcie protokołu, mamy te 4 protokoły pierwszy protokół to jest z 75 sesji z 

dnia 5 kwietnia 2023. Proszę czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi do protokołu?  

Jeśli nie ma to proszę zagłosować za przyjęciem protokołu. Kto jest za przyjęciem protokołu, proszę oddać 

głos. 

Dziękuję 12 radnych głosowało, 12 głosów za przyjęciem protokołu. Stwierdzam, że protokół został 

przyjęty.  

Kolejny protokół z 76 sesji z dnia 28 kwietnia 2023 roku. Proszę, czy są jakieś uwagi do tego protokołu? 

Jeśli nie ma to proszę głosujemy nad przyjęciem protokołu. 

Dziękuję głosowało 12 radnych, 12 głosów za przyjęciem protokołu. Stwierdzam, że protokół został 

przyjęty.  

I kolejny protokół z 77 sesji z dnia 25 maja 2023 roku. Proszę, czy są jakieś uwagi do tego protokołu? 

Jeśli nie ma to głosujemy za przyjęciem tego protokołu, proszę. 



Dziękuję głosowało 12 radnych, 12 głosów za przyjęciem. Stwierdzam, że protokół został przyjęty.  

I ostatni protokół z 78 sesji z dnia 26 maja 2023 roku. Proszę, czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Jeśli nie ma, proszę o głosowanie nad protokołem. Dziękuję głosowało 12 radnych, 12 głosów za przyjęciem 

protokołu. Stwierdzam, że protokół został przyjęty.  

Pkt 4 wolna trybuna. Tutaj do wolnej trybuny zgłosił się pan Nikodem Albrycht. I pan Leszek Matusiak 

Matusik. Przepraszam bardzo, proszę panie głosu. 

Leszek Matusik  
Dzień dobry państwu. Nazywam się Leszek Matusik w dniu dzisiejszym przyjechałem do państwa na sesję w 

imieniu i dla pana, w imieniu pana Nikodema Albrychta, który jest tutaj wspólnie z nami od 3 tygodni jest 

pod moją opieką, kiedy to pan Nikodem Albrycht przyjechał na moje gospodarstwo, bo jakby pan Nikodem 

pochodzi z gminy Będzino. a tak, naprawdę korzysta z usług czy to poczty czy to sąsiadów, to jesteśmy w 

gminie Biesiekierz, niektórzy z państwa o tym wiedzą, że zakupy robi najbliżej do sklepu ma w gminie 

Biesiekierz, wszyscy go tam znają, jak ustaliłem, później są bardzo zadowoleni, że pan Nikodem od 3 

tygodni jest pod moją opieką. Wygląda tak, jak powinien wyglądać, czyli jest nakarmiony, wyposażony, 

umyty codziennie, bo niestety trzeba pana Nikodema wykąpać, bo sam nie jest w stanie sobie poradzić. 

Zresztą robię to codziennie, więc wiem, jak to wygląda jego sytuacja życiowa. 

Niestety, jego życie wcześniej tak jak tutaj odnalazłem w dokumentach lekarskich, jest to napisane od 

sześćdziesiątego piątego roku życia. Pan Nikodem jak sam stwierdził i lekarz to potwierdził no nadużywał 

alkoholu. Jego sytuacja życiowa na dzień dzisiejszy jest trudna, ponieważ tak jak powiedziałem, jest pod 

moją opieką i do dnia dzisiejszego, od 26 maja, próbowałem porozumieć się z GOPS, i z Panią wójt. 

Liczyłem na to, że mimo, że już to tak długo trwa, naprawdę starałem się by zachować dobrą wolę spokój, 

wyrozumiałość szacunek dla sytuacji. W jakiej państwo jesteście, wiem, że od 3 miesięcy od marca 

prawdopodobnie pani Sylwia z nowym wójtem. 

Dlatego potraktowałem tą sprawę, jak zobaczyłem miejsce pana Nikodema, gdzie w dniu wczorajszym 

dopiero, po prawie, 3 tygodniach i moje pismo złożone pismo 26, mieszkanie pani Nikodema zostało 

posprzątane. Posprzątane, opróżnione tak bym ujął hokej wszystko jest fajnie, cieszę się, że jest opróżnione, 

to mieszkanie, bo powiem państwu, więcej nawet zaoferowałem swoją pomoc w kwestii umeblowania, 



naprawienia sieci wodno-kanalizacyjnej, gazowej. Przygotowania warunków do życia dla tego człowieka. 

Byłem gotowy wydać na to swoje społecznie pieniądze i czas, który poświęciłem do tej pory i jeszcze czas, 

który chciałem przeznaczyć dla pana Nikodema, żeby mógł godnie żyć, bo takie porozumienie zawarliśmy z 

GOPS-em i we wtorek w tym tygodniu, Z panią wójt.  

Do tego dochodziło umieszczenie w DPS, tak, bo sytuacja jego nie pozwala na to, żeby człowiek samotnie 

funkcjonował, co ja potwierdzam, bo 3 tygodnie mieszka pod moim dach i stało to się w ten sposób, że jak 

zobaczyłem, pan Nikodem przyjechał, ja tu mam pismo napisane je złożę, bo ja nie chciałbym tutaj 

wprowadzać dzisiaj jakiegoś fermentu zamętu. Opowiem to własnymi słowami. Pan Nikodem, jak przyjechał 

do mnie 26 maja, bo uwierzcie, mi państwo, że zostawiłem pracę kazałem panu Nikodemowi jechać do 

domu. Dlaczego pan Nikodem od czasu do czasu mnie odwiedzał, może to jeszcze warto, żeby wyjaśnił 

tylko, dlatego że gospodarstwo, które nabyłem po panu Czarku Linowieckim w Gniazdowie, w którym, pan 

Nikodem tam całe życie pracował. Zawsze jak przyjeżdżał, uszanowałem go, zrobiłem kawę, zjadł kiełbasek, 

siedział odpoczął, bo poruszał się rowerem. 

Którym już się nie porusza, mimo to, że kupiłem mu też nowy rower, który ma.  

Uznałem jednak po wypadku w moim domu, kiedy w nocy to jest wszystko w dokumentach opisane. Zresztą 

jest bardzo duża dokumentacja w Urzędzie Gminy w kwestii tej sprawy.  

Po upadku w moim domu, musieliśmy niestety po opatrzeniu rany, stwierdziłem, że rana wymaga życia i 

musieliśmy udać się na SOR, dlatego pal Nikodem to potwierdza, jakby fakt, że pan Nikodem nie może być 

pozostawiony na 3 minuty sam. To jest bardzo ważna kwestia w tym dzisiejszej mojej wypowiedzi, bo nie 

mogę, jakby. Przez ten czas, gdzie proszę o zastosowanie artykułu, który pozwala na to jest § 9 

rozporządzenia ministra pracy i polityki społecznej w sprawie domów pomocy społecznej. Natychmiast 

może stąd pojechać do DPS-u, a na załatwienie dokumentów jest 3 miesiące. Więc bardzo państwa proszę, 

żebyśmy poczynili ten krok dla dobra tego człowieka, który mimo tego wszystkiego jakże, ja nie chcę tego 

oceniać, ani nie chcę oceniać nikogo, bo to nie moja rola, żeby oceniać oskarżać rozliczać. 

Wszystko, co robię, robię nie oczekując nic w zamian i teraz tak. Jest ta furtka skorzystania z § 9.  

Powiem więcej, wszyscy czekają na dokumenty nie jestem osobą, która jak to się mówi wypadła krowie i 

korzystam z tego cały czas mojej strony jest, dobra wola, ale dlatego jestem tu w dniu dzisiejszym, żeby 



państwa o to poprosić, bo ja w dniu dzisiejszym. W dniu dzisiejszym złożyłem już pismo, moja rola się jak, 

dlaczego. Dlatego, że ten pan wymaga opieki, państwo macie swoje rodziny. Ja wziąłem pana Nikodema 

nagle, wrócę jeszcze do tego czasu, pojechałem do niego zostawiłem mu jedzenie wszedłem do środka, 

zrobiło mi się słabo. Co potwierdzą panowie wczoraj, którzy byli na interwencji, bo jak przyjechali, w 5 

osób, nikt nie chciał tam wejść tak to wygląda. Lecz zresztą, gdyby państwo chcieli zobaczyć tą całą 

dokumentację, to ja ją mam, bo jest zrobiona cała dokumentacja fotograficzną filmowa do dnia dzisiejszego, 

czego nie użyłem. Nie chcę tego robić, żeby nie wychodziło to poza ramy państwa gminy, bo to jest nikomu 

niepotrzebny. Po prostu mi zależy tylko i wyłącznie na tym, żeby ten człowiek uzyskał pomoc. Pomoc tą, 

która mu się należy, 45 lat pracy. Czy nie uważacie, że on zasługuje na miesiąc, dwa DPS-ów.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pana, bardzo przepraszam. My tu nic nie twierdzimy, nic nie uważamy, tylko pan sprecyzuje do 

końca, co pan chce wypowiedzieć. Bardzo Proszę, no za. 

Leszek Matusik  
Ja właśnie dokładnie to precyzuje. 

Bardzo dokładnie. 

Ale jak już chce pan dokładnie ja przedstawię dokładnie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Nie ja nie mówiłem o dokładnie to pan powiedział dokładnie.  

Leszek Matusik  
2023 rok 03.01 pacjent mieszkający w złych warunkach. Lek. med. Przemysław Krzyżanowski, bardzo 

szanuję tego człowiek, porządny doktor lekarz specjalista medycyny rodzinnej. Informuje, pacjent 

mieszkający w złych warunkach specjalnych, w pokoju porozrzucane śmieci, brud w obrębie podłogi ścian, 

brak CO pokój ogrzewany z piekarnika gazowego od 3 lat. Nadużywał alkohol do 65 roku życia aktualnie 

deklaruje, że spożywał alkohol sporadycznie raz w miesiącu, pali co najmniej 20 papierosów dziennie, od 

dawna pacjent zaniedbany, higienicznie, akcja serca, miarowa tony ciche nad płucami, obustronnie, ściszony 

szmer pęcherzykowy, rozedma. Pacjent pochylony do przodu podczas chodu. Chód charakterystyczny dla 

akcji tylno - sznurowej na szerokiej podstawie. 2023 styczeń. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pana wykonano wchodzimy w tematy, których ja nie wiem, czy nie obowiązuje nas ochrona danych 

osobowych, bo pan zbyt szczegółowo.  

Leszek Matusik  
Niech mi Pan uwierzy, że nie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pana, nie będzie mnie pan pouczał.  

Leszek Matusik  
Niech mnie pan też nie poucza. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Ale ja nie pouczam, tylko ostrzegam pana, że może być naruszenie ochrony danych, w związku z cieszę się 

proszę się wstrzymać z tym. 

Leszek Matusik  
Liczę się z tym, mam pełne pełnomocnictwo pana Nikodema notarialne, a państwo jesteście tutaj od tego, 

żeby nie wysłuchać bardzo proszę. Jeszcze 1 rzecz państwu przeczytam. 2023.03.01 pan doktor informuje 

GOPS o zaniedbaniu lub porzuceniu. Pacjent żyjący bez bieżącej wody kanalizacji centralnego, 

poinformowano opiekę społeczną ponownie w 29 chyba już dalej nie będę czytał, bo mamy przecież 

czerwiec. 

Tak jak tutaj pan mówi, że nie ma co przedłużać. Orzeczenie Miejskiego Zespołu Spraw do Orzekania 

Niepełnosprawności w Koszalinie. Monte Cassino o konieczności stałej lub długotrwałej opieki lub pomocy 

innej osoby, w związku ze znacznie ograniczoną możliwością samodzielnej egzystencji.  

Wymaga zaliczyć do stopnia niepełnosprawności, znacznego opieka dwudziestoczterogodzinna. 

Lekarz, lekarz z Mścic, kieruje DPS, o czym wie GOPS, po czym jego lekarz, do, którego przyniosłem pana 

Nikodema, bezwzględnie kieruje GOPS w posiadaniu tych dokumentów jest Urząd i GOPS od 30 maja. 

Wszystkie badania, dentyści, godziny ortopedyczne, szpital w Kołobrzegu państwo wiecie, ile się czeka, pan 

Nikodem, ma na lipiec, a wiecie, dlaczego dlatego, że chcę, żeby wrócił do swojego domu. I dlatego 

zadeklarowałem się, że go umebluje, posprzątam, zrobię.  



Bo dlatego pomagam panu Nikodemowi, ale, żeby mu pomóc to on potrzebuję do momentu, kiedy ortopeda 

nie wyda decyzji czy jego stan zdrowia podlega operacji, czy nie, bo jeśli nie podlega, to pan Nikodem nie 

będzie już chodził. I wtedy musi pozostać w DPS, w DPS, bo takie mamy orzeczenia lekarskie, ja 

zorganizowałem to na 20 lipca, normalny termin jest na choroby płuc na listopad, na lipiec 12. Laboratoria, 

dentyści szczęka jest umówiona, proteza na 22 do przymiarki, bo już 6 zębów jest Szanowni Państwo 

wyrwane, za, których część zapłaciłem i nie oczekuję nic w zamian. W kwestii, gdyby ktoś chciał mi 

podziękować, to proszę podnieść rękę za DPS. A resztę, ja dopilnuję, żeby pan Nikodem wrócił do zdrowia, 

tak jak pilnuje to do dnia dzisiejszego. Cóż więcej mogę dodać. Pisma w dniu dzisiejszym kochani złożyłem 

i nie wiem, czy chcecie, żeby mnie wam przeczytał? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Ja myślę, że nie ma takiej potrzeby natomiast. 

Leszek Matusik  
Znaczy pytam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pana, pan pyta, ja na tą chwilę odpowiadam nie będziemy tu głosować nad tym.  

Leszek Matusik  
Ja nie chciałem, żeby pan głosował.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Natomiast pan na tą chwilę no przedstawił swoje zasługi i problemy w służbie zdrowia, jakie są. Natomiast 

mam pytanie, czy Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, to sprawą się nie zajmował. 

Bo z pana wypowiedzi wynika, że nie. 

Leszek Matusik  
Bo 3 tygodnie czekam, wyjaśniłem chyba tak. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Ale nie zajmuje się dalej czy zajął się? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pana, nie. Wczoraj dopiero zostało posprzątane 3 tygodnie wczoraj.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
No to zostało. 

Leszek Matusik  
Do końca tygodnia, czyli uważa pan, że dobrze. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Ja nic nie uważam. Ja proszę, pani Imbiorowska ma pytanie. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Ja mam pytanie do pana, bo nic pan nie wspomniał, czy ten pan posiada rodzinę, rodzeństwo, dzieci? 

Leszek Matusik  
Tylko mnie. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
A na tę chwilę, gdzie on mieszka? 

Leszek Matusik  
U mnie w domu. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Rozumiem, a zameldowany jest? 

Leszek Matusik  
Świercz 1. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Świercz 1, dziękuję.  

Leszek Matusik  
Gmina Będzino.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Proszę. Proszę pani wójt. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Dzień dobry państwu, została przedstawiona bardzo dramatyczna historia. Ja się zgadzam, bo to jest 



dramatyczna historia, natomiast nie jest tak, że gmina ani Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej nie robi nic. 

Ponieważ my tą historię znamy doskonale i lekarz, który w marcu wystawiał tutaj zaświadczenie, wystawiał 

je na wniosek GOPS-u, ponieważ GOPS do pana chodził i odwiedzał pana myślę, że pan to na pewno 

potwierdzi. Natomiast to nasze działania poczyniły, przyczyniły się do tego, że tak naprawdę dzisiaj pan 

byłby już w ośrodku, jednakże pojawił się pan tutaj mocodawca, który reprezentuje pana na dzisiaj i to pan 

zmienił tok działalności ośrodka pomocy społecznej, generalnie mieliśmy przygotowane wszystko w 

pierwszej kolejności, aby uporządkować pana posesję. Pan miał być do nas przez nas tutaj zaopiekowany i w 

pierwszej kolejności chcieliśmy mu do niego skierować usługi opiekuńcze i asystenta osoby 

niepełnosprawnej, po czym pan Nikodem stwierdził, że jednak nie, że on chciałby iść do ośrodka. Trwała 

procedura, jaki ośrodek czy ośrodek dla osób bezdomnych czy ośrodek DPS? Ogólnie po rozmowach z 

pracownikami, oni byli upoważnieni do rozmowy, bo pan kręci głową, że nie pracownicy nigdy nie zostawili 

pana Nikodema samego. Recepta, która była wystawiona przez wówczas po badaniu lekarskim, też była 

wykupiona przez GOPS. To, więc to nie jest tak, że my jesteśmy totalnie z boku i nic nie robimy to pan się 

pojawi w pewnym momencie, po 15 maja pan miał trafić do ośrodka na swój wniosek ośrodka z usługami 

opiekuńczymi. Natomiast pan tutaj żądał od nas, abyśmy skierowali pana do DPS-u, do DPS w Nowych 

Bielicach, no DPS to nie jest hotel, to nie jest tak, że my uzgadniamy dziś i jutro ktoś już trafia tak tam też są 

terminy, muszą być wolne miejsca przede wszystkim. Spotkaliśmy się we wtorek w moim gabinecie, byli 

pracownicy GOPS-u, ustaliliśmy plan działania ustaliliśmy to, że w dniu wczorajszym Gminy Zakład 

Komunalny posprząta pana nieruchomość. Ja widziałam, jak ta nieruchomość wygląda, wyglądała proszę 

państwa, tragicznie. Naprawdę to jest niedopuszczalne, żeby ktoś w takich warunkach żył. Natomiast to 

mówię nie jest tak, że my byliśmy gdzieś staliśmy z boku nigdy tak nie było. Wczoraj został ten obiekt 

posprzątany. Pan zadeklarował tutaj doprowadzenie go do porządku. My złożyliśmy wniosek do starostwa do 

PCPR u o przyznanie miejsca w DPS-ie na początek na miesiąc i w poniedziałek pan prawdopodobnie w tym 

DPS-ie zostanie umieszczony. Czynimy wszelkie kroki pełna dokumentacja, kompletna dokumentacja już 

jest złożona w Starostwie, tak więc od poniedziałku możemy zacząć. Pan już może, my się wywiązaliśmy tak 

zgodnie z ustaleniami wtorkowymi, wywiązaliśmy się z naszych zobowiązań. Pan mi dzisiaj przed 

chwileczką powiedział, że na spotkaniu we wtorek powiedział pan, że nie ma pan, co zrobić z panem 

Nikodem w weekend. Ja to dopiero dziś usłyszałam od Pana nie padły takie słowa w ogóle we wtorek. Więc 

my jesteśmy cały czas tutaj na bieżąco informowani i działamy i reagujemy i nie może nam pan zarzucić 



tego działania. Natomiast mówię nie ma takim, to nie jest hotel, nie ma takiej możliwości, żeby z dnia na 

dzień tam pana Nikodema umieścić tu z informacji, którą otrzymam jeszcze przed chwileczką widzę 

wiadomość SMS-ową, że jest możliwość u umieszczenia pana w poniedziałek w DPS-ie. 

Leszek Matusik  
Mogłem się odnieść? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, nie no Pan już wyczerpał swoją wypowiedź. I tutaj nie będziemy tu prowadzili jakieś debaty na ten 

temat. Ja tylko mam pytanie, bo wpisany jest też na listę pan Nikodem Albrycht. Czy pan też zabierze głos? 

Leszek Matusik  
Nikodem zabierzesz głos? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Nie, no dziękuję, no sytuację mamy przedstawioną znamy i nad tym rozważymy to, co dalej, jeżeli jest 

gwarancja, że od poniedziałku może pan trafić do DPS-u no to uważam problem za rozwiązany.  

Leszek Matusik  
Natomiast w takim razie, tylko jeszcze jedno słowo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Natomiast na tym, bo ja chcemy. 

Leszek Matusik  
Bo ja chciałbym opuścić, na tym moja rola się już skończyła. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Tak na tym, w związku z tym kończymy punkt wolna trybuna, dziękuję.  

Leszek Matusik  
Dziękuje, Szanowni Państwo, czy ja mogę podziękować państwu i opuścić salę w dniu dzisiejszym, bo to już 

chyba ja dalej jestem tu niepotrzebny. Trybuna ludu się kończy więc ja pana Nikodema zostawiam pod 

opieką Urzędu Gminy. I życzę wam miłego weekendu. Pan Nikodem jest uposażone w potrzebne leki, 

ubrania, pieniążki, pełna emerytura. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję panu, proszę pana. 

Leszek Matusik  
Życzę miłego dnia. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Widzę czynność, jaką pan przedstawił zostawia pan człowieka na wolnej trybunie, 10 minut przerwy proszę 

państwa. 

10 min przerwy. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę państwa, proszę o uwagę. 

Tak jak mówiliśmy, przejdziemy do tego punktu związanego z Ładem, porządkiem i bezpieczeństwem. I 

tutaj na pewno pan Jan dotrze w międzyczasie, pan Jaczewski, natomiast tutaj na wstępie oddamy głos panu 

kap. Zawiałow bardzo proszę o jakąś informację o działaniach straży, proszę bardzo. 

mł. kap. Bartosz Zawiałow (PSP Koszalin)  
Dzień dobry Szanowna Pani Wójt, Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowna Rado w imieniu pana 

Komendanta Miejskiego Jacka Szpuntowicza, chciałbym przeprosić za jego nieobecność, ale służbowo jest 

w Kielcach na dużych targach strażackich, stąd tutaj prośba z jego strony, abym ja jako Naczelnik Wydziału 

Operacyjnego przedstawił informację pana Komendanta na temat stanu ochrony przeciwpożarowej Gminy 

Będzino na tle całego Powiatu Koszalińskiego. 

Także od razu pozwolę sobie odczytać kilka takich informacji najbardziej istotnych, skróconych, jeśli chodzi 

o gminę Będzino na tle powiatu, to straż pożarna robi takie coroczne analizy zagrożeń ma wpływ na tą 

analizę mają takie rzeczy, jak drogi szybkiego ruchu, zalesienie ilość wód tereny zalewowe na podstawie 

tych wszystkich, jakby zagrożeń, robimy taką analizę i wystawiamy stopień zagrożenia dla każdej gminy i 

potem jako całość dla powiatu. I Gmina Będzino tutaj ma III stopień zagrożenia w skali pięciostopniowej jest 

to równa, równi ze średnią powiatu. Także nie ma tutaj ani, jakby więcej zagrożeń czy mniej z takich 

naszych analiz, jeśli chodzi o tą część operacyjną, jakby najbardziej istotną, co jest solą naszej działalności 

jako Państwowej i Ochotniczej Straży Pożarnej, czyli działania ratowniczo-gaśnicze. To zeszły rok był 



wyjątkowym rokiem, aleje też, jakby pokazuje to, że tam tutaj klimat się zmienia i już ta straż pożarna robi 

się pomału z nazwy, a stajemy się służbą ratowniczą, zdecydowana ilość duża większa liczba zdarzeń 

związanych z usuwaniem skutków anomalii pogodowych, czyli wiatrołomów, jakiś podtopień, intensywnych 

opadów deszczu związanych z intensywnymi opadami deszczu. Stąd w zeszłym roku rekordowa na liczba 

zdarzeń ogólnie w skali na terenie działania komendy miejskiej jako cały powiat i miasto Koszalin to jest 

2905 zdarzeń wzrost o ponad 500, jeśli chodzi o rok poprzedni i jest to rekordowa liczba w ogóle w historii, 

no naszego tutaj rejestrowania tych statystyk na terenie komendy w Koszalinie. Tak jak mówię, pożary 606 z 

tych zdarzeń. Cała reszta to te miejscowe zagrożenia. Także widać tutaj tą skalę, że już zatem około 20% 

troszkę ponad to są tylko pożary, z czego zdecydowana większość to małe pożary, bo też, jakby tutaj rozwój 

i technologii i budownictwa i materiałów budowlanych, projektowania budynków w sposób bezpieczny 

uwzględnieniem przepisów przeciwpożarowych i nie tylko też, jakby pozwala na to, że te pożary, jakby są z 

reguły małe nieduże, nie stwarza takiego dużego zagrożenia. Jeśli chodzi o samą gminę Będzino, na tle tych 

statystyk, to 243 zdarzenia, czyli wzrost rok do roku 77 zdarzeń i tak samo największe procentowo wzrost 

oczywiście w tych miejscowych zagrożeniach, czyli głównie te anomalie pogodowe. To jest wzrost tych 

zdarzeń, niestety i to z reguły są zdarzenia, które dzieją się nagle w danym 1 momencie w danej chwili, co 

powoduje, że system może nie to, że jest niewydolny. Co po prostu kolejkują się te zdarzenia tak, czyli 

zastęp wyrażający do zdarzenia, zanim pojedzie do kolejnego drzewa czy kolejnego drzewa po prostu musi 

zrobić swoją robotę, to trwa czasowo. Jest pewna zwłoka, ale na szczęście nie ma tutaj takiego 

bezpośredniego zagrożenia życia i zdrowia ludzi w tym momencie. Powoduje to, że taki nasz wskaźnik 

bardzo mocno ukazujący system bezpieczeństwa, czyli czas dojazdu do określonej liczby populacji na terenie 

powiatu i czy gminy został mocno obniżony, ale tak jak mówię, statystyka jest to jedno, natomiast trzeba 

mieć świadomość, że to nie obrazuje, jakby bezpieczeństwa w 100%, bo mówię kolejkowanie, to tak 

naprawdę 2 dni spowodowały to, że ten wskaźnik spadł o 10-15% to bardzo dużo, ale ten dzień czy 2 to 

właśnie te wichury wiatrołomy, które w zeszłym roku nas nawiedziły i spowodowały te kolejkowanie się 

zdarzeń i usuwanie skutków tych wichur. Po prostu no trwało dosyć długo, niemniej nie było sytuacji takiej, 

że w sytuacji bezpośredniego zagrożenia życia i zdrowia ludzi ten czas dojazdu, jakby nie był przekroczony 

o te 15 minut, bo to jest ten czas, który my sobie dajemy na dojazd jednostki krajowego systemu do 

zdarzenia. Przede wszystkim takiego, gdzie zagrożone życia ludzkie lub zdrowia. Jeśli chodzi o liczbę osób 

poszkodowanych w tych zdarzeniach, to 2022 roku łącznie na terenie gminy Będzino 34 osoby zostały ranne, 



7 osób poniosły śmierć wszystkie osoby śmiertelne, to są miejscowe zagrożenia. To są wypadki 

komunikacyjne. To są otwarcie mieszkań, czyli ktoś nie ma kontaktu z rodziny czy sąsiad z kimś no z 

lokatorem nie wiem, w domu obok mieszkaniu obok tak na niepokoi się alarmuje służby służb ujawniają na 

miejscu po prostu osobę nieżywą. Stąd też widnieje to potem u nas jako osoba śmiertelna. No niekoniecznie 

ma to taki bezpośredni też, jakby nie wynika to jakby bezpośredniego z jakiegoś zdarzenia, że 

komunikacyjnego czy pożaru. W pożarze nikt nie odniósł nie było ofiar śmiertelnych na terenie gminy 

Będzino na tle powiatu to 42 śmiertelne 200 treści 4 ranne, także dosyć spory odsetek na gminie, niemniej no 

to jest też tak naprawdę czynnik losowy, bo no te wypadki wszędzie się mogą zdarzyć i to dzisiaj będzie tak, 

a za rok będzie w innej gminie. 

Jeśli chodzi ostatni materialne, to też miała miejsce sytuacja dużego pożaru w Miłogoszczy, tam budynki 

magazynowe, garażowe, administracyjne uległy spaleniu i to też akurat niefortunnie było w tym samym 

czasie, co też były właśnie te wichury. Stąd bardzo dużo też obciążenie naszego systemu, żeby tyle siły i 

środków zaangażować w ten pożar, gdzie wszystkie były już zaangażowane w działaniach właśnie związane 

z usuwaniem skutków tych wichur i udrażnianiem głównie szlaków komunikacyjnych i zabezpieczaniem 

zrywanych dachów czy dostępu do domostw. 

Także największe straty w całym powiecie odnotowaliśmy właśnie podczas tego pożaru. Więcej tak 

naprawdę pożarów na terenie powiatu na szczęście nie odnotowaliśmy w zeszłym roku. Jeśli chodzi o 

spektakularne akcje zeszły rok, no nas o minął, nie musieliśmy, że tak nie mieliśmy takich dosyć poważnych 

interwencji. 

Jeśli chodzi o rozbicie tutaj na poszczególne jednostki z terenu gminy Będzino to są 3 jednostki Ochotniczej 

Straży Pożarnej, wszystkie włączone do krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego. To jest Dobrzyca, 

Mścice i Będzino, jeśli chodzi o liczbę zdarzeń, najwięcej odnotowała już wyjazdów jednostka z Dobrzycy 

176, przy czym żadnego nie wyjazdu. Co też jest istotne, czyli za każdym razem, kiedy dyspozytor z 

Państwowej Straży Pożarnej, potrzebuje zadysponować jednostkę to ta jednostka za każdym razem 

wyjechała. Co też ma wpływ na gotowość operacyjną i ten czas do wyjazdu też 15 minut, żeby dotrzeć do 

potencjalnych zdarzeń. Jednostka z Mścic 95 wyjazdów, z czego 4 nie wyjazdy, OSP Będzino 75 wyjazdów, 

z czego 3 nie wyjazdy, także odsetek tych nie wyjazdów na szczęście jest niewielki, spowodowane to jest 

różnymi rzeczami, tak wiadomo, że druhowie pracują na co dzień też tak do tej 15 czy 16 są w pracy często 



poza miejsce zamieszkania, nie są w stanie zebrać się tak na miejsce zbiórki w remizie i wyjechać do 

zdarzenia. Bądź też mają za małą liczbę kierowców, także no tutaj bardzo dużo czynników wpływa na to, czy 

jednostka jest w stanie wyjechać, czy nie. Mamy tego świadomość, że to są jednostki Ochotnicze i tak 

wspieramy się, jakby no tutaj Państwowa Straż Pożarna to mamy w gotowości z racji po prostu służby jest 24 

na dobę, 7 dni w tygodniu. 

Jeśli chodzi o poziom wyszkolenia. Tutaj nie została przygotowana statystyka, jak to się ma na konkretnie na 

gminę Będzino, niemniej dla wszystkich druhów z terenu powiatu zostały zorganizowane w zeszłym roku 2 

szkolenia podstawowe, czyli takie, gdzie ktoś jest kandydatem do tego, aby wstąpić w szeregi Ochotniczej 

Straży Pożarnej i pod jej jurysdykcją jeździć do zdarzeń, pomagać społeczeństwu. W takim szkoleniu 23 

osoby z terenu powiatu wzięły udział drugie szkolenie, jakie było zorganizowane to takie szkolenie dla 

trzyletnich druhów, znaczy dla druhów z trzyletnim stażem już w bezpośrednich, którzy biorą udział 

bezpośrednich działaniach ratowniczo-gaśniczych szkoleń dla dowódców, czyli mogli ponoć oni swoje, 

jakby kompetencje i możliwości, żeby na terenie akcji móc po prostu dowodzić do czasów przyjazdu 

jednostki z Państwowej Straży Pożarnej. Zostały zorganizowane też ćwiczenia powiatowe odpady 2022 

miały miejsce w Sianowie oraz ćwiczenia Espersen na terenie przedsiębiorstwa Espersen w Koszalinie. Tam 

było zagrożenie chemiczne, tutaj też byli zaangażowani druhowie z terenu gminy Będzino w te ćwiczenia.  

Kolejnym tutaj punktem jest wyposażenie w pojazdy, jeśli chodzi o średnią wieku pojazdów jednostek OSP, 

które są włączone do krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego na terenie całego powiatu, to jest średnia 

18, gmina Będzino średnia 17 także po tej bezpieczniejszej stronie średniej starzenia się pojazdów, ale tutaj 

też, jakby na bieżąco jest ta sytuacja poprawiana w zeszłym roku całkiem nowy samochód do Mścic trafił 

średni gaśniczy z modułem ratownictwa technicznego. 

Jeśli chodzi o doposażanie jakieś dotacje, które budżetowe, które są tutaj z ramienia Komendy Głównej 

Państwowej Straży Pożarnej, to z takiej dotacji w ramach, w ramach członkostwa w krajowym systemie 

ratowniczo-gaśniczym gmina czy gmina jednostka OSP w Będzinie zakupiła 4 hełmy strażackie. Jednostka 

w Dobrzycy zakupiła zestaw do wyważenia drzwi Lucas i hydrauliczną pompę ręczną, jednostka z Mścic 

dołożyła tą dotację do remontu strażnicy. Strażnica jest już chyba też dużo lepszym na poziomie 

wykończenia, tak dodatkowo, czyli jednostka w Mścicach to, co wcześniej też powiedziałem nowy średni 

samochód ratowniczo-gaśniczy z modułem ratownictwa technicznego za prawie 900 000 zł. 



Dodatkowe też dotacje były w zeszłym roku przewidziane dla młodzieżowych drużyn pożarniczych. Co 

cieszy, że też jednostki korzystają z tych dotacji, bo to świadczy o tym, że młodszym pokoleniu, jakby 

widzimy tutaj przyszłość i potencjał, żeby w przyszłości zasiliły pełnoprawnie w działaniach ratowniczo-

gaśniczych, jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych. I tutaj jednostka w Mścicach wzbogaciła się o sprzęt 

właśnie dla tych najmłodszych druhów głównie przygotowujących do zawodów, czyli udziału no po prostu 

rywalizacji pomiędzy jednostkami. To jeśli chodzi o takie podsumowania zeszłego roku, jeśli chodzi o plany 

na ten rok, to już jutro ćwiczenia powiatowe Karambol 2023 na terenie gminy Świeszyno, ale również te 

jednostki z terenu gminy Będzino będą zaangażowane głównie zabezpieczenie miasta Koszalina, niemniej to 

jest będą stanowił obwód, jakby ćwiczeń i go to i będą wspierać tutaj zabezpieczenie miasta z tego powodu, 

że miasto będzie całkowicie odsłonione, bo 2 jednostki zawodowe będą zaangażowane w te ćwiczenia, 

ćwiczenia spore. Jeśli chodzi o plany szkoleniowe, to na przełomie września i października tak samo 

szkolenie podstawowe, czyli takie, które umożliwia kandydatom uzyskanie tych kwalifikacji do tego, aby 

móc wesprzeć w bezpośrednich działaniach swoich kolegów, już aktywnie, będących aktywnych członkami 

jednostek OSP. I cóż mam nadzieję, że ten rok będzie spokojniejszy. Na razie ta anomalie pogodowe gdzieś 

to na początku roku się pojawiła, ale na razie mamy jakiś tam względny spokój, troszkę większych pożarów 

miało miejsce. Tutaj na przełomie wczesną wiosną, ale, ale też mam nadzieję, że to, jakby się pomału 

skończy. Także ja z mojej strony dziękuję, jeżeli ktoś miał jakieś pytania, to w miarę posiadanej wiedzy i 

kompetencji postaram się udzielić odpowiedzi, jeżeli nie to bardzo dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo, proszę, czy ktoś z państwa proszę pan Adam Gołębiewski. 

Adam Czycz (Kierownik GOPS)  
Ja mam tylko pytanie nie wiem, czy pan będzie miał takie dane? Ile tych zdarzeń konkretnie wypadków było 

na drodze S6? Przynajmniej tutaj na odcinku naszej gminy. 

mł. kap. Bartosz Zawiałow (PSP Koszalin)  
Na tą chwilę nie mam przy sobie takich danych, niemniej, jeżeli byłaby taka potrzeba, to jesteśmy w stanie 

praktycznie od ręki taką informację wyciągnąć, ze stanowiska kierowania Komendanta Miejskiego. Także to 

tylko telefon nawet kiedykolwiek czy. Przy sobie nie mamy tylko ogólne statystyki bez rozbicia na miejsce 

zdarzenia, nawet na rodzaj zdarzenia, nie jestem w stanie powiedzieć, czy z tych kilkuset zdarzeń. Ile to było 



wypadki, a ile to te anomalia pogodowe. Wiem, jakby z tego, bo to przeżyłem, że ta anomalie to 

zdecydowana większość tych zdarzeń, niemniej szczegółowo co do 1 zdarzenia nie jestem w stanie na tę 

chwilę sekcjonować, ale to nie jest problem. Także, jeżeli byłaby taka potrzeba i wola to nie ma problemu, 

jesteśmy w stanie jako Komenda to przygotować w zasadzie od ręki. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, czy jeszcze jakieś pan Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Ja mam takim pytaniem, to mamy takie zastawienie zdarzeń i tak zdarzenia na terenie gminy Będzino to jest 

266 zdarzeń o 3 Ochotniczych Straży i zdarzenia poza terenem powiatu to jest 69 zdarzeń. Z tego to jest 

około 25% wyjazdu poza terenem poza teren powiatu. Czy z tego tytułu Ochotnicze Straże mają jakieś 

dodatkowe gratyfikacje finansowe?  

mł. kap. Bartosz Zawiałow (PSP Koszalin)  
Czy się nie chcę tutaj podważać pana danych, niemniej prawdopodobnie chodzi o wyjazdy poza teren gminy, 

bo raczej rzadko się zdarza, żeby aż tyle wyjazdów było poza teren powiatu, chociaż zdarzają się, to nie 

mówię, że takich wyjazdów nie ma. No bo system, jakby no wiadomo życie ludzkie itd. nie zna granic i 

czasem jest taka faktycznie potrzeba, bo na za miedzą naszego powiatu, może być jednostka OSP która nie 

wyjedzie. No różnie to bywa, niemniej to się odbywa wtedy przez stanowisko kierowania Komendanta 

Wojewódzkiego, już to jest jego jurysdykcji jako Komendanta Wojewódzkiego, żeby dysponować do 

zdarzeń poza powiat, niemniej jeśli chodzi o wyjazdy poza teren gminy, to wygląda w ten sposób, że 

jednostki włączone do krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego na mocy Rozporządzenia OKRSG i 

umowy zawartej między Komendantem Głównym, wójtem lub burmistrzem oraz jednostką OSP zgadzają się 

na to, że obszarem chronionym danej jednostki jest cały powiat. Stąd, jakby w ramach bieżącego 

funkcjonowania jednostki to jest po prostu finansowane, czyli tutaj gmina nie ma z tego tytułu żadnych 

dodatkowych gratyfikacji, niemniej też te dotacje, o których wspomniałem, one są właśnie celowe dla 

jednostek, które są w systemie i one są większe dla tych jednostek, które są w systemie niż dla tych, które są 

spoza systemu. To jakby jest taka forma, można to powiedzieć rekompensaty. No niedużej i niestety no, bo te 

środki finansowe no nie są też mam tego świadomość zbyt wielkie, a potrzeby są no ogromne.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Akurat nie mam pana Janczewskiego, który to sprawozdania nam przygotowywał to nasze 

wewnętrzne, jeżeli chodzi o gminę. I tutaj myślę, że te zdarzenia poza teren powiatu to głównie tutaj 

Dobrzyca 35 i Mścice 25. Dobrzyca chyba z racji posiadania drabiny. Przypuszczam i często wyjazdy poza 

powiat mogą być, a Mścice z kolei prawdopodobnie wyjazdy do Koszalina.  

mł. kap. Bartosz Zawiałow (PSP Koszalin)  
Poza gminę na teren powiatu na pewno no to jednostka w Dobrzycy na pewno z racji posiada drabiny. To 

mogę się wypowiedzieć z własnego doświadczenia, bo akurat pełniłem służbę jako dyżurny stanowiska 

kierowania w te wichury, to wiem, że korzystaliśmy z pomocy drabiny, nawet na terenie miasta Koszalina, 

bo wszystkie inne siły i środki były zaangażowane w usuwanie tych skutków. No i taki sprzęt no siłą rzeczy 

podczas tych anomalii pogodowych jest niezbędny i dyżurny będzie sięgał po niego, nawet jeżeli byłaby 

konieczność faktycznie wyjazdu poza gminę Będzino. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Z tego miejsca chciałbym podziękować, bo za to, że jakby pomogliśmy tym sprzętem, który na tę chwilę był 

niezbędny Komendzie Miejskiej. No była rekompensata pamiętam doskonale dostaliśmy tam 

dofinansowanie. Co zostało spożytkowane na zakup sprzętu także, który służy teraz mieszkańcom gminy 

Będzino. Jeśli chodzi tutaj o te statystyki, to jedno jest na pewno na wyjazdy poza teren gminy, bo nie 

kojarzę może 1-2 wyjazdy poza teren powiatu, ale to na pewno jest poza teren gminy. To jest jakiś błąd po 

prostu, ale to myślę, że dopytamy, chcę tego, kto opracowywał, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Proszę czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania? 

Proszę pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję, otóż ja nie mam pytania, tylko chciałbym podziękować, widzę tutaj mnogość tych wyjazdów. 

Chciałem podziękować zarówno strażakom zawodowym jak i ochotnikom za swoją pracę, za czas, za 

zdrowie za to, że prawda no bronią nas przed tymi wszystkimi złymi czynnikami, jakie mogą nas spotkać. 



Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, ja z kolei, chyba że jeszcze jakieś pytania są. Jeśli nie ma to ja bym też no chciałbym tutaj okazji 

mieliśmy już nie raz taką okazję podziękować naszym ochotnikom za zaangażowanie i działania i dbałość o 

ochronę, dbałość o sprzęt i dbałość o bezpieczeństwo mieszkańców. I bardzo proszę też podziękować na 

podziękować za ręce Komendanta Szpuntowicza za o dobrą współpracę Państwowej Straży Pożarnej z 

jednostkami OSP w Gminie Będzino. Także dziękuję. 

Czy ktoś jeszcze w temacie ochrony przeciwpożarowej, jeśli nie ma to dziękuję. No kończymy ten punkt, 

jeśli dotyczący ochrony przeciwpożarowej, natomiast jeśli wróci zjawi się ktoś z przedstawicieli policji, to 

wówczas też tutaj w tym punkcie. Przejdziemy do kolejnego punktu. Ja bardzo dziękuję. Przechodzimy do 

kolejnego punktu dotyczącego podjęcia uchwał i pierwszą uchwałę mamy dotyczącą zmian w budżecie 

Gminy Będzino na rok 2022, która szczegółowo była omówiona na posiedzeniu wspólnym komisji przed 

sesją. Dzisiaj i bardzo proszę panią skarbnik panią Anettę Tomalę-Gajec o przedstawienie nam uchwały i 

uzasadnienia do tej uchwały, bardzo proszę. 

Anetta Tomala-Gajec (Skarbnik Gminy Będzino)  
Dziękuję bardzo, Panie, Przewodniczący wysoka Rado projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Będzino na 2023 rok, gdzie w § 1 zwiększa się dochody budżetu gminy Będzino na 2023 rok o kwotę 

1 080 117 zł 59 gr zgodnie z załącznikiem nr 1. W § 2 zwiększa się wydatki budżetu gminy Będzino na 2023 

rok o kwotę 1 080 117 zł 59 gr zgodnie z załącznikiem nr 2. § 3 po dokonanych zmianach budżet gminy 

Będzino na 2023 rok zamyka się następującymi kwotami po stronie dochodów kwotą 54 837 834 zł i 53 gr, 

w tym dochody bieżące 47 509 888 zł i 40 gr, dochody majątkowe 7 327 946 zł i 13 gr. Plan finansowy 

zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami w kwocie 4 000 284 zł 21 zł, 

przepraszam 4 284 021 zł i 89 gr. Po stronie wydatków kwotą 63 437 311 zł 16 gr, w tym wydatki bieżące 

52 415 309 zł 23 gr, wydatki majątkowe to 11 022 001 zł i 93 gr. Plan finansowy zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami 4 284 021 zł 89 gr. Deficyt w kwocie 

8 599 476 zł i 63 gr, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z emisji papierów wartościowych, 

obligacji w kwocie 3 051 000 niewykorzystanych w środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 



zasadami wykonania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie 5 548 476 zł i 63 gr. W § 4 

wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. W § 5 uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. 

Uzasadnienie do uchwały z dnia 16 czerwca 2023 roku. Wójt Gminy Będzino przedkłada w załączeniu 

uchwałę wprowadzającą następujące zmiany w budżecie Gminy Będzino na 2023 rok. Dokonuje się 

zwiększenia ogółem planu dochodów o kwotę 1 080 117 zł 59 gr zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej 

uchwały. Polegających na urealnieniu oraz wprowadzeniu do planu dochodów w 2023 roku środków 

wynikających z dział 010 administracja publiczna 1529 zł 84 gr to zwiększenie dochodów o otrzymane 

środki za dzierżawę obwodów łowieckich. Dział 600 transport i łączność 756 000 to zwiększenie dochodów 

o otrzymane środki z Funduszu Leśnego na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pod nazwą przebudowa 

dróg gruntowych w miejscowości Smolne. Dział 700 gospodarka mieszkaniowa 650 zł urealnienie planu na 

podstawie otrzymanych wpłat z tytułu kosztów egzekucyjnych, kosztów komorniczych, upomnień i odsetek. 

Dział 750 administracja publiczna 70 263 zł to zwiększenie dochodów w związku ze zwrotem podatku VAT 

związaną z dystrybucją węgla. Dział 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 60 792 zł 

75 gr to zwiększenie dochodów o dotację celową z Funduszu Sprawiedliwości na nabycie wyposażenia i 

sprzętu ratownictwa dla OSP Będzino i OSP Mścice. Dział 801 oświata i wychowanie 60 392 zł dotacja 

celowa w ramach rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" dla szkoły podstawowej imienia Kard. 

Ignacego Jeża w Tymieniu. Dział 852 pomoc społeczna 129 090 zł zwiększenie dochodów na podstawie 

decyzji Wojewody Zachodniopomorskiego nr 221/2023 wsparcie finansowe zadań i programów realizacji 

zadań pomocy społecznej w kwocie 6690 zł oraz decyzji Wojewody Zachodniopomorskiego nr 225/2023 

wspierania aktywnego starzenia się w kwocie 122 400 zł, Dzienny Dom Seniora kwota 81 600, Klub Seniora 

kwota 40 800. Dział 855 rodzina 1400 zł zwiększenie dochodów na podstawie decyzji Wojewody 

Zachodniopomorskiego nr 229/2023 wsparcie rodzin wielodzietnych Karta Dużej Rodziny. Dokonuje się 

zwiększenia ogółem planu wydatków o kwotę 1 080 117 zł i 59 gr zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej 

uchwały polegające na urealnieniu planowanych wydatków w 2023 roku oraz zmian dokonanych na 

podstawie otrzymanych środków na realizację zadań. 

Zmian po stronie wydatków bieżących dokonano w związku z dział 600 transport i łączność 758 000 zł to 

jest zmniejszenie kwoty dotacji dla Powiatu Koszalińskiego o 84 000 zł, zwiększenie środków na remont 

drogi w sołectwie Stoisław o 8918 zł 60 gr, zakup i montaż przystanku autobusowego sołectwie Stoisław w 



kwocie 12 000 zł oraz ujęcie po stronie wydatków dofinansowania z nadleśnictwa na realizację zadania 

inwestycyjnego pod nazwą przebudowa dróg gruntowych w miejscowości Smolne w kwocie 756 000 zł. 

Dział 700 gospodarka mieszkaniowa 31 500 zwiększenie środków na przeprowadzenie raz na 5 lat przeglądu 

instalacji elektrycznej i piorunochronnej dla budynków należących do Gminy Będzino oraz na zakup energii. 

Dział 750 administracja publiczna 90 596 zł 74 gr przeniesienie środków wg właściwości klasyfikacji 

budżetowej oraz zabezpieczenia w planie wydatków kwoty na montaż instalacji fotowoltaicznej na budynku 

Urzędu Gminy Będzino w kwocie 90 000 zł, urealnienie planu wydatków na podstawie wniosków sołtysów 

sołectw Łękno, Stoisław, Mścice i Łasin - Łopienica. Dział 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa 8207 zł 25 gr to zwiększenie środków na wydatki, w związku z dotacją z Funduszu 

Sprawiedliwości na nabycie wyposażenia i sprzętu ratownictwa dla OSP Będzino i OSP Mścice to jest 5 

kompletów ubrań bojowych, wyważacza do drzwi z pompą i wężem oraz na przecinek do pedałów. Tu 

jeszcze winien być zapis, a także przesunięcie między działami zgodnie z właściwością klasyfikacji 

budżetowej. Dział 801 oświata i wychowanie 109 892 zł zwiększenie środków na wydatki w związku z 

koniecznością zakupu i montażu pieca w szkole podstawowej w Będzinie z siedzibą w Łeknie kwota 

71 000 zł awarię kanalizy wodnej w kotłowni i pomieszczenia w piwnicy w szkole podstawowej imienia 

Kard. Ignacego Jeża w Tymieniu w kwocie 11 800 zł, realizacją programu "Posiłek w domu i w szkole" w 

kwocie 60 392 zł, a także przesunięcie środków wg właściwości klasyfikacji budżetowej na podstawie 

wniosków dyrektorów szkół. Dział 855 rodzina 1400 zł zwiększenie w planie wydatków środków na 

wsparcie rodzin wielodzietnych Karta Dużej Rodziny. Dział 900 gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska -32 733 zł i 90 gr to jest przesunięcie środków między działami w ramach funduszu sołeckiego 

Łekna Mścice Łasin Koszaliński Łopienica oraz wg właściwości klasyfikacji budżetowej. Dział 921 kultura i 

ochrona dziedzictwa narodowego 580 zł przesunięcie środków wg właściwości klasyfikacji budżetowej na 

zakup książek do biblioteki i wyposażenie zespołu Zalesie na podstawie wniosku sołectwa Stoisław. Czy 

mają państwo jakieś pytania?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę bardzo, pan Gołębiewski? 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Dziękuję bardzo, coś mi tu bardzo zaskoczyło w dziale 754 bezpieczeństwo publiczne i ochrona 



przeciwpożarowa zwiększenie środków na wydatki w związku z dotacją z Funduszu Sprawiedliwości. 

Anetta Tomala-Gajec (Skarbnik Gminy Będzino)  
Tak. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Fundusz Sprawiedliwości zajmuje się bezpieczeństwo. 

Anetta Tomala-Gajec (Skarbnik Gminy Będzino)  
Otrzymaliśmy środki, otrzymamy środki na właśnie doposażenie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, panie wójt jeszcze. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
To jest proszę państwa, efekt złożonego wniosku o dofinansowanie na doposażenie 2 straży Pożarnych. Tym 

razem jest to straż pożarna w Mścicach i tutaj doposażymy ją w zestaw ubrań bojowych 5 kompletów, a 

także Ochotnicza Straż Pożarna w Będzinie. I tutaj zgodnie z wnioskiem ochotników, zostanie zakupione 

narzędzie hydrauliczne, 2 rodzaje narzędzi hydraulicznych. Dofinansowanie, które pozyskaliśmy, to jest 

60 792 zł 75 gr przy wkładzie własnym gminy 615 zł. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, kto jeszcze jakieś pytania? 

Bo zmiany takie częściowo kosmetyczne, ale też to wpływ środków zewnętrznych chociażby z tego funduszu 

leśnego czy z funduszu sprawiedliwości na drogę w Smolnym, o której tam przypuszczam, że mieszkańcy 

bardzo oczekują i bardzo ważne, żeby tą drogę w jakimś stopniu doprowadzić do takiej używalności, żeby 

już jeździć w tym błocie. I bardzo się cieszymy z tego powodu. Natomiast no są też pewne niespodzianki, 

chociażby piec w szkole w Łęknie. Czy ta awaria kanalizacji w szkole w Tymieniu no nieprzewidziane 

wydatki, no ale trzeba też to w jakiś sposób zabezpieczyć. Bardzo proszę o opinię, zastępcę 

Przewodniczącego Komisji Budżetowej pana Sławka Brylińskiego, opinia komisji. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Komisja Budżetowo-finansowa odbyła wspólne posiedzenie komisji dzisiaj, w dniu dzisiejszym przed sesją. 

Zaproponowane zmiany zostały szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu. Zatem komisja akceptuje 



zaproponowane zmiany i opiniuje budżet pozytywnie, szanowną radę prosi o podjęcie uchwały. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Proszę państwa, w związku z tym przystępujemy do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w 

budżecie.  

Dziękuję głosowało 13 radnych, 13 głosów za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta, 

dziękuję. 

Anetta Tomala-Gajec (Skarbnik Gminy Będzino)  
Dziękuje bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pan Baczyński jeszcze jakieś. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, czy mogę mieć pytanie do pani skarbnik, bo później może nie być 

okazji w dniu dzisiejszym bardzo proszę, otóż jest to bardzo ważna sprawa, bo mieszkańcy, więc słyszałem 

to już kilkakrotnie dopytują o kwotę tą około 17 000 000 przeznaczoną na oczyszczalnię ścieków w 

Tymieniu nie wiem, kto, ale jest ktoś, kto po prostu opowiada, że tych pieniędzy nie ma. Czy to jest prawda? 

Anetta Tomala-Gajec (Skarbnik Gminy Będzino)  
To nie jest prawda, kwotę to jest inwestycja wieloletnia środki są uwidocznione w załączniku 

przedsięwzięcia WPF na ten rok zabezpieczono 945 zł, dużo większa kwota jest już w przyszłym roku. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Także proszę państwa, no nie zaprzepaszczono tych pieniążków, te pieniądze są, niemniej jednak 

koncepcja wykonania jest nieco inna, którą ustaliliśmy i w tej chwili w przygotowaniu jest dokumentacja i na 

pewno będzie to wykorzystane we właściwym. 

Tak i będzie ogłoszone w najbliższym czasie też, a już jest ogłoszony przetarg. Tak bardzo przepraszam. No 

już jest ogłoszony na to przetarg także. Także nie byłoby przetargu, gdyby nie było kasy. 

Sprawa oczywista, proszę państwa. Dziękuję, kończymy tą uchwałę, natomiast w tej chwili witam pana 

Roberta Madejskiego, przedstawiciela Krajowego Zasobu Nieruchomości. Pan Robert już swego czasu 

spotkał się z radą na posiedzeniu komisji. Omawialiśmy te sprawy, a powiązane jest to z tymi 2 uchwałami, 



które mamy teraz podjąć w sprawie wyrażenia zgody na otworzenie Spółki Społeczna Inicjatywa 

Mieszkaniowa KZN Bałtyk sp. z o.o. i też uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie za się.  

No jak nie było. 

A zatem 13 głosów było, za czym, a 13 głosów, za czym było. 

Przepraszam czy tak mechanicznie głosowaliśmy. 

Podważa głosowania może automat jakiś głosuje. Nie wiecie o tym. 

Ale myślę, że przerwy jeszcze nie robimy dobrze, proszę państwa. 

I druga uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków rządowego funduszu rozwoju 

mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziału w tworzonej spółce Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. 

I bardzo proszę, tu jest też prezentacja, która będzie nam przedstawiona, proszę bardzo, oddaję głos panu 

Robertowi Madejskiemu.  

Robert Madejski (przedstawiciel Krajowego Zasobu Nieruchomości)  
Dziękuję Szanowni Państwo. 

Postaram się, tak w wielkim skrócie, bo już spotkałem się z komisją.  

Krajowy Zasób Nieruchomości to jest instytucja rządowa państwowa, która została powołana ustawą, jestem 

pracownikiem tej instytucji w jednym z elementów czy wg ustawy to KZN dba pozyskiwać nieruchomości, 

które nadają się pod zabudowę mieszkaniową, a są w skarbie państwa, czyli w KOWR-re, w imieniu 

wojskowym czy w zarządzie w zarządzie starostów. 

Ale od momentu, kiedy Sejm uchwalił ustawę o Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej, KZN jest 

odpowiedzialny za wdrażanie tego programu. Ten program Szanowni Państwo, ten program to jest nowa 

forma TBS-ów. W KZN przeanalizował, jakie były plusy i minusy w TBS-ów, jakie były wzloty i upadki, ale 

ogólnie formuła TBS-ów czy społecznej inicjatywy społecznej jest bardzo otwarta dla mieszkańców, 

szczególnie że czynsz, który tutaj w budownictwo społeczne oferuje dla mieszkańców jest w granicach 30-

40% w niższy niż w komercji. W skrócie powiem w taki sposób, jeżelibyśmy budowali, były budowane w 

gminie 2 budynki koło siebie 1 buduje SIM, czyli spółka, do której państwo zapraszamy i deweloper 

mieszkanie oferowane przez SIM jest w czynszu 30-40% w niższe, dlaczego dlatego, że skarb państwa w 



tym systemie dofinansowuje gminę, gmina spółkę, żeby zrekompensować to obniżenie w tego czynszu. A 

jeżeli ten czynsz jeszcze jest za wysoki za wysoki dla grupy najemców potencjalnych najemców, to jest tzw. 

program "Mieszkanie na start", gdzie jeszcze można pozyskać dodatkowe wsparcie dla tych najemców i tak 

dla przykładów w gminie Kępice, która są, która jest w spółce, w spółce Pomoże tam większość najemców 

kwalifikowało się do obniżonego czynszu. Nowość w stosunku do TBS-ów to, że można te mieszkania 

odkupić, można dojść do własności. Nie trzeba być, jeżeli ktoś uważa, że chce być najemcom całe życie, to 

jest jego prawo, ale też jego prawo, że on po prostu wnioskuje o zakup tego mieszkania. Dla kogo te 

mieszkanie jest, to jest Szanowni Państwo, to nie jest mieszkanie, to nie są mieszkania dla grupy, które 

kwalifikują się pod mieszkania socjalne, ale też nie są to mieszkania dla osób, które mają duże dochody i 

mogą iść do banku i sobie wziąć kredyt mieszkaniowy. To jest dla tych dla tej grupy średniej. Oczywiście to, 

co mówiłem przed chwilą, wśród tej grupy średniej są osoby, które mniej zarabiają i mogą kwalifikować się 

na dodatkowe wsparcie w czynszu. W Kępicach Szanowni Państwo wyszło im w tamtym roku czynsz 19 zł 

za metr kwadratowy, po uwzględnieniu dopłaty czynsz jest 12 zł na metr kwadratowy. To już jest dość dobra 

kwota. Pamiętajmy też, że to są mieszkania wykończone, obiekt jest wybudowany, najemca dostaje klucz, 

tam jest wszystko, tam nie trzeba montować, białego montażu robić nie trzeba kafelek, nie trzeba podług. To 

jest gotowe mieszkanie, to nie jest system deweloperski. 

Ważnym elementem jest to Szanowni Państwo, że, analizując TBS, część TBS-ów odniosło sukces, trzeba 

powiedzieć, że wybudowało dużo w mieszkań. Dalsza dalej jest kolejka w chętnych są to gminy w przede 

wszystkim gminy miejskie, w bardzo rzadko spotykamy się z gminami miejsko-wiejskimi, które by odniosły 

sukces TBS-ie, ale są takie, ale większość gmin miejsko-wiejskich, one po prostu stworzyły TBS, które 

jednak nie spełniły oczekiwań mieszkańców i władz. Dlatego że w badania samego TBS mówią, że spółka 

TBS czy dzisiaj Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa musi wybudować i zarządzać przynajmniej 600-800 

mieszkaniami, czyli to nie jest oferta, w tym przypadku dla gminy wiejskiej, a i dla większości gmin 

wiejsko-miejskich. Ponieważ gmina w krótkim czasie nie wybuduje takiej ilości mieszkań, dlatego KZN 

zaproponował pół 1,5 roku temu, żeby powstawały spółki regionalne m.in. tych spółek już powstało w Polsce 

30 w naszym województwie zachodniopomorskim jest to spółka SIM KZN zachodniopomorską siedzibą w 

Koszalinie jest tam 20 samorządów, w części wiejskich, część jest miejskich w także tutaj to już funkcjonuje. 

Na tym etapie w te SIM-y, które powstały 1,5 roku temu są na etapie wnioskowania o pozwolenie na budowę 

lub takie pozwolenia już by posiadają. Część tych SIM-ów będzie już wchodzić na plac budowy w tym w 



tym roku. Szanowni Państwo dlatego jako KZN, żeby wesprzeć samorządy proponujemy właśnie taki alians, 

alians w samorządów, ale także przy udziale w KZN-u, czyli powstanie spółki, która będzie spółką 

inwestycyjną, zajmowała się będzie inwestycjami mieszkaniowymi. Co jest bardzo istotnym elementem.  

Bardzo ważnym elementem jest to, że spółka realizuje te cele mieszkaniowe w imieniu gminy, ale bez 

obciążania finansowego gminy, bez absorpcji pracowników z działu inwestycji, ale także w te ryzyka, które 

są związane z inwestycją. Te ryzyka, które są związane później z zasobem, czyli po 15-20 latach ten zasób 

trzeba, żeby odnowić. To jest temat w spółki, spółka musi generować, zbierać środki, a nie wyciągać dłoń do 

gminy o wsparcie. Tutaj w tym modelu, że ta spółka jest dość mocnym elementem inwestycyjnym. Tutaj 

spółka nie wyciąga, nie oczekuje od gminy wsparcia finansowego. TBS w tych gminach w miejsko-

wiejskich czy w miejskich, często otrzymywały dość duże pieniądze, duże wsparcie samorządu z budżetu 

gminy. Tutaj ten element nie występuje i nie będzie występować, dlatego że wejście z udziałami wejście ze 

środkami finansowymi gminy w wysokości 3 000 000 zł. To są pieniądze, która gmina otrzyma ze skarbu 

państwa, czyli to jest pierwsza uchwała, którą państwo macie w porządku obrad, to jest związane, jakby 

zgoda na uruchomienie spółki. Druga uchwała to jest akceptacja wniosku na 3 000 000 zł i upoważnienie 

pani wójt do podpisania tego wniosku i wysłania do w Ministra Rozwoju Regionalnego, ale przez KZN tak 

naprawdę to KZN wypłaca te 3 000 000 zł dla gmin. Także tu nie ma jakby dyskusji, czy dostanie gmina, czy 

nie, bo jeżeli jesteśmy w procedurze tworzenia w SIM KZN Bałtyk, to wiadomym jest, że te gminy, które 

podejmują uchwały, podejmują działania te środki otrzymają. Na dzień dzisiejszy Szanowni Państwo już 

kończymy, jakby proces tworzenia spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk. W spółce będzie 

17 gmin, z tego 9 gmin to są gminy z naszego regionu koszalińskiego, m.in. to jest Malechowo, Postomino, 

Gościno, Rymań, Brzeżno, Grzmiąca. Grzmiąca z powiatu szczecineckiego to jest ostatnia gmina, która 

jeszcze nie jest w SIM-ie pozostałe gminy są w powiecie koszalińskim Polanów i Bobolice są w SIM-ie 

zachodniopomorskim. Mamy jeszcze 2 gminy w części szczecińskiej Maszewo, Świerzno, ale też chcą do 

spółki Bałtyk przystąpić gminy, które są, jakby na obrzeżach po sąsiedzku naszego regionu, czyli Miastko, 

Jastrowie, Debrzno, Lipka, Szydłowo. 

Większość tych gmin do siebie są podobne to są gminy wiejskie, to też powoduje pewną stabilizację 

funkcjonowania tej spółki. Nie chcieliśmy zapraszać gmin, które różnią się wielkością w 

zachodniopomorskim, mamy gminę, gminy wiejskie, ale mamy Szczecinek, mamy Koszalin, to są duży 



gracze i nie zawsze nie zawsze jest to komfort dla tych gmin mniejszych. Aktualnie też tworzymy różnego 

rodzaju spółki, kolejne spółki w Polsce m.in. w aglomeracji gdańskiej jest tworzona właśnie spółka i przez 3 

miesiące miasto Gdańsk zastanawiało się, czy chce wejść do SIM-u, a dzisiaj spółki gminy w obrzeżach 

Gdańska, one się zastanawiają, czy one chcą w ogóle Gdańsk. Bo Gdańsk jest duży, on ma duży potencjał i 

też nie chcą, żeby w jakimś czasie prym w tej spółce wiodła 1 czy 2 w gminy tu jest pewna równowaga. 

Pamiętajmy Szanowni Państwo, że ta spółka ona nie działa dla zysku, oczywiście jakiś minimalny zysk musi 

wygenerować, bo to jest związane z późniejszym kredytem. To jest związane też z Kodeksem Spółek 

Handlowych, że jednak działalność spółki handlowej musi być ukierunkowana jakiś minimalny zysk musi 

wypracować. To co powiedziałem na początku możliwość odkupienia, decyzje podejmuje najemca, ale przy 

tym slajdzie chciałem to się chwilkę zatrzymać, dlatego że jest nowa formuła SIM-y przedstawiają nową 

formułę niż TBS. TBS przede wszystkim to są budynki wielopoziomowe, dlaczego no, bo w większości są 

budowane w miastach i tam zabudowa wielopiętrowa z windą dzisiaj powyżej drugiego piętra już musi być 

winda. To jest jakby standard. Ja otrzymałem od państwa od Urzędu Gminy 20 lokalizacji z tego 10 jest 

dobrych, jest dobrych, co też potwierdza, że gmina ma potencjał gmin, lokalizacja gminy też jest ma swój 

potencjał, bo kto może wynająć się w te mieszkanie. Pierwsze to mieszkaniec aktualny mieszkaniec on ma 

pierwszeństwo, on ma tutaj priorytet, ale jeżeli jest wola ze strony w państwa, bo reguły ustala gmina, to 

możecie zapraszać mieszkańców z innych w gmin, którzy uznają, że w państwa gminie chcieliby zamieszkać 

albo już są powiązani zawodowo, czyli pracują od 10-15 lat, mają przyjaciół znajomych i chcieliby 

przeprowadzić się do państwa gminy. Z tych lokalizacji wybraliśmy ze względu technicznych, żeby też nie 

na tym etapie organizacji spółki za dużo pracy nie wkładać wybraliśmy 2 działki w Stoisławiu, ale tak jak 

powiedziałem, jeszcze jest 8 dobrych działek, które spółka może zagospodarować, ale to już jest będzie rola 

spółki, spółka będzie miała potencjał, bo w tym przypadku te prace prowadzi Warszawa departament analiz, 

będzie taka analiza chłonności. I to jest lokalizacja, gdzie można zlokalizować w takie, jakby budynki 

apartamentowe, gdzie jest w granicach 9-12 w mieszkaniu. Ja jestem zwolennikiem, żeby nie budować 

dużych budynków w 30-40 lokali mieszkalnych w jednym, ale, żeby te budynki były w niższe, ale też i 

mniejsza ilość w lokali mieszkalnym, żeby był komfort też, jeżeli chodzi o ilość mieszkań, w niektórych 

lokalizacjach i też u państwa też by takie lokalizacje byśmy znaleźli, ale w niektórych lokalizacjach można 

budować szeregowce. Mamy podobną gminę do państwa Szydłowo, ale ona jest jakby w sąsiedztwie Piły i 

tam wójt zażyczył sobie 20 szeregowców, czyli jak widzimy tutaj 3 lokalowe, 3 mieszkalne, to tak naprawdę 



oferujemy mieszkania z ogródkiem. 

Dlatego SIM idzie w kierunku nie dużych kolosów, tylko idziemy w kierunku dopasować je w budynek do 

potrzeb, do komfortu, do sąsiedztwa, żeby to odpowiednio można było zaoferować później mieszkańcom. 

Tematy finansowe, tak jak powiedziałem, żeby uruchomić inwestycje, żeby ją przeprowadzić gmina nie ma 

udziału, czyli inwestycje prawdopodobnie wszystkie, które prowadzą gminy, są tzw. udział własny, tutaj tego 

udziału nie ma tutaj Szanowni Państwo, te pierwsze 3 000 000, co gmina otrzymuje wprowadza do spółki, to 

są 3 000 000, które jeszcze nie mają ukierunkowania, one mogą być wykorzystane w pierwszej inwestycji, 

ale nie muszą mogą być gwarantem na rozwój następnych budynków, bo jeżeli zaplanujemy budowę 

budynków w Stoisławiu, dla przykładu to są dodatkowe nowe pieniądze, to są pieniądze w wysokości 35% 

inwestycji, jeżeli planujemy inwestycje na 10 000 000 zł, to 3,5 miliony dostaje gmina je wprowadza do 

swojej spółki i o otrzymuje dodatkowe udziały. Pozostałe środki to jest w granicach 10% to jest tzw. 

partycypacja najemcy. To jest od 10 do 30, ale uznajemy, że ten poziom partycypacji musi być jak najniższy, 

ponieważ nie jesteśmy regionem, gdzie też państwo nie chcecie gminą pod Poznaniem, czyli te elementy 

partycypacji muszą być jak najniższe. Co jest bardzo istotnym elementem partycypacje, może za najemcę 

wpłacić zakład pracy, czyli pierwsze w miesiące funkcjonowania spółki to jest informacja do zakładów 

pracy, że jeżeli mają pracowników z gminy Będzino, to mogą zakontraktować w spółce ilość mieszkań, które 

im odpowiada i teraz pracodawca wskazuje, kto będzie w tym mieszkaniu mieszkał, czyli może być mogą 

być to pieniądze osoby fizycznej przyszłego najemcy, ale może być to zakład pracy może, może te pieniądze 

przekazać. Pozostałe środki w wysokości 55% spółka bierze kredyt. To jest specjalna linia w kredytowa, w 

którą zaciąga ten kredyt spółka, zabezpiecza spółka, pojawiła się taka też informacja i to w pewnych 

folderach informacyjnych, że poręczenie gminy, nie poręczenie gminy nie jest wymagane w tym 

przedsięwzięciu. W przedsięwzięciach inwestycyjnych podstawa zabezpieczenia to jest grunt i inwestycja, 

czyli to, co się buduje na tym gruncie, jeżeli jest taka sytuacja, żeby BGK ma kaprys, to wtedy możemy 

przekazać dodatkowo nieruchomość, żeby na jakiś czas, zanim będzie to odpowiednio się rozwijało spłata 

tego kredytu, było jak w formie dodatkowego zabezpieczenia, ale wiemy, że poręczenie gminy nie wchodzi 

w wskaźniki i takiego scenariusza nie ma nie planujemy. 

Procedura jest prosta, czyli podstawa to jest podjęcie tych uchwał, następnie w nasze komórki też analizują 

państwa nieruchomości, żeby potwierdzić, że jest, gdzie budować. To jest też podstawa, jakby formalna, 



następnie idzie to do Rady Nadzorczej KZN-u i do ministra, że oni się zgadzają, żeby taka spółka powstała i 

zaczyna funkcjonować sobie spółka, dlaczego my się śpieszymy, dlatego że za chwilę będą wakacje, za 

chwilę będzie nowy rok i chcielibyśmy, żeby jeszcze w nowym roku państwo mieszkańcy otrzymali 

propozycje, propozycje obiektu propozycje mieszkań, propozycje lokalizacji i konkretne informacje, do 

których mogliby się wypowiedzieć i nieformalnie nie zobowiązująco zgłosić, że tego rodzaju mieszkania są 

im potrzebne. Jeszcze tak to podsumowanie Szanowni Państwo kto się interesuje, tak jak w TBS-ach, jak 

dzisiejszych SIM-ach, są 2 główne grupy. 

To są młode małżeństwa, czyli jedno dziecko dwoje, dwoje dzieci, są osoby starsze, w które mają zasób 

mieszkaniowy, ale on jest uciążliwy czas kosztowny są 2-3 pokoje. Instalacja jest taka, że trzeba w zimę 

palić. Tu jest wszystko zabezpieczone wg standardów jest to nowy budynek oprócz czynszu, oczywiście 

należy płacić za media, czyli za wodę ścieki prąd, ale jeżelibyśmy tutaj spojrzeli na nowe normy 

energetyczne, to wiemy, że opłata za energię cieplną jest niższa niż w standardowym budynku. My w, a 

także podgrzanie ciepłej wody, czyli wody, jest o niższych w te też kosztach.  

Szanowni Państwo gmina ma mieszkańców ponad 8 000 osób. 

Zawsze są pytania, czy byliby zainteresowani? 

Ja mam przykłady gmin, które funkcjonują w innej lokalizacji słabszej lokalizacji, w nie tak rozwojowe jak 

państwa gmina i tam powstają 100 200 mieszkań. Co dzisiaj my nie mówimy, że tyle zostanie zbudowane, to 

musi się rozwijać w trakcie dzisiaj trzeba zbudować około 30 mieszkań, żeby pokazać mieszkańcom jak to 

wygląda i za jakiś czas, te mieszkania będą powiedzmy dodatkowo budowane, ale ja sądzę, że na pewno 

przekroczymy w 80-100 mieszkań w gminie w Będzino, bo gmina ma tendencje rozwojowe, bo dla 

mieszkańców podstawowym elementem są 2 rzeczy. Oprócz oczywiście zdrowia to są mieszkania i praca, 

państwa lokalizacja jest na tyle dobra, że w okolicy jest Koszalin, które, jakby zabezpiecza też rynek pracy, 

przecież też i Będzinie w rynek pracy jest dobrze rozwinięty, ale mieszkania. 

Tutaj element, żeby młody małżeństwo osoba starsza, ale też i też w średnim wieku otrzymała o niższym 

czynszu mieszkanie to tylko można realizować w ramach społecznej inicjatywy mieszkaniowej. Proszę też 

nas nie mylić z "Mieszkaniem +" to są inne zasady Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa to jest jakby w 

rozwinięcie w TBS-ów, które w praktyce się sprawdziły, są pewne mankamenty, które o których mówiłem, 



ale tutaj te mankamenty zostały zniwelowane. 

Ja dziękuję, jeżeli byłyby pytania to z przyjemnością odpowiem.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo, proszę pan Krawiec. 

Andrzej Krawiec (Radny)  
To znaczy rozumiem, że gmina aportem, jak gdyby daje, no działki pod zabudowę tak, a kto decyduje, 

powiedzmy o tak jak pan wspomniał, że mogą powstać szeregowce, bloki. No nie wiem, różne typy 

zabudowy, kto o tym decyduje i kto decyduje o wielkości lokali mieszkalnych, znaczy nie wiem, czy są 

gabaryty maksimum, że np. tylko do 60 czy 80 m² czy mogą być większe? 

Pytanie takie no o wielkości i o tym, kto decyduje właśnie o formie zabudowy. 

Robert Madejski (przedstawiciel Krajowego Zasobu Nieruchomości)  
Decyduje spółka z gminą z tym, że spółkę i gminę wspierają urbaniści i architekci jest też kwestia wielkości. 

My możemy spojrzeć na doświadczenia innych SIM-ów, czy TBS-ów ja mógłby powiedzieć są 3 rodzaje 

mieszkań, to jest kawalerka, czyli jest kuchnia, toaleta i pokój w pokój 1, druga formuła to jest w granicach 

30 paru metrów. Druga formuła to jest w pokój sypialnią, kuchnia łazienka i ta największa formuła około 

60 m, a nawet ponad to są to jest w pokój dzienny, dwie sypialnie łazienka i kuchnia, większych nie 

spotkałem się, żeby takie było za potrzebne zapotrzebowanie. I na początku działalności czy w tym 

czwartym kwartale w tego roku chcielibyśmy przedstawić, spółka chciałaby przedstawić informację dla 

mieszkańców, że w tej lokalizacji proponujemy takie budynki np. 12 lokalowe, w których są np. takie 

mieszkanie, takie mieszkanie i prosimy o, jakby deklaracje ze strony osób i mieszkańców. To jest deklaracja 

nie zobowiązująca. Bardziej nam chodzi o to, żeby usprawnić ten pierwszy pomysł nasz, bo może być 

sytuacja taka np. w 1 tutaj w regionie w regionalnych TBS-ach, teraz budowanych jest 80 mieszkań 2/3 to są 

te mniejsze, czyli pokój sypialnią, 1/3 pokój 2 sypialnie, ale może mieszkańcy nas korygują i powiedzą, że 

chcą odwrotnie, dlatego musi być odpowiedni przekaz, czy pokazać, jak ten budynek wygląda, czyli już musi 

być projekt architektoniczny, musi być rzut, pokazane jak wygląda w te mieszkanie i dopiero możemy 

pozyskać informacje od mieszkańców może się wydarzyć, że skorygujemy te nasze plany, ponieważ okaże 

się, że jest 30 osób na duże mieszkania 30 rodzin, a 10 rodzin na małe mieszkania i będziemy musieli się 

skorygować i zrobić inwestycje w pod zapotrzebowanie.  



Także tutaj będziemy cały czas w komunikacji z mieszkańcami, czyli pod konkretne zapotrzebowanie, 

będziemy realizować i też Szanowni Państwo ta rekrutacja to może tak jest nie do końca właściwe słowo. 

Ona będzie się odbywać co pół roku maksymalnie co rok, czyli tak naprawdę kolejne budynki będą w 

stawiane w co pół roku lub co rok, czyli jak teraz mamy, mielibyśmy 30-40 rodzin, ale między czasie będą 

się zgłaszać następni. To będziemy jako spółka organizować kolejny projekt może i w innej lokalizacji, żeby 

spełnić te zapotrzebowanie mieszkańców. 

Andrzej Krawiec (Radny)  
Z ogródkiem, no to od razu mi się kojarzy z większym mieszkaniem. 

Robert Madejski (przedstawiciel Krajowego Zasobu Nieruchomości)  
Znaczy mieszkaniec z ogródkiem jest to duży komfort, bo wiemy, że jak rodzina z dziećmi mają malutki 

ogródek, ale może dzieci mogą wyjść na teren zielony, ale też dla osób starszych doceniają, że mogą sobie 

spokojnie wyjście na kawę na herbatę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, kto jeszcze pan Baczyński proszę. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję, otóż proszę pana nam takie pytanie spółka zebrała deklarację wybudowała budynki wszyscy 

zamieszkali płacą czynsz w pewnym momencie ktoś przestaje płacić rozumiem, że z taką osobą umowa jest 

rozwiązana i osoba musi się wyprowadzić. Prawda? 

Robert Madejski (przedstawiciel Krajowego Zasobu Nieruchomości)  
A czy tutaj trzeba też patrzeć, że to jest społecznie mieszkaniowa, spółka nie jest prywatna i ten element tak 

powiem ludzki musi być zachowany, jeżeli są najemcy, którzy nie płacą, to spółka powinna wejść w dialog. 

Dlaczego, może być sytuacja taka, że to jest krótkotrwały problem i po pół roku ta rodzina zacznie płacić w 

sposób już taki w terminowy. To też nie jest to nie jest decyzja, że od razu się będzie osoby usuwać z 

mieszkania. Pamiętajmy, że są różne losową sytuację spółka jest silną instytucjom i to nie zbankrutuje, jeżeli 

w część jakieś 5% rodzin nie będzie płaciła w terminie, czyli tu musimy też patrzeć na ten element, jakby 

społeczny. I co jest też bardzo istotne, umowa zawarta ze spółką jest prawem najemcy. To nie jest 

powiedzmy tak jak u osoby prywatnej, że osoba prywatna uzna, że za te mieszkanie może od Kowalskiego 

dostać większy czynsz. To Nowak, Nowakowi wypowie umowę. Tu jest to jest prawo najemcy i gwarancja 



zamieszkania, ale mogę faktycznie być takie sytuacje, ale też dziękuję za te pytanie, ponieważ to jest jakby 

temat spółki to nie jest tak, że nie płaci mieszkaniec gminy, to teraz prezes spółki do pani wójt jedzie do pani 

skarbnik i proszę dołożyć tam trochę pieniędzy, bo właśnie mieszkańcy nie płacą. To jest problem spółki, 

spółka na tyle powinna być w zamożna finansowo zabezpieczyć sobie środki, żeby takie sytuacje 

przewidzieć i obronić się przed nimi. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Ja bym chciałbym zapytać, co w przypadku, jeżeli przykładowo w danej miejscowości nie ma gruntów 

gminnych, no ale byłoby duże zainteresowanie takim budownictwem. I czy jest możliwość np. jak to by 

wyglądało? Czy jest możliwość np. wykupu gruntu i wtedy ewentualnie czy na wykup gruntu składają się 

potencjalne osoby zainteresowane. Czy to spółka bierze na siebie wykupuje, no i wtedy ma to wliczone w 

czynsz, jak to wygląda czy jest w ogóle taka możliwość? 

Robert Madejski (przedstawiciel Krajowego Zasobu Nieruchomości)  
Znaczy na tym etapie bazujemy na w gruntach gminnych i skarbu państwa, ale to jest pytanie zasadne, 

ponieważ w te gminy część gmin może niewielka, ale jest część gmin, która w malutko ma w swoich 

nieruchomości i KOWR też tam za bardzo nic ciekawego nie ma. Może KOWR ma to, nikt nie będzie 

mieszkał w polu tak i teraz ja sądzę, że spółka ma tą swobodę funkcjonowania i takiej praktyki dzisiaj nie 

ma, ale sądzę, jeżeli będzie jakiś pół hektara w dobrym miejscu do odkupienia. To będzie decyzja spółki i to 

niezły kierunek, bo może sytuacja, że ludzie decydują się na mieszkanie też ze względu na lokalizację dobra 

lokalizacja to jest sukces, jakby przedsięwzięcia także tu trzeba być elastycznym dzisiaj, jakby zapytał się w 

Warszawie, czy możemy kupić w grunt, powiedzą nie, ale ja sądzę, że spółka ma większą swobodę. Spółka 

decyzje podejmują wspólnicy, nie Warszawa tak KZN będzie w spółce, ale KZN jest po to, żeby móc 

przekazywać nieruchomości skarbu państwa, ale KZN nie będzie zarządzał tą spółką. Spółką zarządza 

zarząd, ale też w zgromadzeniu wspólników, a gmin, 17 to jest 95% udziałów to są gminy. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, czy jeszcze jakieś pytania?  

Jeśli nie ma to przystąpimy do procedowania kolejno uchwał bardzo proszę.  



Pan Andrzej Krawiec, pierwsza uchwała, proszę.  

Andrzej Krawiec (Radny)  
Uchwała Rady Gminy Będzino w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki społeczna, inicjatywa 

mieszkaniowa KZN Bałtyk sp. z o.o. na podstawie artykułu Rada Gminy Będzino uchwala co następuje. § 1 

pkt 1 wyraża się zgodę na utworzenie przez gminę Będzino spółki pod nazwą Społeczna Inicjatywa 

Mieszkaniowa KZN Bałtyk sp. z o.o. zwaną dalej spółką, której udziałowcem będzie także Krajowy Zasób 

Nieruchomości na zasadach określonych w ustawie z dnia 20 lipca 2017 roku o Krajowym Zasobie 

Nieruchomości z późn. zm. Pkt 2 podstawowym celem dla działalności spółki jest budowanie domów 

mieszkalnych oraz ich eksploatacja na zasadach najmu, zgodnie z przepisami ustawy z dnia 26 października 

1995 roku o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa. § 2 środki na pokrycie kapitału zakładowego 

spółki pochodzić będą z określonych przez Wójta Gminy Będzino wkładów pieniężnych lub niepieniężnych. 

§ 3 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. § 4 uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia. 

Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie zgody na utworzenie spółki utworzenie Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej KZN Bałtyk sp. z o.o. utworzenie spółki my na celu przyłączenie się do 

rządowego programu Społecznych Inicjatyw Mieszkaniowych SIM. Program ten umożliwi budowę mieszkań 

przez przeznaczonych pod wynajem nie są to mieszkania pod najem socjalny czy komunalnych, grupę 

docelową stanowią osoby bez zdolności kredytowej, ale mogące opłacić czynsz. Przystąpienie do spółki 

przyczyni się do istotnego zaspokojenia potrzeb mieszkaniowych mieszkańców gminy Będzino na 

długoterminowy i stabilny najem. Dodatkowo przewiduje się umożliwienie lokatorom uzyskanie własności 

wynajmowanego lokalu przy odpowiednim wkładzie finansowym z punktu widzenia finansowania zadania 

przez gminę Będzino. Program zakłada wystąpienie przez samorząd o udzielenie bezzwrotnego wsparcia z 

rządowego funduszu rozwoju mieszkalnictwa w wysokości 3 000 000 zł z przeznaczeniem na objęcie 

udziałów w tworzonej spółce. Wobec powyższego uznaje się za zasadne podjęcie uchwały celem 

przystąpienia wraz z innymi jednostkami samorządu terytorialnego oraz wspólnie z Krajowym Zasobem 

Nieruchomości do spółki prawa handlowego w ramach realizacji rządowego programu popierania 

budownictwa mieszkaniowego. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję przystępujemy do głosowania. 

Proszę oddać głos w sprawie uchwały przedstawionej przed chwilą.  

Dziękuję głosowało 13 radnych, 13 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

I kolejny projekt uchwały. Proszę o przedstawienie pana Andrzeja Jóźwiaka. 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Uchwała Rady Gminy Będzino w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków rządowego 

funduszu rozwoju mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej spółce Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej na podstawie artykułów, Rada Gminy Będzino uchwala co następuje. § 1 pkt 1 

zatwierdza się wniosek Wójta Gminy Będzino skierowany do ministra właściwego do spraw rozwoju 

Regionalnego o wsparcie ze środków rządowego funduszu rozwoju mieszkalnictwa na sfinansowanie 

działania polegające na objęciu przez gminę Będzino udziałów tworzonej w formie spółki z o.o. Społecznej 

Inicjatywie Mieszkaniowej zgodnie z zasadami określonymi w ustawie z dnia 26 października 1995 roku o 

społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa. Pkt 2 wniosek, o którym mowa stanowi załącznik do 

niniejszej uchwały. § 2 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. § 3 uchwała wchodzi w 

życie z dniem podjęcia. Tu do tej uchwały jest też przygotowany wniosek do odpowiedniego miejsca, 

dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę, czy są tutaj pytania, czy już w ogóle wyczerpaliśmy tą tematykę chyba poprzednio w związku z tym 

przystępujemy do głosowania?  

Dziękuję głosowało 13 radnych, 13 głosów za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Dziękuję bardzo.  

Proszę państwa, proszę bardzo, jeszcze pani wójt chciała zabrać głos. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo, bardzo dziękuję za podjęcie tych 2 ważnych dla nas uchwał, ponieważ otwieramy się na 

przede wszystkim młodych ludzi, zależy na tym, aby mieszkańcy w gminie zostawali, mieli tu swoje miejsce 

bezpiecznie do życia, a wiemy, że nie każdego stać na to, aby wziąć kredyt dzisiejszych czasach, 



szczególnie, a tutaj taka gwarancja pojawi się mieszkania w nowym miejscu, tak więc bardzo się cieszę 

ostatni projekt, który realizujemy w ramach mieszkań socjalnych. Wiadomość tutaj są zupełnie inne kryteria 

dochodowe o tym programie, który przed chwileczką został omawiany. Natomiast baliśmy się po pierwszym 

naborze nie było chętnych, dzisiaj mamy wniosków o wiele za dużo, tak więc widzimy tę potrzebę mieszkań, 

jest wiele osób nie spełnia tego kryterium, bo właśnie wpisują się idealnie w ten program, o którym tutaj 

mówimy, który spółka będzie realizowała, więc bardzo państwu dziękuję, bo to jest kolejna inwestycja dla 

naszych mieszkańców i może nie tylko naszych, bo może przyciągnie nam jeszcze dodatkowych z innych 

miejscowości. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję bardzo, przechodzimy do ostatniej uchwały. Dziękuję panu również za przedstawienie. 

Uchwała kończymy punktem uchwały, uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino dla obszaru położonego w 

obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec. 

Myślę, że tutaj pani wójt zaraz ściągnie nam pracownika gminy, który przedstawi nam tą uchwałę. 

Czyli jest to pierwszy etap sporządzenie studium przed, jeżeli zostanie przyjęte studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania, wiadomo, że plan później zagospodarowania tutaj. 

Z tego, co mi wiadomo, dotyczy to budowy pola golfowego przez prywatnego inwestora na prywatnych 

gruntach. 

Część terenu, generalnie tam jest na terenie chyba też miasta Koszalin, bo na terenie Jamna, a część tutaj 

wchodzi u nas i nasz ten grunt, żeby po prostu.  

Tak jesteśmy przymuszeni 10 minut przerwy.  

10 minut przerwy 
Sesji proszę państwa została nam ta ostatnia uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino dla obszaru 

położonego w obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec. Witam pana Roberta Koperę i bardzo proszę o Bartosza 

przepraszam, Koperę i bardzo proszę o przedstawienie nam tej uchwały. 



Bartosz Kopera (inspektor ds. planowania przestrzennego)  
Szanowni Państwo, wysoka Rado. 

Projekt uchwały jest pokłosiem wniosku o zmianę studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego oraz o sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Te 2 akty ze sobą 

korespondują i te 2 akty ze sobą muszą być spójne i nie mogą jeden akt nie może naruszać ustaleń drugiego 

w związku z powyższym pierwszym etapem do przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu jest 

zmiana studium, gdyż zapisy obecnego studium nie umożliwiają lokalizacji inwestycji, którą planuje 

inwestor na terenie miejscowości Dobiesławiec. Inwestycja dotyczy, jak w uzasadnieniu jest napisane 

budowa budowy pola golfowego, czyli jest to obiekt sportowy. 

Wraz z zapleczem i wraz zabudową mieszkalną i turystyczną, żeby uchwalić miejscowy plan należy zbadać 

przed jego uchwaleniem zgodność z ustaleniami studium. To znaczy niezgodność tylko nienaruszalność 

ustaleń studium dokładnie w związku z powyższym pierwszym krokiem jest przystąpienie do zmiany 

studium, dopiero, jeżeli to studium zostanie zmienione, będzie można uchwalić miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego, stąd też w dniu dzisiejszym przedstawiony jest projekt uchwały w 

sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino w 

zakresie przedstawionym na załączniku graficznym. 

Jest to niewielki fragment miejscowości Dobiesławiec i jeżeli zostanie podjęta dzisiaj przez wysoką radę 

uchwała w sprawie zmiany studium podejrzewamy, że w najbliższym czasie w porządku obrad pojawi się 

również projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego, dla tego samego obszaru. Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Proszę czy ktoś z państwa ma pytania? 

Proszę pan Baczyński? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję, otóż, panie inspektorze, rozumiem, że zmiany w tym studium i stworzenie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego będą robione na wniosek inwestora. Prawda w takim razie, kto poniesie 



koszty tych zmian? 

Bartosz Kopera (inspektor ds. planowania przestrzennego)  
Ustawodawca jednoznacznie wskazuje, że koszty sporządzenia studium i planów miejscowych ponosi gmina. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Mam jeszcze kolejne pytanie. Nie wiem, czy pan odpowie. Ale jaki będzie, jaki niejaki, jaki będzie wynik tej 

inwestycji, co my będziemy mieli z tego, że prawda część gminy będzie znaczy wydamy pieniądze na 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, dzięki któremu zostanie wybudowane pole golfowe? Czy 

to są jakieś wpływy z podatków? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Bardzo proszę, pani wójt chciała się odnieść.  

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Więc pewnie tak, analizując zasadność przystąpienia do sporządzenia tutaj zmiany planu czy teraz studium 

na pewno analizujemy to, jaką da to wymiar wartość wymierną w przyszłości, więc tam powstanie i pole 

golfowe jest planowane także budowa czy przebudowanie tych obiektów, które są na cele turystyczne, czy 

też do wykorzystania do celów sportowych. I tutaj na pewno zysk pewnie o takie to ma na myśli w tym 

zakresie będzie. Właśnie, żeby ten inwestor pokrył koszty sporządzenia tych dokumentów. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę jeszcze pan Baczyński. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo, nie no świetnie, że coś takiego się po prostu buduje w każdy rozwój, każdy każda 

inwestycja w tej gminie jest mile widziana. Dziękuje. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, czy jeszcze ktoś z państwa pytania? Pan Krawiec proszę? 

Andrzej Krawiec (Radny)  
Może muszą się odbyć konsultacje z mieszkańcami, kiedy te konsultacje się odbędą i czy to będzie no dosyć 

mocno nagłośnione. Dziękuję? 



Bartosz Kopera (inspektor ds. planowania przestrzennego)  
Konsultacje na pewno się odbędą ze względu na to, że taki jest wymóg ustawowy wynikający z ustawy o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Na pewno o terminie i miejscu tych konsultacji społecznych 

będzie zawiadomione poprzez obwieszczenie, ogłoszenie i zawiadomienie w prasie lokalnej. Także te 

informacje na pewno będą rozesłane, można również te informacje w sposób poza ustawowy rozsyłać dalej. 

Konsultacje, nie jesteśmy w stanie powiedzieć na w jakim czasie te konsultacje będą, bo to wszystko zależy 

od wyniku, bo sam proces zmiany studium jest dość skomplikowanym procesem. Zaczynamy od tego, że 

zawiadamiamy o tym, że przystępujemy do zmiany tego studium jest to obwieszczony również w prasie, po 

czym zbieramy wnioski do zmiany tego studium po zmianie po zebraniu tych wniosków jest sporządzany 

projekt zmiany tego studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. Projekt jest 

wysyłany do uzgodnień i opiniowania z właściwymi organami i projekt zmiany studium, jeżeli został on już 

uzgodniony i zaopiniowany. Wtedy zawiadamiamy o wyłożeniu do publicznego wglądu takiego aktu i w tym 

czasie przewiduje się, że my musimy zorganizować dyskusję publiczną na temat ustaleń w tej zmianie 

studium i podczas tej dyskusji publicznej również jest to element udziału społeczeństwa w nad zmianą tego 

studium, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Proszę pani wójt, jeszcze chciała dodać coś. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Ta uchwała jest uchwałą inicjującą państwo wyrażacie zgodę, abyśmy przystąpili do prac. Jak najbardziej tu 

nie będziemy nic robić w tajemnicy, bo, ponieważ zależy nam na tym, aby mieszkańcy wiedzieli, tym 

bardziej, że to będzie też działalność nie uciążliwa i wychodzimy z założenia, że dzięki tej inwestycji, że ona 

tam powstanie to na pewno skorzystają mieszkańcy i samego Dobiesławca i Podamirowa jak i całej gminy. 

Mamy w planach wiadomo nie na ten czas nie w tej kadencji, natomiast należy na pewno mówić o 

przebudowie drogi w miejscowości Dobiesławiec, bo ona jest tam w stanie tragicznym. Wiecie państwo 

zapewne, że toczą się też sprawy związane z uchwalaniem miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla drugiej części tej inwestycji realizowanej w mieście Koszalin. Tam planowany jest dojazd 

od tamtej strony, jednakże tutaj też inwestorzy widzą potrzebę, aby ta komunikacja była także od strony 



miejscowości Dobiesławiec. I tutaj myślę, że przyszłościowo jesteśmy w stanie to wspólnie zrealizować i to 

na pewno jest aspekt do rozwoju naszej gminy, no i powstania czegoś nie uciążliwego, a dodatkowej atrakcji 

turystycznej. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę pan Baczyński, pierwszy golfista. 

Bartosz Kopera (inspektor ds. planowania przestrzennego)  
Dziękuję bardzo, właśnie to pani wójt chciałem usłyszeć, że będzie lepsza droga, będzie lepszy dojazd i będą 

korzyści dla mieszkańców, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Proszę, czy jeszcze jakieś wątpliwości, ktoś ma pytania? 

Jest to pierwszy krok, który tu musimy podjąć, a później reszta będzie dalej w fazie dyskusji, dobrze.  

Proszę państwa, tekst ustawy państwo mają także wcześniej otrzymaliśmy mogliśmy się zapoznać w związku 

z tym ja nie będę czytał przystępujemy do głosowania proszę, uchwały, przepraszam w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Będzino dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec. Proszę głosujemy, kto jest za 

podjęciem uchwały. 

A Kołpackiego nie ma, dziękuję, głosowało 11 radnych, 11 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że 

uchwała została podjęta. Tam jest chyba błąd uprawnionych 12, aha.  

Proszę państwa, kończymy ten punkt ja jeszcze odnośnie ładu i porządku. 

Tam pan Janczewski dokona tam zmiany w tym tej informacji, którą nam przekazał, bo te wyjazdy, które 

tam były wykazane nie dotyczyły wyjazdów poza teren powiatu, tylko poza teren gminy. 

Natomiast, jeżeli chodzi o policję, ja mam tylko taką informację, którą odczytam, od pani Komendant w 

odpowiedzi na zaproszenie z dnia 6 czerwca 2023 roku Komisariat Policji w Mielnie informuje, że wzorem 

lat ubiegłych podjęto już stosowne działania celem prawidłowego zabezpieczenia sezonu letniego w 2023 

roku na terenie gminy Będzino. W sezonie letnim będą realizowane zadania wyszczególnione w planie pracy 



opartym na strategii Komendanta Miejskiego Policji w Koszalinie polegające w szczególności na 

zapewnieniu poczucia bezpieczeństwa wśród mieszkańców gminy Będzino oraz na skutecznym 

zapobieganiu oraz eliminowaniu przestępstw i wykroczeń szczególnie uciążliwych dla mieszkańców oraz 

turystów wypoczywających na terenie miejscowości nadmorskich. W celu poprawy obsługi interesantów od 

23 czerwca do 4 września 2023 roku Komisariat Policji w Mielnie będzie działał w systemie całodobowym 

ze stanowiskiem kierowania, żeby zapewnić jak najlepsze funkcjonowanie przy obsłudze interesantów i 

mieszkańców i turystów. 

Od 1 lipca do 31 sierpnia planowane jest wzmocnienie sił Komisariatu poprzez skierowanie do służby 

policjantów z oddziałów prewencji Policji w Szczecinie. Ponadto w tym czasie do pełnienia służby w 

Komisariacie Policji w Mielnie oddelegowani zostaną policjanci Komendy Miejskiej Policji w Koszalinie, 

którzy będą pełnili służby w systemie trzyzmianowym, całodobowym, będą to funkcjonariusze służb 

kryminalnych oraz obsługi bieżących zdarzeń w ramach grupy dochodzeniowo-śledczej oraz doprowadzenia 

postępowań przygotowawczych, śledztw, dochodzeń oraz czynności sprawdzających, funkcjonariusze do 

prowadzenia czynności w sprawach o wykroczenia oraz funkcjonariusze służby prewencji. Ponadto 

przeprowadzone będą kontrole z pracownikami uprawnionych urzędów i służb poza policyjnych w 

placówkach wypoczynku i zabaw turystów miejsc biwakowania, kąpielisk kolonii i obozów przed wakacjami 

oraz w czasie trwania całego sezonu letniego będą prowadzone szeroko zakrojone działania profilaktyczne 

wobec dzieci młodzieży i dorosłych zarówno w szkołach jak i placówkach oświatowych na terenie gminy 

Będzino. Jak również w miejscach zorganizowanego wypoczynku dla turystów podczas działań będą 

propagowane zasady bezpieczeństwa wypoczynku, monitorowania oraz prawidłowego zabezpieczenia 

mienia, a także odpowiedniego zachowania w czasie wolnym. No i tyle taką informację otrzymaliśmy od 

pani Komendant posterunku w Mielnie. 

Wracamy proszę państwa, do porządku dzisiejszej, sesji, pkt 7 informacja wójta z działalności, a 

przepraszam, bo mam stary ten przebieg. Stan realizacji inwestycji gminnych. Mamy jeszcze. Tutaj 

bezpośrednio, pani wójt przedstawi tak bardzo proszę. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo, a więc tak zadania zrealizowane to oświetlenie dróg gminnych do banku za kwotę 75 do 

banku w Będzinie za kwotę 75 818 zł 77 gr, a także odtworzenie oświetlenia przy ulicy Klonowej w 



Mścicach za kwotę 48 903 zł 91 gr, zrealizowano także przebudowę drogi w miejscowości Dworek tam 

ułożyliśmy płyty kwota inwestycji zrealizowanej 219 000. Także wykonano 2 drogi w miejscowości Pleśna, 

pierwsza to działka 81/1 droga długości 268 m i tutaj wartość tej inwestycji to 151 946 zł 32 gr, a także droga 

druga do tych naszych działek inwestycyjnych w miejscowości Pleśna za kwotę 203 083 zł i 65 gr, zadania, 

które są w toku realizacji zapisane w budżecie gminy. To przebudowa drogi gminnej Tymień - Strachomino 

etap I, czyli przebudowa drogi w Tymieniu, zadanie obejmuje przebudowę drogi w miejscowości Tymień od 

połączenia z drogą krajową nr 11 w kierunku miejscowości Strachomino na odcinku około 1 km zadanie 

obejmuje wykonanie nowej nawierzchni bitumicznej o zmiennej szerokości od 3,5 m z mijankami do 6 m 

oraz budowę chodników o szerokości od 1,5 do 2 m. Na realizację tego zadania otrzymano dofinansowanie z 

rządowego funduszu Polski ład program inwestycji strategicznych kwota dofinansowania to 1 960 000 zł i 

już została podpisana umowa z firmą DOMAR na kwotę 2 000 885 zł 1 gr wykonawca już rozpoczął 

realizację inwestycji tam, gdzie może w tym kluczowym miejscu przy sklepie Dino. Tutaj oczekuję na 

zatwierdzenie projektu tymczasowej organizacji ruchu, przebudowa drogi gminnej Tymień - Strachomino, 

etap II, czyli przebudowa drogi w Strachominie od drogi powiatowej do mostu zadanie obejmuje właśnie tą 

realizację tej inwestycji o długości około 2,1 km. Będzie to wykonana nowa nawierzchnia bitumiczna w 

układzie jednopasmowym o szerokości 3,5 m z mijankami do szerokości 5 m tutaj złożyliśmy wniosek o 

dofinansowanie z programu rozwoju obszarów wiejskich, otrzymaliśmy dofinansowanie w kwocie 

2 520 000 zł przy szacowanej wartości inwestycji 3 960 000 realizacja tej inwestycji jest planowana do końca 

i takie są wymogi projektowe. Do końca 2024 roku wniosek jest na liście rankingowej, a w przyszłym 

tygodniu prawdopodobnie w piątek będzie u nas pan wicemarszałek i będziemy podpisać umowy o 

dofinansowanie. 

Przebudowa dróg gminnych łączących miejscowości Słowienkowo - Dobrzyca - Wierzchominko - Komory 

to zadanie obejmuje wykonanie nawierzchni dróg, łączących wskazane miejscowości, inwestycja ta jest na 

liście rankingowej w ramach programu Fundusz ochrony gruntów rolnych i wysokość dofinansowania to jest 

1 777 137 zł 71 gr co stanowi 50% wartości wykonywanych robót czas realizacji inwestycji do końca tego 

roku, więc tylko podpiszemy umowę o dofinansowania, wprowadzimy zadanie inwestycyjne do realizacji, bo 

ono nie jest w budżecie i wówczas przystępujemy do działania. Przebudowa drogi Strzeżenice - Kazimierz 

Pomorski. Tutaj jak państwo wiecie mamy realizujemy projekt budowlany czas realizacji samej inwestycji 

planujemy na lata 2024-2025 projekt ma być wykonany do końca lipca i chcielibyśmy tą inwestycję złożyć o 



dofinansowanie do programu rządowego funduszu rozwoju dróg w naborze, który ogłaszany jest z reguły w 

lipcu czy sierpniu danego roku. Tu równolegle zleciliśmy także opracowanie dokumentacji technicznej na 

budowę kanalizacji sanitarnej. Przebudowa dróg prowadzących do gruntów leśnych miejscowości Smolne to 

zadanie, które dzisiaj było wprowadzane do budżetu gminy, mamy już podpisaną umowę dofinansowanie 

wartość tego dofinansowania, to 756 000 zł przy szacunkowej wartości robót 840 000, realizacja do końca 

2023 roku mamy już przygotowaną dokumentację, są zabezpieczone środki, tak więc będziemy 

przygotowywać się do ogłoszenia przetargu i te drogi planowane są do realizacji jako drogi płytowe. 

Przebudowa drogi do banku w Będzinie, tutaj sytuacja trochę nam się skomplikowała, bo musimy zrobić 

projekt przez co wydłuży nam to czas realizacji tego zamierzenia szacowana wartość robót na dziś to 

200 000 zł. Jak tylko będzie gotowa dokumentacja od razu przystępujemy do ogłoszenia przetargu. Tutaj 

mamy współfinansowanie podmiotów trzecich prywatnych, którzy takie darowizny na rzecz przebudowy tej 

drogi wpłacili. Remont drogi w Będzinie droga do zakładów piekarniczych Bajgiel tu mamy opracowaną 

dokumentację projektową i jest złożony wniosek o dofinansowanie w ramach rządowego funduszu rozwoju 

dróg nie było jeszcze wyników tego konkursu. Do wysokość dofinansowania to 1 219 745 zł 83 gr o tyle 

wnioskujemy, przy szacunkowej wartości robót niecałe 2,500 000 i czas realizacji tego zadania wg wniosku, 

który jest złożono dofinansowanie do końca marca 2024 roku. Do tego samego programu złożyliśmy 

wniosek dotyczący remontu drogi w Komorach, ponieważ tam braku nam około 300 m połączenia drogi z tą 

wykonywaną płytówką w ramach FOGR-u. I tutaj czekamy na dofinansowanie czy uzyskamy, czy też nie, a 

wystąpiliśmy o środki w wysokości 146 415 zł przy wartości niecałe 300 0000 to niecałe 50% 

dofinansowania. No, jeżeli tego nie otrzymamy tego dofinansowania, to na pewno będziemy się tutaj do 

państwa zwracali, aby z środków własnych to zadanie zrealizować, a Fundusz sołecki Komór całe środki 

swoje przeznaczył też na realizację tego zadania. Przebudowa ujęcia i stacji uzdatniania wody w 

miejscowości Dobrzyca wraz z budową i przebudową systemu zaopatrzenia wody w miejscowości 

Miłogoszcz w gminie Będzino. Tu jak państwo wiecie dofinansowanie jest przyznane ze środków programu 

rozwoju obszarów wiejskich. I mamy już podpisaną umowę z wykonawcą na realizację tego zadania firma 

Aqua-bud Patryk Kucharski na kwotę 3 407 777 zł 77 gr, a dofinansowanie, które jest otrzymane, jest to 

100% kosztów kwalifikowanych netto i ono jest do kwoty 2 700 000 zł, zgodnie z podpisaną umową 

wykonawca ma czas 12 miesięcy na zrealizowanie przedsięwzięcia i ono jest realizowane w ramach 

zaprojektuj wybuduj. Kolejne zadanie budowa oczyszczalni ścieków wraz z budową sieci kanalizacji 



sanitarnej w gminie Będzino. I tu jest to dofinansowanie, o które dzisiaj pytał Pan Radny Baczyński, 

dofinansowanie rządowego funduszu Polski ład program inwestycji strategicznych. Przedwczoraj został 

ogłoszony przetarg na realizację tego zadania i oferty składane są do 29 czerwca, więc mam nadzieję, że 

podczas kolejnej sesji już będę mogła państwu powiedzieć coś więcej przewidywany okres realizacji tego 

zadania to jest 30 miesięcy. 

Budowa świetlicy w miejscowości Popowo w dniu dzisiejszym właśnie o godzinie trzynastej ma być 

podpisana umowa na realizację tego przedsięwzięcia. Tutaj został wybrany wykonawca przedsiębiorstwo 

Produkcyjno usługowo handlowe Krzysztof Pawełkiewicz, kwota budowy tej świetlicy, to 1 362 000 zł. I 

tutaj jest otrzymane dofinansowanie z rządowego funduszu inwestycji lokalnych na 750 000 zł + 227 000 w 

ramach programu "Po ryby", więc to zadanie już się praktycznie rozpoczynali się od podpisania umowy 

projekt budowy przedszkola i żłobka. Tutaj do końca września ma być wykonany projekt budowlany. 

Otrzymaliśmy już dofinansowanie na utworzenie żłobka z rządowego programu Maluch + to dofinansowanie 

wynosi 2 800 000 zł no to jest ciągle za mało wiadomo do budowy jeszcze przedszkola, ale szukamy 

środków, aby o tą inwestycję wnioskować te 2 800 000, która otrzymaliśmy z programu maluch, to była 

maksymalna kwota, jaką mogliśmy otrzymać. Strefa rekreacji w miejscowości Mścice to jest to zadanie, 

które obejmowało ogrodzenie szkoły w Mścicach wraz z budową takiej strefy rekreacyjnej trochę nam to 

zadanie się niestety przeciągnęła, wynikało to z tego, że ta inwestycja była trochę na straconej pozycji, 

ponieważ no mój poprzednik nie chciał je realizować i tam musieliśmy wnioskować o przywrócenie 

terminów i realizacji tego zadania na dzień dzisiejszy już jest ono w realizacji strefa rekreacyjna. Mamy 

podpisaną umowę na wykona, będziemy podpisywać przepraszam w przyszłym tygodniu umowę na 

wykonanie. Natomiast ogrodzenie jest także już po zapytaniu ofertowym tu wysokość dofinansowania mamy 

77 772 zł, przy szacunkowej wartości całej robót 164 000 wybrano najkorzystniejszą ofertę na dostawę 

urządzeń zabawowych i ona będzie i ona wynosi 108 581 zł 72 gr strefa rekreacji w miejscowości Kazimierz 

Podmorski, Podamirowo Wierzchomino. Tutaj sytuacja jest podobna w 1 czasie będziemy podpisywać 

umowę wszystkie strefy będą podpisywane umowy w 1 czasie, tak więc to nastąpi w przyszłym tygodniu, a 

przewidywany maksymalny czas realizacji to jest wrzesień tego roku. Strefa rekreacji w miejscowości 

Strachomino no tutaj także jest pozyskane dofinansowanie i ten sam wykonawca wygrał to w 1 przetargu 

było wszystko realizowane. I jeszcze mamy 1 wniosek doposażenie strefy rekreacji w Strzepowie tutaj 

otrzymaliśmy dofinansowanie jesteśmy na liście rankingowej, natomiast jeszcze nie podpisaliśmy umowy, 



jak tylko ją podpiszemy, będziemy też realizować wysokość dofinansowania to jest 21 500 przy szacowanej 

wartości robót 30 000 zł z inwestycji, które są w trakcie realizacji, to ku końcowi zmierza etap drugiego 

drugi etap ocieplenia budynku ośrodka zdrowia w Będzinie, czyli wykonanie ocieplenia cokołu wraz z 

opaską wokół budynku, wykonawcą jest tutaj Kaszub-bud Michał Zieliński, wartość zadania 112 950 zł 

brutto. Mamy złożone wnioski o dofinansowania, które jeszcze nie są ocenione, są w trakcie oceny i tak są to 

granty sołeckie są 4 wnioski złożone. Wiemy, że wg regulaminu 2 przechodzą, te 41 to jest adaptacja 

istniejącego budynku na potrzeby sołectwa Łekno, jest także termomodernizacja świetlic świetlicy wiejskiej 

w Wierzchominie, modernizacja drogi w miejscowości Barnin oraz ogrodzenie boiska w miejscowości 

Strzepowo. Kolejny projekt to program operacyjny "Rybactwo i morze" 1 wniosek na 3 lokalizacje 

doposażenie świetlicy w Popowie w sprzęt kuchenny, remont sali wiejskiej w miejscowości Dworek oraz 

doposażenie strefy rekreacji w Dobrzycy. Także program Polski ład mamy złożone 3 wnioski o 

dofinansowanie odbudowa i zagospodarowanie elementów zabytkowego parku wiejskiego w Mścicach 

odbudowa 2 zabytków w Dobrzycy, czyli ośrodka kultury oraz ośrodka zdrowia, prace konserwatorskie 

restauratorskiej, projektowe budynku kościoła Jana Chrzciciela w Łeknie. 

Na te dofinansowania czekamy na rozstrzygnięcie naborów. No i proszę o pytania. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę o pytania.  

Piotr Kołpacki (Radny)  
Pani wójt, w Łeknie co tam będzie narobione w kościele, czy w plebani? Co tam będzie remontowane w 

dofinansowania? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Wniosek złożony jest na wykonanie dokumentacji budowlanej, bo ona jest bardzo kosztochłonna, a także na 

witraże, zgodnie z wnioskiem, który złożył nam proboszcz kościoła, tak to dotyczy kościoła. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, ktoś jeszcze ma pytania do wystąpienia pani wójt, proszę pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna)  
To nie tyle pytania, ile chciałam po prostu pogratulować, pani wójt, bo w tak krótkim czasie tyle inwestycji 



tyle było zaniedbań przez 3,5 roku nie było szansy na najmniejsze inwestycje. Nie wiem, w jaki sposób były 

niektóre realizowane na dzisiaj trzeba do banku projekt. Ta droga była robiona bez projektu, niech się tym 

nie interesował, pomimo że rada miała swoje do tego zastrzeżenia, więc ja tu bardzo serdecznie gratuluję i 

myślę, że będę wyrazicielem całej tu rady, że widać tą pracę pani w tej gminie i ta gmina naprawdę posuwa 

się do przodu, ona nabrała rozpędu. Ona w tej chwili pędzi do przodu. To jest widoczne, to jest widoczne 

gołym okiem i bardzo serdecznie gratuluje, pani wójt powodzenia w realizacji.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę o pytania? 

Nic innego będzie pozostaje. No oczywiście projektów jest bardzo dużo wniosków korzystnych dla nas 

rozpatrzonych pozytywnie cały czas idziemy do przodu. 

Możemy tutaj. Z tego punktu wynika też informacja do tych wszystkich zawiedzionych o zmarnowanych 

pieniądzach. No akurat tak nie jest wszystko idzie do przodu wszystko jest kontynuowane. Mało tego jest 

bardzo dużo nowych wniosków, no, które wpływają niestety na rozwój naszej gminy i z tego się powinniśmy 

cieszyć zaniechane projekty uruchomione na nowo. I wiadomo, że proszę państwa cały czas występuje 

pewien problem, bo te dofinansowania wcześniejsze, które były wiadomo, były przyznane środki, no i 

praktycznie każdy przetarg każda inwestycja. No nie pokrywa się z tym, co było planowane. No i tutaj, pani 

wójt też musi no myśleć z panią skarbnik, jak znaleźć te dodatkowe pieniądze, żeby te inwestycje 

zrealizować. Co nie jest rzeczą łatwą tutaj, bo niestety koszty bieżące urzędu też są bardzo wysokie i 

wzrastają m.in. przez nośniki energii itp. sprawy. Także dziękujemy, pani wójt, za stan realizacji, a mamy w 

planie wrześniowo w harmonogramie we wrześniu zwiedzić i obejrzeć realizowane inwestycje także 

namacalnie wtedy dotkniemy wszystkie.  

Proszę pani wójt. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Obiecałam we wrześniu ubiegłego roku, że coś obejrzymy więcej niż przy poprzednim przejeździe, który 

trwał dosyć krótko, natomiast tu nie powiedziałam jeszcze o 1 projekcie, który mamy złożony i też czeka na 

weryfikację. To jest właśnie montaż paneli fotowoltaicznych, ponieważ jak państwo wiecie, jesteśmy 

zobligowani do oszczędzania i wykazania faktycznych oszczędności. Natomiast tutaj jest możliwość 

pozyskania środków z Wojewódzkiego Funduszu w wysokości 50% wartości inwestycji. Dzisiaj były te 



środki te 20 000, które były wnoszone, my aplikujemy o 45 000 i tyle też musi mieć swojego wkładu 

własnego, a jedną z formalnych przesłanek jest też pokazanie, że mamy te środki w budżecie zapewnione, a 

jeszcze 1 rzecz. Dziękuję za te wszystkie miłe słowa ciepłe, natomiast wiadomo, że wymaga to dużo pracy, 

natomiast sama bym sobie nie poradziła, gdyby nie zespół osób, z którymi pracuje, a naprawdę mamy bardzo 

dobrych urzędników w naszym urzędzie, w każdym dziale, tak więc jeden wójt sobie nie poradzi, jeżeli nie 

ma dobrego zgranego zespołu. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Rozumiem, że kończymy ten punkt nie zwalniamy pani wójt kolejny punkt. Działalność z działalności wójta 

między sesjami bardzo proszę o przedstawienie. Nam. 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo 26 maja odbyłam spotkanie z projektantką kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Strzeżenice, a także uczestniczyłam w obchodach Gminnego Dnia Matki, 27 maja były uroczyste obchody 

75-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Mścicach 29 maja Dzień Działacza Kultury wspólnie z panem 

Przewodniczącym byliśmy złożyć naszym działaczom życzenia, 31 maja odbyło się posiedzenie Gminnego 

Zespołu Zarządzania Kryzysowego, uczestniczyłam w walnym zebraniu stowarzyszenia Środkowopomorska 

Grupa Działania, a także w zebraniu mieszkańców sołectwa Mścice, 1 czerwca podpisałam umowę z firmą 

DOMAR Kazimierz Domaradzki na przebudowę drogi Tymień - Strachomino, 2 czerwca również 

podpisaliśmy umowę dotyczącą funkcjonowania Domu Seniora w Tymieniu i Klubu Seniora w Mścicach, 

5 czerwca uczestniczyłam w konwencie wójtów prezydentów burmistrzów Pomorza Zachodniego w 

Siemczynie, 6 czerwca podpisałam umowę z firmą Aqua-bud Patryk Kucharski na budowę przebudową 

ujęcia i stacji uzgodnienia wody w miejscowości Dobrzyca, 7 czerwca uczestniczyłam w 23 festiwalu 

piosenki szkół przedszkoli gminy Będzino, a także spotkałam się z opiekunami osób uczestniczących 

uczęszczających do Środowiskowego Domu Samopomocy w Będzinie, już po wyborze nowego oferenta do 

realizacji zadania. 12 czerwca uczestniczyłam w zakończeniu roku szkolnego sześciolatków w przedszkolach 

w Mścicach, 14 czerwca udział w posiedzeniu zwyczajnym zgromadzenia wspólników Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Komunalnej w Koszalinie, a także podpisałam akt notarialny na sprzedaż mieszkania w 

Stoisławiu, 15 czerwca uczestniczyłam w przedstawieniu Zielonej Kapturek, tu fizycznie miałam swoją rolę 



bardzo fajny pomysł projekt opracowany przez Gminny Ośrodek Kultury dofinansowany ze środków 

zewnętrznych, także tego dnia spotkałam się z seniorami z Domu Seniora w Tymieniu, a dziś właśnie w tym 

czasie za chwileczkę podpisuję umowę w sumie podpisuje ją Dyrektor kultury, ponieważ obiekt należy do 

teren należy do Gminnego Ośrodka Kultury na budowę świetlicy wiejskiej w miejscowości Popowo. W 

okresie międzysesyjnym realizowałam nadzorowałam realizację budżetu realizowane inwestycje odbywałam 

spotkania. Jak w każdym okresie z mieszkańcami przedsiębiorcami radnymi i sołtysami podjęłam 10 

zarządzeń, które są tutaj wykazane i tak jak wskazywałam wcześniej 14 czerwca. Ogłosiliśmy przetarg na 

budowę oczyszczalni ścieków wraz z kanalizacją miejscowości Tymień, Kładno oraz Pleśna. 30 maja odbyło 

się posiedzenie komisji, która weryfikowała złożone oferty do konkursu na prowadzenie w latach 2023 od 

1 czerwca do końca 2025 roku ośrodka wsparcia dziennego, czyli Środowiskowego Domu Samopomocy. Tu 

chciałam tylko państwa poinformować, że doprowadzonego konkursu, aby on ogłoszony przez 21 dni 

wpłynęła tylko 1 oferta złożona przez Stowarzyszenie "Lepsze jutro" i tutaj też ważna informacja 

Stowarzyszenie zatrudniło 2 osoby, które były zatrudnione we wcześniejszej nasze jednostce budżetowej, 2 

osoby przyjęły to zatrudnienie, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę, czy zapytania pani wójt. 

Proszę pan Baczyński? 

No dobrze. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Ja mam pytanie odnośnie tych 2 osób zatrudnionych czy tylko tym 2 osobom było proponowane zatrudnienie 

czy wszystkim? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Generalnie powiem, szczerze nie dopytywałam. Natomiast, jeżeli chodzi o wymogi programowe, 

zatrudnienie miał być proponowane minimum 3 osobom i wg wykazu, który był wskazane to te minimum 3 

dostały, były chyba 4, które, które miały propozycje. 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. 

Pani wójt, się nie chwali, jaką rolę miała, ale widziałem ją tam z liściem z dębu, także. a narrator.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dobrze. 

Proszę czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania? 

Proszę pani Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Już, Pani wójt, czy owa mieszkania zostały sprzedane w tej Stoisławiu? 

Sylwia Halama (Wójt Gminy Będzino)  
Mieszkania zostały sprzedane oba już mają podpisane akty notarialne. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę ktoś jeszcze. 

Kończymy punkt, informacja wójta z działalności między sesjami, pkt 8 wolne wnioski i zapytania czy nie 

jako kontynuacja. Proszę. 

Proszę pan Gołębiewski? 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Dziękuję ślicznie, tutaj wnioskowałem do pani wójt, aby poprosić pana od dróg, pana zastępcy kierownika 

GZK. I moje pytanie wcześniej 2-3 tygodnie temu spotkaliśmy się rozmawiać o tej drodze Śmiechów-Gąski 

tej naszej gminnej. To jest przedłużenie Piaskowej z gminy Mielno, Mielno wykonało to utwardzenie tego 

pobocza. Tam jest w dobrej kondycji pobocze i cała nawierzchnia, a pan tutaj mówił o tym, że będzie 

ogłoszony przetarg na potrawę tego pobocza czy na zamówienie jakiegoś ma te kruszywa, tak? Chciałbym 

się dowiedzieć, na jakim etapie jest, to wynika to z tego, że powiat będzie robił drogę Gąski - Sarbinowo - 

Kiszkowo i tam z relacji od pani sołtys z Gąsek otrzymałem informację, że będzie ruch jednokierunkowy. 

Także prawdopodobnie duży duże nasilenie ruchu będzie tą drogą mieszkańcy Gąsek czy wczasowicze będą 

się przemieszczać tą naszą drogą, no już bardzo takim trochę podłamanym stanie i należałoby tam uruchomić 



właściwe środki na to, żeby ją utrzymać, żeby ona przetrwała tamten remont tamtej drogi Powiatowej. I stąd 

pytanie na jakim etapie jest i kiedy dokonanie tego.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę pan Jakub Stanula, witam przy okazji, proszę. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Bardzo, dzień dobry, wysoka Rado, tak kruszywo mamy zamówione w przyszłym tygodniu, 

prawdopodobnie będziemy mieli jak tylko będzie kruszywo, od razu zabieramy się za działanie. Będziemy to 

ten remont robić własnymi siłami, ale myślę, że 2-3 dni i powinniśmy się z tym tematem uporać. To jest 

dosyć długi odcinek, ale wszystkie siły rzucimy, żeby destrukt asfaltowy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, pan Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Panie Jakubie, ja bym się chciał zapytać co z drogą z Skrzeszewo - Dworek tam żeśmy w kwietniu 

rozmawiali o jaki o wykonaniu tej drogi, bo płyty są tylko wykonawca, na jakim to jest etapie w tej chwili?  

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
No, niestety trochę sprawy się nam skomplikowały, musimy przeprowadzić pełne zamówienie publiczne pod 

tą drogę. Nie możemy tego zrobić na zasadzie remontu. No i podejmujemy działania, żeby jak najszybciej 

może bez projektu, bo to traktujemy dalej jako remont, ale prowadzimy przez zamówienie publiczne. No i 

musimy przygotować dokumentację, chociaż taką poglądową dla wykonawcy i stworzyć kosztorys taki, 

żebyśmy wiedzieli, o czym rozmawiamy. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Czy są pieniądze na to. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Pieniądze, mamy zabezpieczone, bo przez Radę Gminy zostały zabezpieczone na remonty dróg, ale niestety 

nie możemy tego zrobić z wolnej ręki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Dziękuję. 



Piotr Kołpacki (Radny)  
Dziękuję proszę pani Imbiorowska. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Ja panie Jakubie, panie Jakubie, chciałam zapytać o drogę w Stoisławiu, bo tam płyty mamy też zakupione i 

teraz zostały przeznaczone środki na wykonanie tej drogi. Nie wiem, w ogóle, w jaką metodą będzie to 

robione w ogóle nie wiem, czy podjęte już jest jakaś decyzja, no i żeby przyspieszyć sprawę zakupu 

przystanku. Także chciałabym zyskać informację, czy w ogóle są jakieś plany? 

Do realizacji to czynione. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Decyzje chyba dopiero do tej sesji podjęte tak o przesunięciu tych środków budżetowych. Tak na te cele z 

funduszu sołeckiego. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Przystanek to powiedziałam nie jest problem dostanę informację, tylko od państwa, kiedy jaki i w którym 

miejscu umiejscowić ten przystanek. Podejmiemy kroki, to jest kwestia dosłownie chwili. Natomiast drogą 

jest ta sama sytuacja, co Skrzeszewo - Dworek. 

Nie możemy tego, tak jak nam się wydawało, że możemy po prostu to podjąć i na zasadzie zapytania 

ofertowego wysłać kilka zapytań do kilku firm najtańszą wybrać i działać. No niestety nie możemy tego 

zrobić w tej formie. Musimy to zrobić zamówieniem publicznym i to te obie drogi będą wykonane będą 

zrobione, ale niestety dłuższą procedurą.  

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Czyli to będzie połączone. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Znaczy nie to będą, jakby 2 oddzielne działania, ale w zamów zamówieniach publicznych teraz jest tak, że 

drogi są, jakby 1 zamówieniem i nie możemy na każdą drogę, jeżeli wykonawca byłby ten sam 1 inwestycji 

drugiej trzeciej i przekroczy to 133 000, musimy po prostu robić no przetarg. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Na remont no tak i prosimy o realizację jak najszybszą tego przystanku, chodzi o przystanek, żeby to po 



prostu wykonać jak najszybciej, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dobrze dziękuję proszę pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Z mojej strony 2 pytania pierwsze pytanie, jaki jest plan naprawę przystanku przy piekarni w Dobrzycy? 

To pierwsze pytanie, jakbym mógł uzyskać odpowiedź. I kiedy to będzie realizowane? 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Będzie, że jeszcze w czerwcu czy początku lipca uda nam się ten przystanek wyremontować. Mamy z panem 

sołtysem się spotkać i ustalić na jakich zasadach będziemy prowadzić remont tego przystanku. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
W takim razie prosiłbym o traktowanie tego priorytetowo, bo już troszeczkę ten przystanek tego pokrycia nie 

ma tam znaczna ilość. Ja wiem, że zbliża się koniec roku szkolnego, ale tam też ludzie dojeżdżają do pracy 

po prostu no jest dosyć często uczęszczany ten przystanek to jest taka moja prośba, pogoda jest sprzyjająca 

na tę chwilę, ale proszę o przyjrzenie się tej sprawie, a druga sprawa jeszcze taka, która budzi mój niepokój 

sprawa studzienki, jak się okazało na posesji prywatnej, która zbiera wodę z połowy miejscowości, jaka jest 

szansa na rozwiązanie tej sytuacji, bo powiem szczerze no z tego, co się orientuję, to właściciel, jakby 

studnia jest na właściciela posesji. No i każdy umywa się od tego, żeby wyremontowania, a mówię, no woda 

deszczowa spływa z pół wsi przez tą studzienkę. I tutaj, jaka jest propozycja, żeby to rozwiązać? 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Niestety od czasu, kiedy melioracje zostały rozwiązane, zostały zawiązana spółka Wody Polskie problemy 

melioracji dotyka wszystkie gminy, niestety to jest takie zgniłe jajo za przeproszeniem nikt nie chce się tego 

podjąć. Szczególnie na terenach prywatnych na działkach prywatnych. Oczywiście zobaczymy, czy w 

budżecie Zakładu Komunalnego mamy jakiekolwiek środki na remont melioracji, no to i wtedy się 

przyjrzymy temu problemowi. No niestety nie jest jakby melioracji nie są już kwestii gminy, jakby takiej 

zakładu komunalnego. Tak my możemy wesprzeć, przyjrzeć się temu i znaleźć jakieś wspólne rozwiązanie 

tak z właścicielką. Ja pisałem do dróg powiatowych, bo wydawało mi się, że drogi powiatowe te z tego 

korzystałem jako odwodnienie dróg wody powiatowe napisały mi krótko, że to nie jest ich problem. Napisały 



mi, że nie jest w pasie drogowym i nie podejmą żadnych kroków tak. No. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Proszę z mojej strony o naprawdę priorytetowe pochylenie znieść nad tą sprawą z tego tytułu, że tam już 

zaczął ubywać grunt przy tej studzience ta studzienka się wali i naprawdę może to spowodować jakąś 

katastrofę przy większych opadach. Zapraszam do przyjazdu na miejsce spotkamy się wspólnie na pewno 

sołtys się zaangażuje, tamten właściciel i wspólne jakieś decyzje, żeby podjąć, bo mówię jest to problem taki, 

że jest to na prywatnej posesji, ale pół wioski. I z tego korzysta i no nie możemy tego tak zostawić, bo jest to 

duże zagrożenie, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję, proszę pan Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Ta nie jeszcze dotyczące przy okazji remontu tej drogi tam przed końcem odchodzi droga w prawo numer 

działki, to 115 no jest krótka tam wymaga trochę porównania. Rozmawialiśmy o tej drodze, żeby też tam w 

tym czasie może zrobić i drogi w lewo ona prowadzi na takie już też tam rozbudowujące osiedle też 2 

miejsca są takie newralgiczne. No ciężko się tamtędy przejeżdża, żeby podrównać troszkę może to uzupełnić. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Znam na tych dróg się tym.  

Adam Gołębiewski (Radny)  
Super i jeszcze prośba, żeby koniecznie w tygodniu po tej niedzieli wykosić pobocza w Borkowicach i 

Śmiechowie drogi mamy tam festyn, na który zapraszamy serdecznie wszystkich, ale, żeby to wyglądało 

ładnie i schludnie, żeby o wykoszenie tych poboczy.  

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Oczywiście.  

Adam Gołębiewski (Radny)  
Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję pani Krystyna Najdzion, proszę. 



Krystyna Najdzion (Radna)  
Panie Jakubie ja mam prośbę też o wykoszenie i zapraszam na festyn 24 mamy plac przed świetlicą. Bardzo 

proszę. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Oczywiście. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pani Banaszczak, też wykosimy?  

Joanna Banaszczak (Radna)  
Z okazji właśnie, że pan Jakub jest ja chciałam podziękować za wykoszenie poboczy w miejscowości Dobre, 

nie musiałam długo czekać po telefonie, chyba tam 3 dni i pojawili się pracownicy i wykosili. Wiem, że nie 

można całego terenu, ponieważ jest susza, ale ponawiam prośbę o wykarczowanie tych krzaków, wzdłuż tej 

rzeczki naszej. Także zapraszam pokażę, gdzie. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Przyjadę zobaczę.  

Joanna Banaszczak (Radna)  
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję proszę, pan Jóźwiak. 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Takie pytanie, odnośnie drogi w Będzinku. Czy ta droga płytowa miała być tam częściowo naprawiana i 

odwadniana? Czy coś pan w tej sprawie wie? 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Rozumiem, że chodzi o ten zakręt, tak? 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Tak. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Zakręt, mamy korytka zamówione znaczy już zakupione są na miejscu, więc kwestia jak się uporamy tutaj z 



takimi tematami zajmiemy się.  

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Jest kilka płyt też pękniętych trzeba było. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
To od razu kompleksowo się zajmiemy. 

Andrzej Jóźwiak (Radny)  
Dobrze dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę pan Baczyński? 

Tomasz Baczyński (Radny)  
Dziękuję bardzo, otóż panie kierowniku, ja chciałem podziękować za współpracę. Oczywiście, tutaj cały czas 

kontaktujemy się znaczy ja się kontaktuję z panem w sprawie wykaszania, jakiś remontów, wiele by się 

chciało, no ale nie wszystko można. Ja to rozumiem, ale dziękuję panu za to, co za tą pracę, którą pan 

wykonuje, dziękuję. 

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję pani Imbiorowska na drogi. 

Eugenia Imbiorowska (Radna)  
Ja chciałam jeszcze prosić o zanotowanie, żeby zrobić, bo ja już zgłaszałam to kilka razy wjazd 12, 13 i 14, 

bo tam są dziury, żeby to jakoś załatać, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę czy ktoś jeszcze w wolnych wnioskach? 

Jeśli nie ma.  

Jakub Stanula (Z-ca Kierownika GZK)  
Dziękuję. 



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę państwa kończymy punktu, dziękuję pkt. 9.  

Lucyna Parol (Radna)  
Jeszcze ja dzisiaj do dzisiejszej tej scenki. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Proszę się zgłaszać. 

Lucyna Parol (Radna)  
No pan przewodniczący nie patrzy w moim kierunku.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Ja cały czas. Proszę. 

Lucyna Parol (Radna)  
Ja chciałam się odnieść kilka słów do dzisiejszej scenki, kiedy przyjechało 2 panów, 1 mieszkaniec naszej 

gminy z miejscowości Świercz. I drugi pan z gminy Biesiekierz jako obrońca, oczywiście tego pana i no 

jestem trochę zdziwiona tą sytuacją. Nie wiem, czemu ma tu służyć, czy po prostu pokazaniu, że nasz GOPS 

nie działa i przedstawienia w jakimś złym świetle naszej pani wójt, ale myślę, że chyba trochę ten pan minął 

się z tym swoim celem, jaki chciał osiągnąć. Bo okazuje się w międzyczasie w czasie przerwy. 

Dowiedziałam się, że ten pan Nikodem, który tu był jak oni by człowiek, który potrzebuje wielkiej pomocy. 

Ja nie neguje tego, że ludziom trzeba pomagać, ale miał gospodarstwo, i które sukcesywnie sprzedawał, ma 

dom, gdzie po prostu ma, gdzie mieszkać i tyle, że warunki były oczywiście niedobre, ale to ze względu na 

własne życzenie tego pana, ponieważ całe życie wspierał monopol, więc ja myślę, że gmina nie może tak 

lekko ręką sobie każdego umieścić w DPS-ie tak jak żądał ten pan obrońca, że do DPS-u tego pana od 

starczyć, bo każda osoba w DPS-ie to jest 6000 zł i nie uważam, że w tym kierunku powinniśmy iść, ale 

jeżeli ma ten dom, jeżeli ktoś kupił ten dom razem z tą działką, to ma tam prawdopodobnie zapisane 

dożywocie, także, więc zdawał sobie sprawę, co kupuje. I jeżeli kupił to w takim stanie, to wszystko można 

przecież sprawdzić, jak jest zapisane akt notarialny, to nie jest tajemnicą, a myślę, że to na pewno za wielkie 

pieniądze nie było kupione. To pewnie zdawał tą sprawę, jeżeli z zachówkiem dochowaniem to trzeba się 

tym człowiekiem zająć. Ja nie mówię, że GOPS ma nie pomóc oczywiście można dożywić, można pomóc 

temu, ale to nie znaczy, że ten pan, który przyjechał jako obrońca, wykłada nam tu wszystkie zaświadczenia 



od lekarzy, także potrzebuje dentystę, jeszcze coś i chyba z różnych tu z 5 albo 6 tych wizyt od lekarzy, 

przecież no nie jesteśmy na tyle gminą, że mamy w ten sposób aż tym się opiekować. 

Poza tym, no postąpił bardzo nieładnie, ponieważ dla mnie przywiózł człowieka, który był przygotowany, 

który miał plecak spakowany. Nie sądzę, że on sam się w ten sposób przygotował na wyjazd do gminy, był 

po prostu kierowany, więc nie wiem, jakie, jaki to miało cel, czy po prostu zaistnienia czy jakiegoś 

zabłyśnięcia w świetle politycznym. Ja tego nie rozumiem. 

Ale uważam, że kupując, ktoś kupując dom razem z ziemią i razem z zachówkiem to ma powinien mieć 

pełną świadomość, że temu człowiekowi trzeba pomóc. I co wyszedł bardzo nieelegancko, wychodząc 

jeszcze tak jakby chciał nas tu jeszcze bardziej poniżyć. Tak zostawia pana razem z plecakiem i wychodzi i 

to jest pomocna dłoń. Proszę państwa, to skandal nie pomocna dłoń. 

No nie jestem mówię przeciwko, dla wielu ludzi też pomagam, ale nie można w ten sposób traktować 

człowieka. Ja miałam taki odczucie, że komuś ten pan w tym domu już przeszkadza, więc trzeba go wywieźć 

gdzieś zostawić, a niech się martwi gmina, czy co pani wójt ma zabrać kierownik GOPS-u ma to zabrać? 

Trochę bardzo postąpił bardzo nieelegancko. Chciałam tu wyjaśnić, bo na pewno mieszkańcy słuchają na 

pewno wiele osób, będzie słuchało tej sesji i to normalnie dla mnie to była taka scenka pod publikę. I 

uważam, że jeżeli ma swój dom to można pomóc sprzątnąć, ale ten człowiek powinien mieszkać w swoim 

domu, bo on tam ma zagwarantowane prawo do zachówku. I uważam, że z Urzędu Gminy powinni 

sprawdzić akty notarialne, w jaki to sposób było, kto to zakupił, jak jest zapisane w akcie notarialnym, jeżeli 

ma tam z zachówkiem, no to przecież nie powinno być żadnego problemu. 

Przez każdy, poza tym i w DPS-ach, no niestety, jeżeli ktoś ma problem jakieś problemy alkoholowe, to taki 

człowiek nie zostanie tam przyjęty, to są inne ośrodki, które wspomagają, poza tym na terenie gminy, działa 

przecież AA i jest możliwość powrotu człowieka do normalnego życia, jeżeli on chce. 

Ale jego siłą nie można zmusić, więc na własne życzenie proszę państwa. Ja wiem, że to może jest przykre i 

smutne, że w ten sposób mówię, ale taka jest prawda, gdyby był bezdomny, gdyby nie miał domu, gdyby nie 

miał jakiegoś wcześniej majątku, nie miał. To rozumiem oczywiście, ale jeżeli to było i jeżeli jest nadal, że 

ma prawo tam mieszkania, to uważam, że ze strony gminy i ze strony GOPS-u to jest pomoc w sensie 

faktycznie dożywienia, sprzątnięcia, zrobienia zakupów, jeżeli nie da rady sam zrobić tak z zadbania od 



takiej strony estetycznej, tak, ale nie znaczy, że jak pan wychodzący i wręcz żąda, że go gmina ma umieścić 

w DPS-ie no to może gmina umieścić tak, ale niech ten pan za to sfinansuje. Skoro tak jest obrońca. 

Także tym na tyle chciałam powiedzieć odnośnie dzisiejszej scenki było bardzo nieładnie. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy)  
Dziękuję. Ja, kontynuując, zwłaszcza że ten pan jest notarialnie, jak podkreślił pełnomocnikiem tego tej 

osoby poszkodowanej, no, jeżeli pełnomocnik tak postępuje i pozostawia na pastwę losu. To jest kpina, był 

przygotowany, chciał zaistnieć, próbował kiedyś zajść w gminie, by się też mu to nie wyszło. W związku z 

tym teraz tutaj się przeniósł, a z kolei przedstawił nam, jaki to on jest dobry i dobroczynny, jak źle pracuje 

służba zdrowia, jak źle pracuje GOPS, natomiast z panią wójt ustalenia, które są na ile tu zdążyłem się 

zorientować, że jest na miał od poniedziałku iść na miesiąc czasu do Domu Pomocy Społecznej, tylko po to, 

żeby w tym czasie wyremontować, przygotować, to te niego dom do zamieszkania i miał tam wrócić, ale 

widocznie przeszkadza komuś w tym domu. I chyba takie działania, zwłaszcza z premedytacją był 

przygotowany do tego, że go tu zostawić dzisiaj. 

Proszę, kto z państwa jeszcze tutaj chciałby zabrać głos? 

Rozumiem, że kończymy punkt wolne wnioski i zapytania. Ustalenia tematu zgodnie z harmonogramem. 

Proszę państwa sesję planujemy na 30 uroczysty dzień czerwca, jako że pani wójt nie do końca pasuje, bo ma 

akurat planowane ważne wyjazdy takie służbowy, bo chciałem to zrobić 28, ale niestety jest to niemożliwe, 

no i sesja bardzo istotna, bo jest raport o stanie gminy, przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu i 

absolutorium dla pani wójt. Także to są te najistotniejsze punkty, które będziemy musieli tutaj omówić. 

Natomiast dodatkowe ewentualnie wprowadzimy punkt, jakie plany ma Gminny Ośrodek Kultury i 

ewentualnie placówki oświaty z ofertą wakacyjną. Czy coś jest planowane, czy wykorzystanie tych 

obiektów. Proszę czy ktoś z państwa ma jakieś propozycje do najbliższej sesji? 

A możemy zrobić o ósmej. 

A nie? Sławek do ósmej pracuje także, no ale dobrze to szczegóły zaraz ustalimy. Po tym nie to jest w tej 

chwili istotne. Proszę państwa, w związku z tym kończymy. Dziękuję zamykam obrady sesji. 

© 2022 Beey by Newton Technologies  
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R.0002.79.2023.MK           Będzino dn. 7 czerwca 2023 r. 
 

ZAWIADOMIENIE 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym (t. j. Dz. U. z 2023 r. poz.40, 572) 

zwołuję 
LXXIX sesję VIII kadencji Rady Gminy Będzino 

na dzień 16 czerwca 2023 r., o godz. 10:00. 
 

Miejscem obrad będzie sala narad Urzędu Gminy Będzino, Będzino 19. 

 
Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół nr LXXV z dnia 5 kwietnia 2023 r. 
b) Protokół nr LXXVI z dnia 28 kwietnia 2023 r. 
c) Protokół nr LXXVII z dnia 25 maja 2023 r. 
d) Protokół nr LXXVIII z dnia 26 maja 2023 r. 

4. Wolna trybuna. 
5. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 rok; 
b) Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna 

Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną odpowiedzialnością; 
c) Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w 
tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej; 

d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino dla 
obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec; 

6. Ład, porządek i bezpieczeństwo, ochrona PPOŻ. 
7. Stan przygotowań inwestycji gminnych. 
8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.  
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 
11. Zamknięcie obrad. 
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Zgodnie z art. 25 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – pracodawca obowiązany jest 
zwolnić radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy.  
Projekty uchwał są dostępne pod adresem http://rada.bedzino.pl/kalendarz-posiedzen 

 

 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Będzino 
Andrzej Nożykowski 
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Sporządzono: 20.06.2023

Protokół z sesji

(79) LXXIX Sesja Rady Gminy Będzino
data posiedzenia: 16-06-2023

miejsce posiedzenia: Urzęd Gminy Będzino, Sala narad, 76-037 Będzino 19

Porządek obrad

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności1.
Porzadek obrad i wnioski do porządku obrad2.
Przyjęcie protokołu3.

Protokół nr LXXV/2023 z dnia 5 kwietnia 2023 r.A.
Protokół nr LXXVI/2023 z dnia 28 kwietnia 2023 r.B.
Protokół nr LXXVII/2023 z dnia 25 maja 2023 r.C.
Protokół nr LXXVIII/2023 z dnia 26 maja 2023 r.D.

Wolna trybuna.4.
Ład, porządek i bezpieczeństwo, ochrona PPOŻ5.
Podjęcie uchwał:6.

Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 rokA.
Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki SpołecznaB.
Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną odpowiedzialnością
Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środkówC.
Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w
tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej
Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studiumD.
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino dla obszaru
położonego w obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec;

Stan przygotowań inwestycji gminnych.7.
Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji8.
Wolne wnioski i zapytania9.
Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji10.
Zamknięcie obrad11.

Wykaz głosowań

Porządek obrad1.
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Protokół nr LXXV/2023 z dnia 5 kwietnia 2023 r.2.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
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ZA - 12 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Protokół nr LXXVI/2023 z dnia 28 kwietnia 2023 r.3.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Protokół nr LXXVII/2023 z dnia 25 maja 2023 r.4.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Protokół nr LXXVIII/2023 z dnia 26 maja 2023 r.5.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 rok6.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2
ZA - 13 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa7.
Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną odpowiedzialnością

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2
ZA - 13 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego8.
Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej
Inicjatywie Mieszkaniowej

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
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obecni: 13 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 2
ZA - 13 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Kret Diana; Najdzion
Krystyna; Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i9.
kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino dla obszaru położonego w obrębie
ewidencyjnym Dobiesławiec

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 1 ), nieobecni: 3
ZA - 11 - Baczyński Tomasz; Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna; Nożykowski Andrzej;
Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -

Przebieg sesji

sporządził
Magdalena Kustra przewodniczący



OCHRONA PRZECIWPOŻAROWA  
 

Na terenie gminy Będzino  działają trzy jednostki ochrony przeciwpożarowej: 
 
o OSP Będzino. 
o OSP Dobrzyca. 
o OSP Mścice. 

Wszystkie jednostki opierają swoją działalność na podstawie ustawy z dn. 24 sierpnia 
1991r. o ochronie przeciwpożarowej oraz ustawy z dn. 07 kwietnia 1989 r. Prawo 
o stowarzyszeniach, oraz ustawy z dn.17 grudnia  2021r o ochotniczych strażach pożarnych, 
każda z OSP jest stowarzyszeniem zarejestrowanym w Krajowym Rejestrze Sądowym.  
Wszystkie ochotnicze straże pożarne w gminie Będzino są włączone w struktury Krajowego 
Systemu Ratowniczo Gaśniczego (KSRG).Jednym z najważniejszych wyzwań jest możliwość 
dysponowania zrzeszonej OSP do zdarzeń nie tylko na terenie  własnej gminy ale również poza 
a w istotnych przypadkach nawet poza teren powiatu. W przypadku gminy Będzino zdarza się 
to  często ze względu na wzmożony ruch turystyczny, zwłaszcza w okresie wakacyjnym 
jednostki są często wysyłane do zdarzeń poza teren Gminy Będzino. Ponadto, w ciągu całego 
roku OSP z  Gminy Będzino bardzo często biorą udział w zdarzeniach na terenie Koszalina. W 
2022 r. jednostki OSP  brały udział w działaniach ratowniczych do bardziej skomplikowanych 
zdarzeń należał przede wszystkim pożar budynku gospodarczego w Miłogoszczy oraz w 
Dobiesławcu usuwanie skutków po nawałnicach na terenie gminy Będzino 
Opisane zdarzenia pokazują jakie zaangażowano siły i środki  do likwidacji zaistniałych zjawisk 
jak ważne jest doświadczenie, zaangażowanie i poświęcenie członków OSP  do zapewnienia 
bezpieczeństwa mieszkańcom Gminy Będzino 

Poniżej w tabelach zostały przedstawione wszystkie zdarzenia z 2022 r. z podziałem na 
rodzaj zdarzenia, miesiące i z podziałem dla poszczególnych jednostek OSP z terenu gminy 
Będzino. Przedstawiono również wszystkie przypadki dysponowania jednostek ochrony ppoż. 
poza teren gminy czy powiatu oraz alarmy fałszywe. 

 
Tabela 11. Zestawienie wyjazdów jednostek OSP w rozbiciu na rodzaj zdarzenia  

za rok 2022. 
Źródło: Opracowanie własne na podstawie danych z UG w Będzinie 

 

L.P. Jednostka OSP 

Rodzaj zdarzenia 

Razem 
Pożar Miejscowe 

zagrożenie 
Alarm fałszywy 

 

1 Dobrzyca 37 135 0 172 

2 Będzino 24 42 6 72 

3 Mścice 27 60 4 91 



 
 

Tabela 12. Zestawienie wyjazdów jednostek OSP w rozbiciu na miejsce zdarzenia  
za rok 2022. 

Źródło: Opracowanie własne na podstawie danych z UG w Będzinie 
 

L.P. Jednostka 
OSP 

Zdarzenia na terenie gminy 
Będzino 

Zdarzenia poza terenem 
gminy Będzino Razem 

1 Dobrzyca 137 35 172 
2 Będzino 63 9 72 
3 Mścice 66 25 91 

 
 
 
 

Tabela 13. Zestawienie wyjazdów jednostek OSP w rozbiciu na miesiące  
za rok 2022. 

Źródło: Opracowanie własne na podstawie danych z UG w Będzinie 
 

Miesiąc OSP Dobrzyca OSP Będzino OSP Mścice 
Styczeń 41 18 21 

Luty 45 20 21 
Marzec 9 4 9 

Kwiecień 7 2 1 
Maj 9 6 6 

Czerwiec 10 3 6 
Lipiec 14 3 8 

Sierpień 15 5 5 
Wrzesień 3 2 3 

Październik 10 4 4 
Listopad 3 1 6 
Grudzień 6 4 1 
RAZEM: 172 72 91 

 
 

 Wydatki związane z funkcjonowaniem OSP. Podpisano   
 następujące umowy  dotacji celowych: 
 

o Umowa nr 4/PA.OSP.2022 – OSP Będzino – dotacja celowa na pokrycie wydatków 
bieżących. Kwota dotacji: 74 000 zł; 

o Umowa nr 5/PA.OSP.2022 – OSP Dobrzyca – dotacja celowa na pokrycie wydatków 
bieżących. Kwota dotacji: 86 000 zł; 

o Umowa nr 7/PA.OSP.2022 – OSP Mścice – dotacja celowa na pokrycie wydatków 
bieżących. Kwota dotacji: 84 000 zł; 



o Umowa nr 9/PA.OSP.2022 – OSP Dobrzyca – zapewnienie Ochotniczej Straży Pożarnej 
warunków do realizacji zadań 

o Umowa nr 10/PA.OSP.2022 – OSP Mścice - zapewnienie Ochotniczej Straży Pożarnej 
warunków do realizacji zadań 

o Umowa nr 11/PA.OSP.2022 – OSP Będzino - zapewnienie Ochotniczej Straży Pożarnej 
warunków do realizacji zadań 

o Umowa nr 13/PA.OSP.2022 – OSP Będzino  - dotacja celowa na pokrycie wydatków 
bieżących. Kwota dotacji: 10 000 zł; 

o Wypłacony ekwiwalent -209 331,00 zł 
o Zabezpieczenie OSP w paliwo -67 629,93 zł 
o Badania lekarski- 5 837,00zl 
o Ubezpieczenia pojazdów- 5 840,00zł 

Cele na 2023 r. 
 

o Dalsze prace nad poprawa warunków socjalnych ratowników OSP Będzino i OSP Mścice 
poprzez dokończenie rozbudowy remiz strażackich. 

o Pozyskanie nowego samochodu specjalnego dla OSP Będzino 

Wyzwania stojące przed jednostkami OSP w 2023 r.: 
 
o Pożary; 
o Wypadki w transporcie drogowym oraz inne, związane zwłaszcza z drogą szybkiego 

ruchu S6; 
o Usuwanie skutków gwałtownych zjawisk atmosferycznych. 

 
 



 
 
 

INFORMACJA O PRZYGOTOWANIU KOMISARIATU POLICJI W MIELNIE DO 
SEZONU LETNIEGO W 2023 ROKU 

 
 
 W odpowiedzi na zaproszenie z dnia 6 czerwca 2023 roku Komisariat Policji w Mielnie  
informuje, że wzorem lat ubiegłych podjęto już stosowne działania celem prawidłowego 
zabezpieczenia sezonu letniego w 2023 roku na terenie gminy Będzino. 
 W sezonie letnim będą realizowane zadania wyszczególnione w planie pracy opartym na 
strategii Komendanta Miejskiego Policji w Koszalinie, polegające w szczególności na zapewnieniu 
poczucia bezpieczeństwa wśród mieszkańców gminy Będzino oraz na skutecznym zapobieganiu oraz 
eliminowaniu przestępstw i wykroczeń szczególnie uciążliwych dla mieszkańców oraz turystów 
wypoczywających na terenie  miejscowości nadmorskich. 
 W celu poprawy obsługi interesantów od 23 czerwca do 4 września 2023 roku Komisariat 
Policji w Mielnie będzie działał w systemie całodobowym ze stanowiskiem kierowania, żeby 
zapewnić jak najlepsze funkcjonowanie przy obsłudze interesantów, mieszkańców i turystów. 
 Od 1 lipca do 31 sierpnia planowane jest wzmocnienie sił komisariatu poprzez skierowanie 
do służby policjantów z Oddziałów Prewencji Policji w Szczecinie. Ponadto w tym czasie do 
pełnienia służby w Komisariacie Policji w Mielnie oddelegowani zostaną policjanci Komendy 
Miejskiej Policji w Koszalinie, którzy będą pełnili służbę w systemie trzyzmianowym – 
całodobowym. Będą to funkcjonariusze służb kryminalnych do obsługi bieżących zdarzeń w ramach 
grupy dochodzeniowo – śledczej oraz do prowadzenia postępowań przygotowawczych (śledztw, 
dochodzeń oraz czynności sprawdzających), funkcjonariusze do prowadzenia czynności w sprawach 
o wykroczenia oraz funkcjonariusze służby prewencji. 
 Ponadto przeprowadzane będą kontrole z pracownikami uprawnionych urzędów i służb 
pozapolicyjnych w placówkach wypoczynku i zabaw turystów, miejsc biwakowania, kąpielisk, 
kolonii i obozów. 
 Przed wakacjami oraz w czasie trwania całego sezonu letniego będą prowadzone szeroko 
zakrojone działania profilaktyczne wobec dzieci, młodzieży i dorosłych, zarówno w szkołach i 
placówkach oświatowych na terenie gminy Będzino, jak również w miejscach zorganizowanego 
wypoczynku dla turystów. Podczas działań będą propagowane zasady bezpiecznego wypoczynku, 
monitorowania oraz prawidłowego zabezpieczenia mienia, a także odpowiedniego zachowania w 
czasie wolnym. 
  
  



Projekt 

z dnia  15 czerwca 2023 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Anetta Tomala-Gajec 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 czerwca 2023 r. 

w sprawie  zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 rok 

Na podstawie  art. 211, 212, 217, 235-236 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku ustawy o finansach 
publicznych (Dz. U. z 2022 r., poz. 1634; poz. 1692, poz. 1725, poz. 1747, poz. 1768, poz. 1964, poz. 2414; 
z 2023 r. poz. 412, poz. 658, poz. 803), art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40; poz. 572) oraz art. 111 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy 
obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa (Dz.U z 2023 r. poz. 103; 
poz. 185, poz. 547),Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje:

§ 1. Zwiększa się dochody budżetu Gminy Będzino na 2023 rok o kwotę 1 080 117,59zł,
zgodnie z załącznikiem Nr 1. 

§ 2. Zwiększa się wydatki budżetu Gminy Będzino na 2023 rok o kwotę 1 080 117,59zł,
zgodnie z załącznikiem Nr 2. 

§ 3. Po dokonanych zmianach budżet Gminy Będzino na 2023 rok zamyka się następującymi kwotami:

1) po stronie dochodów kwotą 54 837 834.53zł, w tym:

- dochody bieżące 47 509 888,40zł,

- dochody majątkowe  7 327 946,13zł,

- plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami w kwocie
4 284 021,89zł.

2) po stronie wydatków kwotą 63 437 311,16zł, w tym :

- wydatki bieżące 52 415 309,23zł,

- wydatki majątkowe 11 022 001,93zł,   -·plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz
innych zadań zleconych ustawami 4 284 021,89zł,

3) deficyt w kwocie 8 599 476,63zł,  który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z:

- emisji papierów wartościowych (obligacji) w kwocie 3 051 000,00zł

- niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia
dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonania budżetu
określonymi w odrębnych ustawachw kwocie 5 548 476,63zł

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym
Województwa Zachodniopomorskiego. 
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Załącznik nr 1 do Uchwały nr ....
Rady Gminy Będzino
z dnia 16 czerwca 2023r.

Dział Rozdział Paragraf Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie

010 Rolnictwo i łowiectwo 766 859,29 1 529,84 768 389,13

01095 Pozostała działalność 766 859,29 1 529,84 768 389,13

0970 Wpływy z różnych dochodów 0,00 1 529,84 1 529,84

Urząd 0,00 1 529,84 1 529,84

600 Transport i łączność 2 092 213,67 756 000,00 2 848 213,67

60016 Drogi publiczne gminne 2 010 000,00 756 000,00 2 766 000,00

6350

Środki otrzymane z państwowych funduszy celowych na
finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji
inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek sektora
finansów publicznych

0,00 756 000,00 756 000,00

GMINA ORGAN 0,00 756 000,00 756 000,00

700 Gospodarka mieszkaniowa 3 160 374,00 650,00 3 161 024,00

70004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej 144 000,00 550,00 144 550,00

0640
Wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty
komorniczej i kosztów upomnień

0,00 50,00 50,00

Urząd 0,00 50,00 50,00

0920 Wpływy z pozostałych odsetek 0,00 500,00 500,00

Urząd 0,00 500,00 500,00

70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami 2 997 300,00 100,00 2 997 400,00

0640
Wpływy z tytułu kosztów egzekucyjnych, opłaty
komorniczej i kosztów upomnień

0,00 100,00 100,00

Urząd 0,00 100,00 100,00

750 Administracja publiczna 307 956,55 70 263,00 378 219,55

75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) 79 000,00 62 263,00 141 263,00

0940 Wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych 0,00 62 263,00 62 263,00

Urząd 0,00 62 263,00 62 263,00

75095 Pozostała działalność 53 886,60 8 000,00 61 886,60

0970 Wpływy z różnych dochodów 20 687,60 8 000,00 28 687,60

Urząd 20 687,60 8 000,00 28 687,60

754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 436 800,00 60 792,75 497 592,75

75412 Ochotnicze straże pożarne 0,00 60 792,75 60 792,75
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2440
Dotacja otrzymana z państwowego funduszu celowego na
realizację zadań bieżących jednostek sektora finansów
publicznych

0,00 60 792,75 60 792,75

GMINA ORGAN 0,00 60 792,75 60 792,75

801 Oświata i wychowanie 1 369 517,00 60 392,00 1 429 909,00

80148 Stołówki szkolne i przedszkolne 250 000,00 60 392,00 310 392,00

2030
Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na
realizację własnych zadań bieżących gmin (związków
gmin, związków powiatowo-gminnych)

0,00 60 392,00 60 392,00

GMINA ORGAN 0,00 60 392,00 60 392,00

852 Pomoc społeczna 1 570 539,60 129 090,00 1 699 629,60

85219 Ośrodki pomocy społecznej 147 178,00 6 690,00 153 868,00

2010

Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na
realizację zadań bieżących z zakresu administracji
rządowej oraz innych zadań zleconych gminie (związkom
gmin, związkom powiatowo-gminnym) ustawami

24 380,00 6 690,00 31 070,00

GMINA ORGAN 24 380,00 6 690,00 31 070,00

85295 Pozostała działalność 19 000,00 122 400,00 141 400,00

2030
Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na
realizację własnych zadań bieżących gmin (związków
gmin, związków powiatowo-gminnych)

0,00 122 400,00 122 400,00

GMINA ORGAN 0,00 122 400,00 122 400,00

855 Rodzina 2 895 090,00 1 400,00 2 896 490,00

85503 Karta Dużej Rodziny 0,00 1 400,00 1 400,00

2010

Dotacja celowa otrzymana z budżetu państwa na
realizację zadań bieżących z zakresu administracji
rządowej oraz innych zadań zleconych gminie (związkom
gmin, związkom powiatowo-gminnym) ustawami

0,00 1 400,00 1 400,00

GMINA ORGAN 0,00 1 400,00 1 400,00

Razem: 53 757 716,94 1 080 117,59 54 837 834,53
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Załącznik Nr 2 do Uchwały Nr ......................
Rady Gminy Będzino
z dnia 16 czerwca 2023r

Dział Rozdział Paragraf Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie

600 Transport i łączność 7 021 352,35 758 000,00 7 779 352,35

60014 Drogi publiczne powiatowe 326 713,67 -84 000,00 242 713,67

6300
Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między
jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie
własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych

244 500,00 -84 000,00 160 500,00

Urząd 244 500,00 -84 000,00 160 500,00

60016 Drogi publiczne gminne 6 636 818,68 830 000,00 7 466 818,68

4270 Zakup usług remontowych 1 516 023,13 8 918,60 1 524 941,73

Urząd 16 023,13 8 918,60 24 941,73

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 2 529 500,00 65 081,40 2 594 581,40

Urząd 2 529 500,00 65 081,40 2 594 581,40

6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 1 960 000,00 756 000,00 2 716 000,00

Urząd 1 960 000,00 756 000,00 2 716 000,00

60020 Funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych 57 820,00 12 000,00 69 820,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 10 490,00 12 000,00 22 490,00

Urząd 0,00 12 000,00 12 000,00

700 Gospodarka mieszkaniowa 306 500,00 31 500,00 338 000,00

70004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej 114 000,00 31 500,00 145 500,00

4260 Zakup energii 49 902,00 5 000,00 54 902,00

Urząd 49 902,00 5 000,00 54 902,00

4300 Zakup usług pozostałych 39 098,00 26 500,00 65 598,00

Urząd 39 098,00 26 500,00 65 598,00

750 Administracja publiczna 4 999 177,81 90 596,74 5 089 774,55

75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) 3 451 475,80 90 000,00 3 541 475,80

4610 Koszty postępowania sądowego i prokuratorskiego 9 000,00 -6 000,00 3 000,00

Urząd 9 000,00 -6 000,00 3 000,00

4700
Szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu
służby cywilnej

10 000,00 6 000,00 16 000,00

Urząd 10 000,00 6 000,00 16 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 0,00 90 000,00 90 000,00

Urząd 0,00 90 000,00 90 000,00

75075 Promocja jednostek samorządu terytorialnego 168 659,23 442,84 169 102,07
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4210 Zakup materiałów i wyposażenia 22 000,00 442,84 22 442,84

Urząd 22 000,00 442,84 22 442,84

75095 Pozostała działalność 923 670,33 153,90 923 824,23

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 114 500,00 -780,00 113 720,00

Urząd 114 500,00 -780,00 113 720,00

4300 Zakup usług pozostałych 383 865,82 933,90 384 799,72

Urząd 383 865,82 933,90 384 799,72

754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 1 772 067,60 -8 207,25 1 763 860,35

75412 Ochotnicze straże pożarne 1 211 400,00 60 792,75 1 272 192,75

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 60 000,00 31 531,11 91 531,11

Urząd 60 000,00 31 531,11 91 531,11

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 78 000,00 29 261,64 107 261,64

Urząd 78 000,00 29 261,64 107 261,64

75421 Zarządzanie kryzysowe 78 000,00 -70 000,00 8 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 70 000,00 -70 000,00 0,00

Urząd 70 000,00 -70 000,00 0,00

75495 Pozostała działalność 436 800,00 1 000,00 437 800,00

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 0,00 1 000,00 1 000,00

Urząd 0,00 1 000,00 1 000,00

801 Oświata i wychowanie 22 348 337,08 109 892,00 22 458 229,08

80101 Szkoły podstawowe 12 197 412,04 53 890,00 12 251 302,04

4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 1 428 257,00 -3 420,00 1 424 837,00

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

260 933,00 -3 420,00 257 513,00

4120 Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy 182 354,84 -490,00 181 864,84

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

29 385,00 -490,00 28 895,00

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 351 999,21 -5 000,00 346 999,21

SZKOŁA PODSTAWOWA IM. KARDYNAŁA IGNACEGO
JEŻA W TYMIENIU

30 000,00 -5 000,00 25 000,00

4270 Zakup usług remontowych 204 141,66 11 800,00 215 941,66

SZKOŁA PODSTAWOWA IM. KARDYNAŁA IGNACEGO
JEŻA W TYMIENIU

86 141,66 11 800,00 97 941,66

4790 Wynagrodzenia osobowe nauczycieli 5 979 180,00 -20 000,00 5 959 180,00

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

1 136 911,00 -20 000,00 1 116 911,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 0,00 71 000,00 71 000,00

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

0,00 71 000,00 71 000,00
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80104 Przedszkola 5 833 912,34 -1 500,00 5 832 412,34

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 188 000,00 -1 500,00 186 500,00

Urząd 4 500,00 -1 500,00 3 000,00

80113 Dowożenie uczniów do szkół 1 098 066,01 -20 000,00 1 078 066,01

4300 Zakup usług pozostałych 683 250,00 -20 000,00 663 250,00

Urząd 683 250,00 -20 000,00 663 250,00

80146 Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli 87 344,00 0,00 87 344,00

4300 Zakup usług pozostałych 74 644,00 -4 000,00 70 644,00

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

7 000,00 -4 000,00 3 000,00

4410 Podróże służbowe krajowe 500,00 1 000,00 1 500,00

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

0,00 1 000,00 1 000,00

4700
Szkolenia pracowników niebędących członkami korpusu
służby cywilnej

12 200,00 3 000,00 15 200,00

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

0,00 3 000,00 3 000,00

80148 Stołówki szkolne i przedszkolne 538 997,04 65 392,00 604 389,04

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 7 000,00 72 892,00 79 892,00

SZKOŁA PODSTAWOWA IM. KARDYNAŁA IGNACEGO
JEŻA W TYMIENIU

7 000,00 72 892,00 79 892,00

4350
Zakup towarów (w szczególności materiałów, leków,
żywności) w związku z pomocą obywatelom Ukrainy

8 000,00 -7 500,00 500,00

SZKOŁA PODSTAWOWA IM. KARDYNAŁA IGNACEGO
JEŻA W TYMIENIU

8 000,00 -7 500,00 500,00

80150
Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej
organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w
szkołach podstawowych

1 140 321,36 23 910,00 1 164 231,36

4110 Składki na ubezpieczenia społeczne 147 826,00 3 420,00 151 246,00

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

2 754,00 3 420,00 6 174,00

4120 Składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz Solidarnościowy 22 290,00 490,00 22 780,00

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

395,00 490,00 885,00

4790 Wynagrodzenia osobowe nauczycieli 823 703,00 20 000,00 843 703,00

SZKOŁA PODSTAWOWA W BĘDZINIE Z SIEDZIBĄ W
ŁEKNIE

15 943,00 20 000,00 35 943,00

80195 Pozostała działalność 338 300,00 -11 800,00 326 500,00

4300 Zakup usług pozostałych 186 777,00 -11 800,00 174 977,00

Urząd 44 227,00 -11 800,00 32 427,00
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852 Pomoc społeczna 3 858 704,60 129 090,00 3 987 794,60

85219 Ośrodki pomocy społecznej 1 034 413,32 6 690,00 1 041 103,32

3110 Świadczenia społeczne 24 380,00 6 690,00 31 070,00

GMINNY OŚRODEK POMOCY SPOŁECZNEJ 24 380,00 6 690,00 31 070,00

85295 Pozostała działalność 508 440,68 122 400,00 630 840,68

4010 Wynagrodzenia osobowe pracowników 275 000,00 45 000,00 320 000,00

GMINNY OŚRODEK POMOCY SPOŁECZNEJ 275 000,00 45 000,00 320 000,00

4170 Wynagrodzenia bezosobowe 24 000,00 40 800,00 64 800,00

GMINNY OŚRODEK POMOCY SPOŁECZNEJ 24 000,00 40 800,00 64 800,00

4220 Zakup środków żywności 31 500,00 5 000,00 36 500,00

GMINNY OŚRODEK POMOCY SPOŁECZNEJ 31 500,00 5 000,00 36 500,00

4260 Zakup energii 38 000,00 1 600,00 39 600,00

GMINNY OŚRODEK POMOCY SPOŁECZNEJ 38 000,00 1 600,00 39 600,00

4300 Zakup usług pozostałych 22 000,00 30 000,00 52 000,00

GMINNY OŚRODEK POMOCY SPOŁECZNEJ 22 000,00 30 000,00 52 000,00

855 Rodzina 3 449 789,00 1 400,00 3 451 189,00

85503 Karta Dużej Rodziny 0,00 1 400,00 1 400,00

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 0,00 1 400,00 1 400,00

GMINNY OŚRODEK POMOCY SPOŁECZNEJ 0,00 1 400,00 1 400,00

900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 7 334 560,38 -32 733,90 7 301 826,48

90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg 967 132,73 -3 733,90 963 398,83

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 253 289,79 -3 733,90 249 555,89

Urząd 253 289,79 -3 733,90 249 555,89

90095 Pozostała działalność 248 724,45 -29 000,00 219 724,45

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 124 704,45 -26 500,00 98 204,45

Urząd 89 204,45 -26 500,00 62 704,45

4300 Zakup usług pozostałych 21 320,00 -2 500,00 18 820,00

Urząd 18 320,00 -2 500,00 15 820,00

921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 2 735 164,31 580,00 2 735 744,31

92116 Biblioteki 330 000,00 380,00 330 380,00

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 4 000,00 380,00 4 380,00

Urząd 4 000,00 380,00 4 380,00

92195 Pozostała działalność 20 000,00 200,00 20 200,00

4210 Zakup materiałów i wyposażenia 20 000,00 200,00 20 200,00

Urząd 20 000,00 200,00 20 200,00

Razem: 62 357 193,57 1 080 117,59 63 437 311,16
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Załącznik inwestycyjny 16 czerwca 2023r

Dział Rozdział Paragraf Treść Wartość
400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę 975 000,00

40002 Dostarczanie wody 975 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 850 000,00

Przebudowa ujęcia i stacji uzdatniania wody na terenie gminy
 

850 000,00

6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 125 000,00
Przebudowa ujęcia i stacji uzdatniania wody w miejscowości Dobrzyca 
wraz z budową i przebudową systemu zaopatrzenia w wodę miejscowości

 

Miłogoszcz
125 000,00

600 Transport i łączność 5 496 366,95

60014 Drogi publiczne powiatowe 160 500,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 0,00

Remont drogi powiatowej nr 3506Z Sarbinowo- Będzino 0,00

6300
Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami 
samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań

 

inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych
160 500,00

Dotacja dla Powiatu - Przebudowa drogi powiatowej nr 3544Z na odcinku 
od granicy gminy Będzino do mostu nad rzeką Czerwoną

 

100 500,00

Remont drogi powiatowej nr 3506Z Sarbinowo- Będzino 60 000,00

60016 Drogi publiczne gminne 5 313 376,95

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 2 594 581,40

Opracowanie dokumentacji projektowej przebudowy drogi gminnej 45 000,00

Projekt przebudowy drogi w miejscowości Strzeżenice
 

105 884,97

Przebudowa drogi gminnej Tymień - Strachomino, etap I 540 000,00

Przebudowa drogi gminnej Tymień - Strachomino, etap II 904 000,00

Przebudowa drogi gminnej w Pleśnej 358 000,00

Przebudowa drogi w miejscowości Dworek (droga z płyt) 222 000,00

Przebudowa dróg gruntowych w miejscowosći Smolne 84 000,00

Remont drogi do banku w Będzinie 220 000,00

Wydatki inwestycyjne jednostek budżewtowych, drogi gminne
 

115 696,43

6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 2 716 000,00

Przebudowa drogi gminnej Tymień - Strachomino, etap I 1 960 000,00

Przebudowa dróg gruntowych w miejscowosći Smolne 756 000,00

6630
Dotacja celowa przekazana do samorządu województwa na inwestycje i 
zakupy inwestycyjne realizowane na podstawie porozumień (umów)

 

między jednostkami samorządu terytorialnego
2 795,55

Dotacja celowa przekazana do samorządu województwa na inwestycje i 
zakupy inwestycyjne realizowane na podstawie porozumień (umów)

 

między jednostkami samorządu terytorialnego
2 795,55

60020 Funkcjonowanie przystanków komunikacyjnych 22 490,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 22 490,00

Wydatki inwestycyjne-GZK 10 490,00

Zakup i montaż przystanku autobusowego w sołectwie Stoisław
 

12 000,00

630 Turystyka 395 000,00

63095 Pozostała działalność 395 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 177 357,85

Strefa rekreacji w miejscowości Strachomino 26 890,85

Strefa rekreacji z morską ścieżką edukacyjną w Mścicach 87 228,00
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Utworzenie trzech stref rekreacji w Gminie Będzino 63 239,00

6057 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 217 642,15

Strefa rekreacji w miejscowości Strachomino 33 109,15

Strefa rekreacji z morską ścieżką edukacyjną w Mścicach 77 772,00

Utworzenie trzech stref rekreacji w Gminie Będzino 106 761,00

750 Administracja publiczna 183 850,00

75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) 90 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 90 000,00

Montaż instalacji fotowoltaicznej na budynku Urzędu Gminy Będzino 90 000,00

75095 Pozostała działalność 93 850,00

6057 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 93 850,00

Wydatki inwestycyjne- Cyfrowa Gmina
 

93 850,00

754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 750 761,64

75411 Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej 27 500,00

6170 Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy na finansowanie lub 
dofinansowanie zadań inwestycyjnych 27 500,00

Wpłaty jednostek na państwowy fundusz celowy na finansowanie lub 
dofinansowanie zadań inwestycyjnych 27 500,00

75412 Ochotnicze straże pożarne 723 261,64

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 107 261,64

Fundusz Sprawiedliwości dotacja dla OSP Mścice, OSP Będzino 29 261,64

OSP Mścice , rozbudowa remizy strażackiej 78 000,00

6230
Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 
realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek nie zaliczanych

 

do sektora finansów publicznych
616 000,00

Samochód dla Straży  OSP Będzino 616 000,00

75421 Zarządzanie kryzysowe 0,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 0,00

Zakup agregatu prądotwórczego 60KW , zarządzanie kryzysowe
 

0,00

758 Różne rozliczenia 30 000,00

75818 Rezerwy ogólne i celowe 30 000,00

6800 Rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne 30 000,00

Rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne 30 000,00

801 Oświata i wychowanie 220 200,00

80101 Szkoły podstawowe 71 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 71 000,00

Zakup i montaż pieca w SP Będzino 71 000,00

80104 Przedszkola 149 200,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 149 200,00

Budowa kompleksu przedszkolno-żłobkowego w Będzinie 100 000,00

Budowa placu zabaw przy Przedszkolu w Będzinie
 

49 200,00

851 Ochrona zdrowia 120 000,00

85195 Pozostała działalność 120 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 120 000,00

Modernizacja budynków przychodni lekarskich na terenie Gminy  Będzino 120 000,00

853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 80 000,00

85395 Pozostała działalność 80 000,00
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6660

Zwroty dotacji oraz płatności wykorzystanych niezgodnie z 
przeznaczeniem lub wykorzystanych z naruszeniem procedur, o których

 

mowa w art. 184 ustawy, pobranych nienależnie lub w nadmiernej

 

wysokości, dotyczące wydatków majątkowych

80 000,00

Zwrot dofinansowania z PFRON 80 000,00

900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 1 264 555,89

90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód 945 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 945 000,00
Budowa kanalizacji ściekowej w układzie grawitacyjno - tłocznym w gminie 
Będzino- etap I 945 000,00

90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg 249 555,89

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 249 555,89

Budowa oświetlenia drogi do banku w Będzinie 78 715,28

FS Dobiesławiec, zakup i modernizacja oświetlenia
 

18 300,00

FS Łekno zakup dwóch lamp do budynku nr 16 i 16A 9 700,00

FS Łopienica- Łasin Koszaliński zakup lamp solarnych 3szt 14 700,00
FS Mścice , zakup i montaż lamp oświetleniowych ul. Parkowa, ul. 
Różana, ul.Rzemieślnicza, ul. Dworcowa

 

51 266,10

FS Wierzchominko zakup i montaż 3 szt lamp solarnych na terenie 
sołectwa 16 874,51

Przebudowa oświetlenia Mścice- Dobiesławiec 60 000,00

90026 Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami 35 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 35 000,00
Wykonanie dokumentacji- projektu budowlano- wykonawczego na 
odprowadzenie wód deszczowych wraz z wymaganymi urządzeniami

 

podczyszczającymi z terenu PSZOK w Będzinie.
35 000,00

90095 Pozostała działalność 35 000,00

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 35 000,00

FS Strzepowo doposażenie placu zabaw 10 000,00

FS Śmiechów- Borkowice , zakup wiaty przy placu zabaw w m. Śmiechów 25 000,00

921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 1 478 195,80

92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 1 478 195,80

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 83 195,80

FS Dobre, zakup polbruku na plac przed świetlicą w m. Dobre 20 000,00

FS Kiszkowo, wymiana dachu na świetlicy w m. Dworek 15 000,00

FS Popowo, budowa świetlicy wiejskiej w m. Popowo 21 695,80
FS Wierzchomino, remont świetlicy wiejskiej w Wierzchominie, ułożenie i 
zakup kostki przed świetlicą 26 500,00

6220
Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 
realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych jednostek sektora

 

finansów publicznych
645 000,00

Dotacje celowe z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 
realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych jednostek sektora

 

finansów publicznych
645 000,00

6229
Dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 
realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych jednostek sektora

 

finansów publicznych
750 000,00

Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Popowo 750 000,00

926 Kultura fizyczna 28 071,65

92601 Obiekty sportowe 28 071,65

6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 28 071,65

FS Kładno, projekt i zakup urządzenia na siłownię zewnętrzną 15 021,65
FS Tymień, zakup nowego urządzenia do strefy integracji i placu zabaw w 
m. Tymień 13 050,00

11 022 001,93Razem

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: 3C55BF38-9785-4C1A-B31B-C642F14E9F4E. Projekt Strona 3



 
Uzasadnienie 

Wójt Gminy Będzino przedkłada w załączeniu uchwałę wprowadzającą następujące zmiany w budżecie 
gminy Będzino na 2023 rok: 

Dokonuje się zwiększenia ogółem planu dochodów o kwotę 1 080 117,59,00zł, zgodnie                                   
z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały, polegające na urealnieniu oraz wprowadzeniu                              do 
planu dochodów w 2023 roku środków wynikających z:  

Dział 010 Administracja publiczna 1 529,84zł 

Zwiększenie dochodów o otrzymane środki za dzierżawę obwodów łowieckich. 

Dział 600 Transport i łączność  756 000,00zł 

Zwiększenie dochodów o otrzymane środki z funduszu leśnego na dofinansowanie zadania inwestycyjnego 
pn. „ Przebudowa dróg gruntowych w miejscowości Smolne”. 

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa  650,00zł 

Urealnienie planu na podstawie otrzymanych wpłat z tytułu  kosztów egzekucyjnych, kosztów 
komorniczych, upomnień  i odsetek. 

Dział 750  Administracja publiczna 70 263,00zł 

Zwiększenie dochodów w związku ze zwrotem podatku VAT, dystrybucja węgla. 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 60 792,75zł 

Zwiększenie dochodów o dotację celową z Funduszu Sprawiedliwości na nabycie wyposażenia i sprzętu 
ratownictwa dla OSP Będzino i OSP Mścice. 

Dział 801 Oświata i wychowanie 60 392,00zł 

Dotacja celowa w ramach rządowego programu „ Posiłek w szkole i w domu” dla Szkoły Podstawowej  im. 
Kardynała Ignacego Jeża w Tymieniu. 

Dział 852 Pomoc społeczna 129 090,00zł 

Zwiększenie dochodów na podstawie decyzji Wojewody zachodniopomorskiego nr 221/2023 – Wsparcie 
finansowe zadań i programów realizacji zadań pomocy społecznej w kwocie 6 690,00zł, oraz decyzji 
Wojewody Zachodniopomorskiego nr 225/2023- Wspieranie aktywnego starzenia się w kwocie 122 400,00zł 
(Dzienny Dom Seniora kwota 81 600,00zł, Klub Seniora kwota 40 800,00zł). 

Dział 855 Rodzina 1 400,00zł 

Zwiększenie dochodów na podstawie decyzji Wojewody zachodniopomorskiego nr 229/2023- Wsparcie 
rodzin wielodzietnych,  Kart Dużej Rodziny. 

Dokonuje się zwiększenia ogółem planu wydatków o kwotę 1 080 117,59zł, zgodnie                                  
z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały, polegające na urealnieniu planowanych wydatków w 2023 roku oraz 
zmian dokonanych na podstawie otrzymanych środków na realizację zadań. 

Zmian po stronie wydatków bieżących dokonano w związku z: 

Dział 600 Transport i łączność  758 000,00zł 

Zmniejszenie kwoty dotacji dla Powiatu Koszalińskiego 
o  84 000,00zł., zwiększenie środków  na remont drogi w sołectwie Stoisław  8 918,60zł., zakup i montaż 
przystanku autobusowego w sołectwie Stoisław w kwocie 12 000,00zł. Ujęcie po stronie wydatków 
dofinansowania z nadleśnictwa na realizację zadania inwestycyjnego pn. 

„ Przebudowa dróg gruntowych w miejscowości Smolne” w kwocie 756 000,00zł. 

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa 31 500,00zł 

Zwiększenie środków na przeprowadzenie raz na 5 lat przeglądu instalacji elektrycznej i piorunochronnej dla 
budynków należących do Gminy Będzino oraz na zakup energii. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: 3C55BF38-9785-4C1A-B31B-C642F14E9F4E. Projekt Strona 1



Dział 750 Administracja publiczna  90 596,74zł 

Przeniesienie środków według właściwości klasyfikacji budżetowej oraz zabezpieczenie w planie wydatków 
kwoty na montaż instalacji fotowoltaicznej na budynku Urzędu Gminy Będzino w kwocie 90 000,00zł. 
Urealnienie planu wydatków na podstawie wniosków sołtysów sołectw Łekno, Stoisław , Mścice i Łasin- 
Łopienica. 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 8 207,25zł 

Zwiększenie środków na wydatki w związku z dotacją z Funduszu Sprawiedliwości na nabycie wyposażenia 
i sprzętu ratownictwa dla OSP Będzino i OSP Mścice tj. 5 kompletów ubrań bojowych, wyważacza do drzwi 
z pompą i wężem oraz na przecinak do pedałów. 

Dział 801 Oświata i wychowanie 109 892,00zł 

Zwiększenie środków na wydatki w związku z koniecznością zakupu i montażu pieca w Szkole 
Podstawowej w Będzinie z siedzibą w Łeknie kwota 71 000,00zł., awarią kanalizy wodnej w kotłowni 
i pomieszczeniach piwnicy w Szkole Podstawowej im. Kard. Ignacego Jeża w Tymieniu w kwocie 11 800,00zł, 
realizacją programu „ Posiłek w domu i w szkole” w kwocie 60 392,00zł., a także przesunięcie środków 
według właściwości klasyfikacji budżetowej. 

Dział 852 Pomoc społeczna  129 090,00zł 

Zwiększenie środków w planie wydatków na podstawie decyzji Wojewody zachodniopomorskiego na 
zadania związane z Wspieraniem aktywnego starzenia się,  wsparciem finansowym zadań pomocy społecznej. 

Dział 855 Rodzina 1 400,00zł 

Zwiększenie w planie wydatków środków na wsparcie rodzin wielodzietnych KDR. 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska -32 733,90,00zł 

Przesunięcie środków między działami w ramach funduszu sołeckiego Łekno, Mścice, Łasin Koszaliński- 
Łopienica, oraz według właściwości klasyfikacji budżetowej. 

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 580,00zł. 

Przesunięcie środków według właściwości klasyfikacji budżetowej na zakup książek do biblioteki 
i doposażenia zespołu „ Zalesie”  na podstawie wniosku sołectwa Stoisław. 
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(79) LXXIX Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 1 – Uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Będzino na 2023 rok

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-06-16 11:28:43

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  14 czerwca 2023 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Urszula Bakalarz 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 czerwca 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 9 lit. f ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 
z 2023 r. poz. 40; poz. 572),Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1. 1. Wyraża się zgodę na utworzenie przez Gminę Będzino spółki pod firmą Społeczna Inicjatywa
Mieszkaniowa KZN Bałtyk spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, zwaną dalej „Spółką”, której 
udziałowcem będzie także Krajowy Zasób Nieruchomości na zasadach określonych w ustawie z dnia 20 lipca 
2017 r. o Krajowym Zasobie Nieruchomości (Dz. U. z 2023 r. poz. 1054 t.j.). 

2. Podstawowym celem działalności Spółki jest budowanie domów mieszkalnych oraz ich eksploatacja na
zasadach najmu zgodnie z przepisami ustawy z dnia 26 października 1995 r. o społecznych formach rozwoju 
mieszkalnictwa (Dz. U. z 2023 r. poz. 790). 

§ 2. Środki na pokrycie kapitału zakładowego spółki pochodzić będą z określonych przez Wójta Gminy
Będzino wkładów pieniężnych lub niepieniężnych. 

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Uzasadnienie 

Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie zgody na utworzenie Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej 
KZN Bałtyk spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

Utworzenie spółki ma na celu przyłączenie się do rządowego programu Społecznych Inicjatyw 
Mieszkaniowych (SIM). Program ten umożliwi budowę mieszkań przeznaczonych pod wynajem (nie są to 
mieszkania pod najem socjalny czy komunalny, grupę docelową stanowią osoby bez zdolności kredytowej, ale 
mogące opłacić czynsz). Przystąpienie do spółki przyczyni się do istotnego zaspokojenia potrzeb 
mieszkaniowych mieszkańców Gminy Będzino na długoterminowy i stabilny najem. Dodatkowo przewiduje 
się umożliwienie lokatorom uzyskanie własności wynajmowanego lokalu przy odpowiednim wkładzie 
finansowym. Z punktu finansowania zadania przez Gminę Będzino, program zakłada wystąpienie przez 
samorząd o udzielenie bezzwrotnego wsparcia z Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa w wysokości 
3 mln zł z przeznaczeniem na objęcie udziałów w tworzonej spółce. 

Wobec powyższego uznaje się za zasadne podjęcie uchwały celem przystąpienia wraz z innymi jednostkami 
samorządu terytorialnego oraz wspólnie z Krajowym Zasobem Nieruchomości do spółki prawa handlowego 
w ramach realizacji rządowego programu popierania budownictwa mieszkaniowego. 
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(79) LXXIX Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 2 – Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Bałtyk
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-06-16 12:08:43

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  14 czerwca 2023 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Urszula Bakalarz 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 czerwca 2023 r. 

w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa 
na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. 
poz. 40; poz. 572) oraz art. 33m ust.1 ustawy z dnia 26 października 1995 r. o społecznych formach rozwoju 
mieszkalnictwa (Dz. U. z 2023 r. poz. 790),Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1. 1. Zatwierdza się wniosek Wójta Gminy Będzino skierowany do ministra właściwego do spraw
rozwoju regionalnego o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na 
sfinansowanie działania polegającego na objęciu przez Gminę Będzino udziałów w tworzonej, w formie spółki 
z ograniczoną odpowiedzialnością, Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej zgodnie z zasadami określonymi 
w ustawie z dnia 26 października 1995 r. o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa. 

2. Wniosek, o którym mowa w ust. 1, stanowi załącznik do niniejszej uchwały.

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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 Załącznik do Uchwały Nr ………  
 Rady Gminy Będzino 
 z dnia ………………….. 2023 r. 
  

Będzino, dnia ………….2023 r. 
Wójt Gminy Będzino 
76-037 Będzino 19 
NIP Gminy: 4990535735 
REGON Gminy: 330920529 
 

Pan Grzegorz Puda 
Minister Funduszy i Polityki Regionalnej 

 
za pośrednictwem 

 
Pana Arkadiusza Urbana 
Prezesa KZN 
ul. Nowy Świat 19, 00-029 Warszawa 

 
 

WNI O SEK  
Działając na podstawie art. 33m ust. 1. ustawy z dnia 26 października 1995 r. 

o społecznych formach rozwoju mieszkalnictwa (Dz. U. z 2023 r. poz. 190 t.j. z późn. zm.), 
zwaną dalej „ustawą” wnoszę o udzielnie na podstawie art. 33l pkt. 1 ustawy, wsparcia ze 
środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie działania 
polegającego na objęciu przez Gminę Będzino udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie 
Mieszkaniowej. 

Stosownie do dyspozycji art. 33m ust. 2 ustawy wskazuję, co następuje: 
1. wysokość planowanego wkładu pieniężnego Gminy Będzino związanego 

z realizacją opisanego wyżej działania wynosi 3 mln (słownie: trzy miliony) złotych;  
2. wysokość wnioskowanego wsparcia na realizację opisanego wyżej działania wynosi 

3 mln (słownie: trzy miliony) złotych; 
3. objęcie udziałów nastąpi w terminie do sześciu miesięcy od otrzymania 

wnioskowanego wsparcia; 
4. numer rachunku bankowego, na który ma być wypłacone wsparcie: 09 8581 1014 

0200 0143 2000 0001. 
Ponadto informuję, że Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa zostanie utworzona w formie 

spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z udziałem Krajowego Zasobu Nieruchomości oraz 
innych jednostek samorządu terytorialnego, w celu budowy budynków mieszkalnych oraz ich 
eksploatacji na zasadach najmu, zgodnie z przepisami ustawy. 

Do niniejszego wniosku, zgodnie z wymogiem art. 33m ust. 4 ustawy, dołączam Uchwałę 
Nr …… Rady Gminy Będzino dnia ……………….2023 r. w sprawie zatwierdzenia wniosku 
o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie 
objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 
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Uzasadnienie 

Zgodnie z Uchwałą Nr …….. Rady Gminy Będzino dnia ……………….2023 r. Gmina Będzino planuje 
przystąpienie wraz z innymi jednostkami samorządu terytorialnego oraz wspólnie z Krajowym Zasobem 
Nieruchomości do spółki prawa handlowego w ramach realizacji rządowego programu popierania budownictwa 
mieszkaniowego. Z punktu finansowania zadania przez Gminę Będzino, program zakłada wystąpienie przez 
samorząd o udzielenie bezzwrotnego wsparcia z Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa w wysokości 
3 mln zł z przeznaczeniem na objęcie udziałów w tworzonej spółce. 

W związku z powyższym zasadne jest podjęcie uchwały, co umożliwi Wójtowi Gminy Będzino na 
wystąpienie z wnioskiem o przedmiotowe wsparcie. 
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(79) LXXIX Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 3 – Uchwała w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju
Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-06-16 12:10:44

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 13

LICZBA OBECNYCH 13 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 2 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret za

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



Projekt 

z dnia  7 czerwca 2023 r. 
Zatwierdzony przez Radca Prawny Sebastian Owczarzak
Opracowany przez Bartosz Kopera 

UCHWAŁA NR .................... 
RADY GMINY BĘDZINO 

z dnia 16 czerwca 2023 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Będzino dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., 
poz. 40, poz. 572) oraz art. 9 i art. 27 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2023 r., poz. 977),Rada Gminy Będzino uchwala, co następuje: 

§ 1. Przystępuje się do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego gminy Będzino dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec, przyjętego 
uchwałą Nr XXIII/155/2000 Rady Gminy w Będzinie z dnia 17 lipca 2000 r., następnie zmienionego 
uchwałami: Nr VIII/54/2003 Rady Gminy Będzino z dnia 30 czerwca 2003 r., Nr XIX/244/2005 Rady Gminy 
w Będzinie z dnia 29 listopada 2005 r., Nr III/16/2006 Rady Gminy w Będzinie z dnia 28 grudnia 2006 r., Nr 
XVII/144/2008 Rady Gminy w Będzinie z dnia 18 kwietnia 2008 r., Nr XXXIV/295/09 Rady Gminy 
w Będzinie z dnia 30 listopada 2009 r., Nr XV/112/12 Rady Gminy w Będzinie z dnia 03 lutego 2012 r., Nr 
XI/75/15 Rady Gminy w Będzinie z dnia 29 września 2015 r., Nr XV/121/16 Rady Gminy w Będzinie z dnia 
23 lutego 2016 r. i Nr XLIV/271/21 Rady Gminy w Będzinie z dnia 28 października 2021 r. 

§ 2. Integralną część niniejszej uchwały stanowi załącznik graficzny przedstawiający granice obszaru
objętego zmianą. 

§ 3. Wykonanie niniejszej uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino.

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.
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Załącznik do uchwały nr LXXIX/.../23 Rady Gminy Będzino z dnia 16 czerwca 2023 r. 

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Id: 6FE344AF-EBC0-410C-BB34-58DC6987A80C. Projekt Strona 1



 
Uzasadnienie 

W celu określenia polityki przestrzennej gminy, w tym lokalnych zasad zagospodarowania przestrzennego, 
rada gminy zgodnie z art. 9 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2023 r., poz. 977) podejmuje uchwałę o przystąpieniu do sporządzania studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. 

Gmina Będzino posiada studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego przyjęte 
uchwałą Nr XXIII/155/2000 Rady Gminy w Będzinie z dnia 17 lipca 2000 r., i zmienione uchwałami: Nr 
VIII/54/2003 Rady Gminy Będzino z dnia 30 czerwca 2003 r., Nr XIX/244/2005 Rady Gminy w Będzinie 
z dnia 29 listopada 2005 r., Nr III/16/2006 Rady Gminy w Będzinie z dnia 28 grudnia 2006 r., Nr 
XVII/144/2008 Rady Gminy w Będzinie z dnia 18 kwietnia 2008 r., Nr XXXIV/295/09 Rady Gminy 
w Będzinie z dnia 30 listopada 2009 r., Nr XV/112/12 Rady Gminy w Będzinie z dnia 03 lutego 2012 r., Nr 
XI/75/15 Rady Gminy w Będzinie z dnia 29 września 2015 r., Nr XV/121/16 Rady Gminy w Będzinie z dnia 
23 lutego 2016 r. i Nr XLIV/271/21 Rady Gminy w Będzinie z dnia 28 października 2021 r.  Zgodnie 
z art. 27 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym zmiana studium następuje w takim trybie, 
w jakim jest ono uchwalane. 

Przedmiotem niniejszej zmiany studium będzie umożliwienie zlokalizowania terenów rekreacyjno-
sportowych znajdujących się na obszarze obrębu ewidencyjnego Dobiesławiec, stanowiących własność 
inwestora. Na terenie zmiany studium, inwestor zamierza zlokalizować pole golfowe z zapleczem 
z wykorzystaniem istniejących na terenie zmiany obiektów zabudowy rolniczej. Przy czym pole to jest tylko 
fragmentem większego założenia, którego większa część położona jest na terenie m. Koszalin. 

Tryb sporządzania zmiany studium, określony w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, 
przewiduje szerokie konsultacje społeczne włącznie z dyskusją publiczną na etapie wyłożenia studium do 
publicznego wglądu. 

Ponadto zgodnie z art. 46 w związku z art. 50 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2022 r., poz. 1029 ze zm.), zmiana studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy wymaga przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na 
środowisko. W postępowaniu tym organ zobowiązany będzie do sporządzenia prognozy oddziaływania na 
środowisko, uzyskania opinii właściwych organów oraz zapewnienia możliwości udziału społeczeństwa. 

Szczegółowa procedura, sprawdzana przez Wojewodę Zachodniopomorskiego, uwzględniająca składanie 
wniosków i uwag do projektu oraz opiniowanie i uzgadnianie przez szereg organów stojących na straży 
interesu publicznego, pozwala na takie sformułowanie ustaleń planistycznych, które zapewnią maksymalny 
stopień zgodności z oczekiwaniami społeczności lokalnej i inwestorów, realizując jednocześnie politykę 
przestrzenną gminy, regionu i państwa. 
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(79) LXXIX Sesja Rady Gminy Będzino

GŁOSOWANIE

Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Będzino dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Dobiesławiec

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2023-06-16 12:47:59

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 11

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 1

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński za

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień nieobecny

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki nieoddany

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24
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Sesja Rady Gminy Będzino, 16 czerwca 2023 r. 

Informacja Wójta Gminy z działalności 

w okresie od 26.05.2023 r. do 16.06.2023 r. 

26 maja – spotkanie z projektant kanalizacji sanitarnej w m.Strzeżenice, 

               - udział w obchodach Gminnego Dnia Matki, 

27 maja – udział w uroczystości obchodów 75-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Mścicach, 

29 maja – udział w uroczystości obchodów Dnia Działacza Kultury 

31 maja – posiedzenie Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego, 

                - udział w walnym zebraniu Stowarzyszenia Środkowopomorska Grupa Działania, 

                - udział w zebraniu mieszkańców sołectwa Mścice, 

1 czerwca – podpisanie umowy z firmą Domar Kazimierz Domaracki na przebudowę drogi gminnej Tymień - 

Strachomino, 

2 czerwca – podpisanie umowy na funkcjonowanie Domu Seniora w Tymieniu i Klubu Seniora w Mścicach, 

5 czerwca  – uczestniczenie w Konwencie Wójtów, Prezydentów i Burmistrzów Pomorza Zachodniego, 

6 czerwca – podpisanie umowy z firmą Aquabud Patryk Kucharki na przebudowę ujęcia i stacji uzdatniania wody w 

miejscowości Dobrzyca wraz z budową i przebudową systemu zaopatrzenia w wodę w miejscowości Miłogoszcz, 

7 czerwca – uczestniczenie w XXIII Festiwalu Piosenki Szkół i Przedszkoli Gminy Będzino, 

                  - spotkanie z opiekunami osób uczęszczających do Środowiskowego Domu Samopomocy w Będzinie, 

12 czerwca – uczestniczenie w zakończeniu roku szkolnego 6-latów z przedszkola w Mścicach, 

14 czerwca - udział w posiedzeniu zwyczajnym zgromadzenia wspólników Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej 

Sp. z o.o.w Koszalinie, 

                   - podpisanie aktu notarialnego – sprzedaż mieszkania w Stoisławiu, 

15 czerwca – uczestniczenie w przedstawieniu Zielony Kapturek, 

                    - spotkanie z seniorami w Domu Seniora w Tymieniu  

Ponadto w ww. okresie nadzorowałam realizację budżetu Gminy, rozstrzygałam sprawy należące do moich 

kompetencji, wynikające z przepisów prawa. W tym okresie odbywałam spotkania z mieszkańcami gminy, 

przedsiębiorcami, radnymi i sołtysami.  Odbywałam narady z pracownikami, głównie dotyczyły one spraw 

prowadzonych inwestycji. Uczestniczyłam w posiedzeniu komisji rewizyjnej. 

Podjęłam 10 zarządzeń: 

• Zarządzenie nr 39/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 14 czerwca 2023 r. w sprawie powołania 

komisji przetargowej 

• Zarządzenie nr 38/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 12 czerwca 2023 r. w sprawie ogłoszenia 

konkursu na stanowisko Dyrektora Przedszkola w Będzinie 

• Zarządzenie nr 37/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 12 czerwca 2023 r. w sprawie ogłoszenia 

konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej w Będzinie z siedzibą w Łeknie 

• Zarządzenie nr 36/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 6 czerwca 2023 r. zmieniające zarządzenie Nr 

4/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 08 marca 2023 r. w sprawie powołania Gminnego Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

• Zarządzenie nr 35/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 31 maja 2023 r. w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Będzino na 2023 rok 
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• Zarządzenie nr 34/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 31 maja 2023 r. w sprawie przedstawienia 

Raportu o stanie Gminy Będzino za 2022 rok 

• Zarządzenie nr 33/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 29 maja 2023 r.w sprawie powołania komisji 

konkursowej do otwartego konkursu ofert na powierzenie realizacji zadania publicznego pn. 

Prowadzenie w latach 2023 (od 01.06.2023 r.) - 2025 ośrodka wsparcia dziennego – 

środowiskowego domu samopomocy dla osób z zaburzeniami psychicznymi skierowany do 

organizacji pozarządowych lub innych uprawnionych podmiotów wskazanych w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

• Zarządzenie nr 32/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 26 maja 2023 r. w sprawie ogłoszenia 

konsultacji społecznych projektu dokumentu pn. Strategia rozwoju Gminy Będzino na lata 2023-

2030 

• Zarządzenie nr 31/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 26 maja 2023 r. w sprawie ustalenia planu 

finansowego dla wydzielonego rachunku dochodów i wydatków środków pochodzących z Funduszu 

Pomocy 

• Zarządzenie nr 30/2023 Wójta Gminy Będzino z dnia 26 maja 2023 r. w sprawie zwołania 

posiedzenia Gminnego Zespołu 
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